
استاندارقم گفت : سفر رییس جمهور و هیئت دولت به 
قم 158 مصوبه داشت که برای تحقق این مصوبات 1800 
طی  قراراست  که  است  شده  بینی  پیش  تومان  میلیارد 

گزارش  به  شود.  داده  1402تخصیص  1401و  سالهای 
خبرنگارما ،سید محمد تقی شاهچراغی عصر روز یکشنبه 
در اولین نشست خبری خود با موضوع تشریح دستاوردها 

روزنامه

استاندارقم خبرداد:

اختصاص 1800 میلیاردتومان 
به قم درسفررییس جمهور

رییس سازمان حج و زیارت :

مرزهای زمینی عراق به روی زائران ایرانی باز می شود
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انباراموال تملیکی قم، جایی که هیچ نشان و تابلوی ندارد !

تلمبار بزرگی به نام انبار اموال تملیکی

4

4
یک عضو شورای اسلامی شهرقم مطرح کرد:

تشکیل کمیته فناوری اطلاعات در شورای شهر قم

10ژانویه2022  شماره 5430  سال بیست وچهارم  5000 تومان 7جمادی الثانی1443 دوشنبه 20دی1400 

مسئولیت اجرای پروژه های نیمه تمام با دستگاههای ملی است
مشکلات محلات کم توسعه یافته قم برطرف می شود

قرارگاه جهادی و محرومیت زدایی تشکیل می شود
به دنبال ایجاد سه شهرستان دیگر دراستان هستیم

کالا های قاچاق یا مشکوک به قاچاق در انباری به نام انبار 
اموال تملیکی نگهداری می شوند که البته اوضاع آشفته 

این انبار نشان از بی تدبیری در مدیریت این کالاهاست. 
ابتدای جاده خاکی چند سگ ولگرد در سینه کش  در 

آفتاب با چشمانی بسته دراز کشیده اند، به قدری خسته اند 
که حتی با صدای تردد ماشین از جاده خاکی هم سرشان را 
بالا نمی آورند، چند درخت تکیده، یک دیوارِشکسته بدون 
در و دروازه تنها حایلی است بین حاشیه جاده قم-اراک و 

سرلشکر سلامی:

امروز هیچ سرزمین امنی 
برای دشمنان وجود ندارد

 فرمانده کل سپاه، حمله موشکی سپاه به پایگاه آمریکا در عین الاسد را سیلی 
سخت دانست گفت: این یک سیلی سخت از ایران عزیز به آمریکا بود که خود را 

امپراطور جهان می دانست.
سرلشکر حسین سلامی فرمانده کل سپاه در آیین بزرگداشت شهدای عرفه 
که شامگاه یکشنبه در حسینیه فاطمه الزهرا سپاه تهران برگزار شد  اظهارداشت 
:دشمنان ما باخته اند و هیچ امیدی در آن ها دیده نمی شود و این اعجاز شهداست 
که دشمن را از قدرت تهی کرده است. شما امروز افسردگی و ناامیدی را در چهره 
مقامات دشمنان ما می بینید و در مقابل، پیروزی های ملت یمن را که در یک 
محاصره جهانی هستند، مشاهده می کنید. فرمانده کل سپاه با تأکید بر اینکه 
بدون جهاد نمی توان سعادتمند شد، گفت: نقشه دشمنان برای شکست انقلاب 
ما کامل بود و از تمام جهت ها به ملت، کشور و رهبری ما حمله کردند. آن ها کشور 
را از جهت اقتصادی تحریم کردند و یک جنگ تمام عیار اقتصادی را علیه ملت 
ما به راه انداختند، اما توانستیم با رهبری داهیانه فرمانده کل قوا در حوزه های 
مختلف علمی، دفاعی، تحقیقاتی، رشد و پیشرفت کنیم. سرلشکر سلامی گفت: 
اگر ما نمی ایستادیم، آن ها آبرو، شرف، کرامت، عزت ما را می گرفتند. آمریکا، رژیم 
صهیونیستی، برخی کشورهای اروپایی و رژیم های مرتجع منطقه هیچ فضیلتی 
 را نمی توانند در ملت ایران ببینند. آن ها با استفاده از فضای مجازی و رسانه ها 
تلاش کردند تا تردید را در دل جوانان ما ایجاد و آن ها را از نماز، حجاب و انقلاب 
گریزان کنند و نسبت به آینده انقلاب دچار تردید گردانند، تا آن ها را از انقلاب 
جدا ،کنند اما همه توطئه های آنان شکست خورد. وی افزود: آن ها می خواستند 
میان ملت ما و مسلمانان فاصله بیاندازند، اما جاذبه انقلاب از مرزها عبور کرد و 
با تشکیل حزب الله، ابهت رژیم صهیونیستی در هم شکست و با مسلح کردن 
فلسطینیان توانست کمر اعتماد به نفس رژیم صهیونیستی را بکشند و در سوریه 
و عراق با تکفیر مبارزه کند. فرمانده کل سپاه ادامه داد: ما امروز پیروز شده ایم 
و این را واقعیت های میدان می گوید. امروز شمشیرهای مسلمانان برای مقابله با 
دشمنان از میان کشیده شده و هیچ سرزمین امنی برای دشمنان وجود ندارد. 
سرلشکر سلامی، ایران را الگوی بزرگ مقاومت در جهان دانست و گفت: همه این 
موفقیت ها شاهکار رهبری عظم الشأن ما حضرت آیت الله العظمی خامنه ای است.

 
آیت الله اعرافی: 

حوزه علمیّه  به پیام و ارزش های
 ۱۹ دی پایبند است 

مدیر حوزه های علمیّه  سراسر کشور در حاشیه دیدار مردم با قم با رهبر انقلاب 
اظهار داشت: حوزه علمیه به پیام ۱۹ دی پایبند است، به ارزش های ۱۹ دی پایبند 
است و همه آنها را در رهبری متجلی می بیند.  حجّت الاسلام والمسلمین علیرضا 
اعرافی، مدیر حوزه های علمیّه  سراسر کشور روز یکشنبه  در حاشیه ارتباط تصویری 
مردم قم با رهبر انقلاب گفت: پیوند همه امت با رهبر انقلاب یک پیوند عمیق و 
استوار است ولی در این میان پیوند مردم و حوزه قم با ایشان یک پیوند تاریخی و 
ناگسستنی است. وی تصریح کرد: هم ملاقات های ۱۹ دی مردم قم با مقام معظم 
رهبری همیشه ماندگار و تاریخ ساز بوده است و هم سفرهای که رهبر انقلاب به قم 
داشته و همواره سفرهایی اثرگذار بوده است. وی تاکید کرد: ۱۹ دی یک چراغی 
در خاموشی بود، آن زمان یک فضای تیره و تار و مطلقا اقدامی در مقابل ستم 
شاهنشاهی امکان پذیر نبود و مردم و جوانان قم با جانفشانی بی نظیر یک صحنه 
تاریخی را رقم زدند و به همین دلیل است که رهبر معظم انقلاب به ۱۹ دی به عنوان 
یک نقطه عطف و مرحله تاریخ ساز نگاه می کنند. آیت الله اعرافی اظهار داشت: این 
ملاقات های سالانه با مقام معظم رهبری هر بار یک منشوری را تولید کرده است. 
مدیر حوزه های علمیّه  سراسر کشور اظهار داشت: حوزه به پیام ۱۹ دی پایبند است، 
به ارزش های ۱۹ دی پایبند است و همه آنها را در رهبری متجلی می بیند و ما در 

انتظار این هستیم باز هم از رهبری عزیزمان سخنانی نو و مشنوری سازنده بشنویم.

مذاکرات وین؛ انتظارات و موانع
 احیای برجام 

دور هشتم مذاکرات هسته ای پس از توقف کوتاهی برای احیای برجام در تاریخ 6 دی ماه 
آغاز شد. برخی از منابع نزدیک به مقامات غربی می گویند پنجره مذاکرات برای بازگشت به 
توافق هسته ای )برجام( باید تا پایان ژانویه یا اوایل فوریه بسته شود و این در صورتی است که 
مذاکره کننده های ارشد ایران بارها گفته اند هیچ ضرب الاجلی را نمی پذیرند و این فشار 
ها باعث تغییر خطوط قرمز نخواهد شد و در عین حال گفته اند ما در وین هستیم تا به یک 

توافق خوب برسیم.
برجام تضمین می کرد زمان گریز برنامه هسته ای ایران به بیش از یک سال برسد ولی با 
پیشرفت برنامۀ هسته ای ایران کارشناسان این زمان را کمتر از یک ماه ارزیابی می کنند.   
مذاکرات هسته ای از این مرحله به بعد بسیار فنی خواهد بود، طرف های مذاکره کننده از 
ایران می خواهند برنامه هسته ای خود را به قبل از سال 20۱5 برگرداند، یعنی غنی سازی 
اورانیوم که در حال حاضر 60 درصد است به 3.67 درصد برگردد، حفظ حداکثر 300 کیلو 
مواد غنی شده و انتقال مازاد آن به کشوری ثالث که این اتفاق در گذشته هم انجام شده بود 
و مهم تر از همه از ایران می خواهند سانتریفیوژ های پیشرفته خود ا-ی آر 6 -را از بین ببرد 
و به نظر می رسد یکی از موارد اختلاف همین موضوع است که البته آنها این موضوع را هم 
پیشنهاد دادند که به جای نابودی سانتریفیوژ های پیشرفته می توان زیر ساخت هایی مانند 
کابل ها و تاسیسات الکترونیکی مرتبط از بین برد که برای نصب مجدد آنها ماه ها زمان لازم 
است و همچنین از ایران می خواهند بگذارد آژانس از همه تأسیسات هسته ای ایران که در آن 

غنی سازی صورت می گیرد، بازرسی کند.
این تصور که بعد از ریاست جمهوری ترامپ شکل گرفت که با آمدن یک رییس جمهور 
جدید در آمریکا یا به قدرت رسیدن یکی از احزاب، ایالات متحده از توافقات قبلی خود خارج 

می شود به شدت باعث بی اعتباری آمریکا شده است.
   ویلیام برنز، عضو سابق تیم مذاکره کننده آمریکایی می گوید:، »اعتبار در دیپلماسی 
حیاتی است زیرا در جهانی که ایالات متحده دیگر نمی تواند راه خود را از طریق دیکته ها طی 

کند، توانایی آمریکا برای بسیج سایر کشورها حول نگرانی های مشترک حیاتی تر می شود«.
غیرقابل اعتماد بودن آمریکا نه تنها اعتبار ایالات متحده را تضعیف می کند، بلکه اهرم های 
نفوذ آمریکا را در مذاکرات کاهش می دهد و این موضوع باعث تردید در ایران شده است که 

شاید عملا لغو تحریم ها برای ایران سود اقتصادی نداشته باشد.
حتی واکنش وزیر خارجه آمریکا به درخواست ایران برای ارائه تضمین عدم تکرار نقض 
عهد ایالات متحده در توافق هسته ای این بود که »در یک دموکراسی، هیچ راهی برای 
این  بر  ایرانی  تیم مذاکره کننده  ندارد«  آینده وجود  رئیس جمهور  بستن دست های 
موضوع تاکید دارد که با خروج یکجانبه آمریکا از توافق هسته ای، کشورمان ماهیانه 
صدها میلیون دلار ضرر کرده است و خسارات جبران ناپذیری به زیرساخت های کشورمان 
وارد شده است ،پس به این دلیل قدم اول را آمریکا باید بردارد ضمن اینکه ایالات متحده 
نقاط  از  این موضوع مهم یکی  را بدهد که شاید  برای عدم خروج ضمانت هایی  باید 

نامشخص مذاکرات وین باشد.
موضوع دیگری که در این دور از مذاکرات برای راستی آزمایی مورد توجه ایران بوده است 
این بوده که بتواند بدون هیچ منعی نفت خود را بفروشد و پول آن به صورت ارزی وارد 

حساب های ایران شود. 
یکی دیگر از انتظار های ایران این است که ایالات متحده برای قدم اول با آزاد سازی منابع 

مالی در کشور های دیگر حسن نیت خود را نشان دهد.
آمدن معاون وزیر خارجه کره جنوبی به وین - احتمالا دربارۀ راه حل های آزاد سازی منابع 
مالی ایران - را می توان یک سیگنال مثبت در نظر گرفت هر چند "ند پرایس" سخن گوی 
وزارت خارجه آمریکا گفته هسته اصلی مذاکرات وین رفع تحریم هاست است و "تا زمانی که 

بر سر همه چیز توافق نشود بر سر هیچ چیز توافق نمی شود."
  باید به این موضوع توجه داشته باشیم که توافق هسته ای به تنهایی نمی تواند مسیر 
توسعه کشور را هموار کند زیرا موضوع اصلی که همواره یکی از مشکلات ایران با کشور های 
دوست بوده تبادلات بانکی است و چون ایران در لیست سیاه اف ای تی اف قرار دارد عملا 

غیر قابل انجام است.
  باید در نظر داشته باشیم حتی بعد از بازگشت احتمالی کشور ها به توافق هسته ای اساسا 
امکان بهره برداری از آن وجود ندارد و در این مقطع از مذاکرات تیم مذاکره کننده کشورمان 
می تواند با هوش مندی بحث های مربوط به اف ای تی اف را نیزهمزمان با مذاکرات پیش ببرد 
و امتیاز های لازم را از طرف های مقابل بگیرد تا بتواند از لیست سیاه خارج شود و همزمان با 

رفع تحریم ها از فواید آن و روابط بانکی استفاده کند.
   اگر این موضوع به بعد از رفع تحریم ها موکول شود عملا قدرت سیاسی برای حل 
موضوعات اف ای تی اف کاهش می یابد و امکان دارد طرف ایرانی با موضوعات جدیدی رو به 

رو شود که نگذارد بهره برداری لازم از رفع تحریم ها صورت پذیرد.
تحلیلگر مسائل بین الملل

علیرضا مستوفی*

شهرداری قم
در نظر دارد نسبت به واگذاری املاک و مستغلات با مشخصات و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی 

به متقاضیان واجد شرایط اقدام نماید.

نشانی به  قم  شهرداری  گران  مناقصه  سامانه  به  مراجعه  طریق  از  می توانند  محترم   ۱-متقاضیان 
 peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ 500/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.)هزینه 

خرید اسناد غیر قابل استرداد است( . 
2-تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت ۱- ضمانت نامه بانکی 2- مطالبات بلوکه 
شده تائید شده 3- وجه نقد مورد قبول است. جهت واریز وجه نقد به حساب شهرداری قم )سپرده حسن انجام 

کار( نزد بانک شهر به  شماره حساب بانکی ایران اقدام فرمایید.
.)IR 07 – 06۱0 – 0000 – 00۱0 – 0300 – 4300 – 54( :شهرداری قم )3-شماره حساب بانکی ایران)شبا

4-مهلت خرید و تحویل اسناد:
-مهلت خرید اسناد: از روز  سه شنبه  مورخ   10/21/  1400 لغایت روز سه شنبه  مورخ  1400/10/28

-مهلت ارائه پیشنهاد: از روز  سه شنبه  مورخ 1400/10/21  لغایت  روز  شنبه  مورخ 1400/11/02
5-شرایط و ویژگیهای هر یک از املاک و مستغلات در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم 
مکلف اند پس از خرید و مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . 

امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط است.
6-متقاضیان محترم برای سوالات تخصصي با اداره کل املاك به شماره 36۱04482 – 025 و سوالات 
عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها و کمیسیونها( با شماره تلفن 36۱04335- 025 

تماس حاصل فرمایند.
7-محل تسلیم پیشنهادها: قم ، بلوار امام موسي صدر ، جنب بوستان شهید بنیادي ، شهرداري مرکزي ، 

طبقه ششم ، اداره کل حراست.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت توسط حراست روزهای شنبه لغایت چهارشنبه از ساعت 7:30 الی 

14:00و روزهای پنج شنبه ساعت 13:00 است.

آگهی مزایده عمومی) نوبت دوم(

 WWW.QOM.IR  -شناسه:1256055اداره کل ارتباطات و بین الملل شهرداری قم

  

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، استانداردسازی سرعت کاه ها را در 
سال آینده در دستور کار سازمان ترافیک شهرداری عنوان کرد و گفت: سرعت 
کاه ها در شبکه معابر یکی از روش های ایمن سازی است و شهرداری از پیمانکاران 
و مجریان این طرح حمایت خواهد کرد. مسعود طبیبی در جلسه شورای سازمان 
این  به رویکردها و خط مشی های  اشاره  با  ترافیک شهرداری قم،  و  حمل ونقل 
سازمان از حرکت به سمت مشتری مداری در ارائه خدمات مستقیم به شهروندان 
عرضه  شهروندان  به  مستقیم  به صورت  که  خدماتی  ارائه  در  داشت:  اظهار 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از کاشت بیش از 950 
هزار بوته گل فصلی و دائمی در کاشت پاییزه فضای سبز شهر قم خبر داد. پیام 
جوادیان با اشاره به کاشت بیش از 950 هزار بوته گل فصلی و دائمی در کاشت 
پاییزه فضای سبز شهر قم اظهار کرد: با توجه به شروع فصل سرما و اتمام دوره 
رشد گونه های گیاهی تابستانه و حساس به سرما و ضرورت حفظ زیبایی منظر 
و  انجام  پاییزه  برای کاشت گل های فصلی  برنامه ریزی  شهری مطابق هر سال 
گونه های کلم زینتی، بنفشه، همیشه بهار و ابری نقره ای و… که مقاومت خوبی 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :
سرعت کاه های قم استاندارد می شوند

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:
کاشت ۹۵۰ هزار بوته گل فصلی و دائمی
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امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه ؛
رسیدن به توافق خوب در 

کوتاه ترین زمان، ممکن است

اســلامی  جامعــه  دبیــرکل 
مهندسین با بیان اینکه پشت طرح 
اصلاحی دولت برای بنزین منطق 
وجود دارد، نتایج و دســتاوردهای 
علمی اجرای این طرح را برشمرد.

محمدرضــا باهنــر از چهره های 
شــاخص اصولگرا با تاکید بر لزوم 
اصلاحات ســاختاری اقتصادی از 
7سوی دولت آیت الله سید ابراهیم  7

رییس دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهوری:
گزینش نباید مانع به کارگیری 

نیروهای کارآمد شود

 وزیر امــور خارجه بــا بیان اینکه 
قرار نیست سالها معطل مذاکرات 
اراده  اگــر  بمانیــم، گفــت:  ویــن 
جدی داشــته باشیم می توانیم در 
کوتاه ترین زمان به یک توافق خوب 
برســیم و در نقطه امــروز، روند را 
مثبت و رو به جلو ارزیابی می کنیم.
حســین امیــر عبداللهیــان در 
گفــت وگــو بــا برنامه »کنــکاش« 

ویــژه  بازرســی  دفتــر  رییــس   
ریاســت جمهوری با بیــان اینکه 
شیوه و ســاختار بررســی سوابق 
گزینــش  در  افــراد  صلاحیــت  و 
نیازمنــد تحول اساســی اســت، 
تأکید کرد: روال گزینش نباید مانع 
جذب و به کارگیری نیروهای نخبه 
و کارآمــد شــود. حجت الاســلام 
والمســلمین حســن درویشــیان  2

محمدرضا باهنر :
پشت طرح اصلاحی دولت برای 

بنزین منطق وجود دارد

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار تصویری با جمعی از مردم قم خطاب به دولت تأکید کردند:

باید به وعده ها در موعِد خود عمل کرد
عقلانیت و غیرت دینی عامل نجات کشور در بزنگاههای مختلف است
حادثه 19 دی ماه ، نشان دهنده عمق اعتقاد دینی مردم است
نباید بگذاریم غبار فراموشی روی حوادث بزرگ بنشیند
مذاکره،صحبت و تعامل با دشمن به معنای تسلیم شدن نیست
اختلاف نظر نباید به جبهه گیری در مقابل یکدیگر منجر شود
برخی اظهارنظرها و گزارشها گویای حقیقت ملت نیست
نباید بگذاریم غبار فراموشی روی حوادث بزرگ بنشیند
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رفیق اولیانوف؛ زبل خانِ 
هتل کوبورگ! 

زبل خان اینجا، زبل خان آنجا، زبل خان همه جا !  
انیمیشن »زبل خان« را شاید برخی از شما به یاد بیاورید؛ 

همان شکارچی با سبیل چخماقی که با اعتماد به نفس مثال زدنی، سر و کله اش در 
همه جا پیدا می شد اما گاهی هم به جدول می زد و دست گل به آب می داد. 

این روزها خاطره زبل خان_ بار دیگر_ برایم تازه می شود، آنجا که خبرهای مخابره 
شده از  مذاکره های هسته ای در وین نشان می دهد؛ دیپلمات بلندپایه روس به همه 
اتاق های هتل کوبورگ سرک می کشد و با همه دیپلمات ها _ از هر دو سوی میز 

مذاکره_ نشست و برخاست و گپ و گفت دارد. 
شاید همین است که »بیش فعالی دیپلماتیک« مرد روس، نظرم را جلب می کند و 

ناخودآگاه، بر زیر لب نجوا 
می کنم: »اولیانوف اینجا، اولیانوف آنجا؛ اولیانوف همه جا !«. 

 اما این شدت و حجم از جنب و جوش دیپلماتیک آقای اولیانوف در روند احیای 
برجام، آیا طبیعی ارزیابی می شود؟ 

چه قدر از این تحرکات را باید توصیه یا دستور کار وزارت خارجه کشورش دانست و چه 
اندازه برخاسته از خلاقیت فردی و ذوق دیپلماتیک یا جاه طلبی حرفه ای وی است؟ 

از اساس، آقای اولیانوف آیا از مسکو مجوز دارد که در وین، آتش به اختیار رفتار کند؟ 
پاسخ این پرسش ها چندان برای ما روشن نیست، زیرا داده های میدانی یا اطلاعات 

پشت پرده را دراین باره، در دسترس نداریم. 
ما در این روزها فقط دو سه بند خبر  را به همراه چند عکس خبری از وین دیده ایم 
که نشان می دهد، اولیانوف با طرف ایرانی،  چینی، نماینده اتحادیه اروپا و سه کشور 
اروپایی، جداگانه مذاکره کرده است و سپس درباره دیدارهایش، اطلاعات قطره 

چکانی به خبرنگاران  می دهد. 
در یک نمونه که دست بر قضا در نزد افکار عمومی ایرانیان، حرف و حدیث هایی را 
برانگیخت، یک عکس بود که اولیانوف را در یک اتاق و رو به روی رابرت مالینماینده 

ارشد آمریکایی ها نشان می داد که دو طرف درحال  گفت و گو بودند.  
پس از انتشار این عکس بود که برخی ها در داخل کشور این پرسش را مطرح کردند 
که آیا راهگشاتر نیست، اگر دو طرف ایرانی و آمریکایی، بی واسطه، رو در روی یکدیگر 

بنشینند ؟
برخی نیز  تجربه نقش آفرینی مسکو را در شکل گیری برجام یادآور شدند و در حسن 

نیت روس هادر نقش یک میانجی صادق و کار راه انداز تردید کردند. 
هم زمان، خبر دیگری هم منتشر شد که می گفت؛ ایران بخش هایی از خواسته 
هایش را درپی توصیه های روس ها و چینی ها تعدیل کرده و کمی تا قسمتی، کوتاه 

آمده است. 
خبری که از سوی تهران تایید نشد اما هنگامی که خبرنگاری دراین باره از اولیانوف 
پرسید، او به یک پاسخ دیپلماتیک بسنده کرد و گفت که دوست ندارد به ماجرا چنین 
بنگرد ) که توصیه یا فشارهایی در کار بوده( و افزود که گاهی دوستان به یکدیگر مشورت 
و پیشنهادهایی می دهند و اگر ایران پذیرای نکته ای باشد، این از حسن نظرش است و 

باید قدردانی کرد. )نقل به مضمون(. 
اگر از این پاسخ دیپلماتیک با چاشنی تواضع بگذریم، یک اصل را باید_ بدون 

تعارف_ در این بحث، در کانون توجه قرار دهیم.
نکته ای که هرچند آشکار و روشن است اما برای افکار عمومی جای یادآوری دارد.

آن اصل، این است که ما به عنوان یک ایرانی باید پیوسته به خودمان و نیز  یکدیگر 
یادآوری کنیم که آقای اولیانوف، یک دیپلمات حرفه ای و دنبال کننده سرسخت منافع 
ملی کشورش است، نه منافع ملی ایران و ایرانی.)مگر کسی دراین باره تردید دارد؟!( . 
»شاید« در بهترین حالت، اگر گوشه ای از منافع ایرانیان با منافع روس ها همپوشانی 
تاکتیکی داشته باشد، دیپلمات ارشد روس، هر دو را پیگیری  کند؛ آن هم با محوریت 

و اولویت منافع روسیه. 
همچنین اگر واقع بین باشیم،  فراموش نمی کنیم که دودوتا چهارتای بازی قدرت 
ایجاب می کند، در چنین وضعیتی،  مسکو صورتحسابی را برای تهران سیاهه کند 
و بفرستد؛ سیاهه ای که نام ایران  در ستون بدهکاران و نام روسیه به عنوان بستانکار 

درج شده است. 
این واقعیت دنیای سیاست است و سرسوزنی هم، جای شگفتی یا برآشفته شدن و 

ابرو در هم کشیدن و ترش رویی ندارد. 
چنان که به اندازه یک دانه ارزن، این حق برای من و شما متصور و پذیرفتنی نیست 
که در این بحث، حدیث»رفاقت و خنجر از پشت« را پیش بکشیم و به سبک فیلم های 

مسعودخان کیمیایی، به دنبال یافتن مرد و نامرد باشیم! 
پس در بازی سیاست، هرگز به دنبال مرد و مردانگی و جوانمردی و صداقت نگردیم 
که »گشتم نبود، نگرد نیست« و  هرچند در عالم خیال و وهم و گمان،  »آنم آرزوست« 

اما شوربختانه باید اعتراف کرد که هرگز »یافت می نشود.«
به بیان دیگر، در سپهر قدرت، اگر ضعیف باشی و دستت پر نباشد، باید پی در پی 
امتیاز بدهی و توقع کمک از هر کشور دیگری، هرچند آن کشور در زمره کشورهای به 
اصطلاح »دوست« باشد، انتظار نابه جایی است، چنان که نیاکان ما به درستی گفته 

اند؛ »کس نخارد پشت من، جز ناخن انگشت من.« 
در این میان، آقای اولیانوف هم، اگر 

می خواهد رابطه ها را جوش بدهد و  »قهرمان« یا »پدیده« این دور از مذاکرات وین 
نام بگیرد، چه باک؟  ... 

 دستکم تا آنجا که به مردم ایران برمی گردد، نه تنها هیچ مخالفتی نیست، بلکه گوش 
شیطان کر،  اگر منافع ملی ایرانیان درنظر گرفته شود، نیکی را با نیکی پاسخ گفتن و 
قدرشناسی، جزو ویژگی  ذاتی مردمان این سرزمین است اما آنچه که قدری هراس 

انگیز جلوه 
می کند و دیپلمات ها و مسئولان ایرانی باید درباره اش بیشتر درنگ کنند، همان 
صورتحساب بلندبالایی است که در پایان گفت و گوهای وین، شاید دوستان ما در 
مسکو روی میز دستگاه دیپلماسی کشورمان بگذارند؛ صورتحسابی که اگر قرار به 

پذیرش آن باشد، بند به بندش را باید راستی آزمایی کرد.
هرچند، به قول رند نکته سنجی؛ کسی چه می داند؟ شاید هم آن سیاهه بدهی، 

پیشاپیش نوشته شده و تاکنون به تهران رسیده باشد!  

دبیر کمیته علمی کشوری کووید19:

واکسیناسیون گروه سنی پنج تا ۱۱ ساله 
ضروری است

دبیر کمیته علمی کشوری کووید۱۹ واکسیناسیون علیه ویروس کرونا بویژه گروه 
سنی پنچ تا ۱۱ ساله را یکی از الزامات و ضروریات عنوان کرد وگفت: اگر مدارس 
بازگشایی شوند و این گروه سنی واکسینه نشوند، باتوجه به اینکه اومیکرون در 

گروه های سنی پایین تر بیشتر مشاهد می شود، می تواند باعث پیک جدید شود. 
دکتر حمید رضا جماعتی روز یکشنبه در حاشیه پنجاه و ششمین جلسه کمیته 
علمی کشوری کووید۱۹ که در بیمارستان قلب شهید رجایی تهران برگزار شد، باردیگر 
نسبت به پیک کرونا در چند هفته آینده هشدار داد و اظهار داشت: توصیه اعضای 

کمیته علمی این است که مردم حتما دُز سوم واکسن کرونا را تزریق کنند.
وی تزریق دز سوم واکسن کرونا را ضروری دانست و افزود: تاکنون حدود ۱0 میلیون 
نفر دُز سوم واکسن را در کشور تزریق کرده اند و حتما باید 40 تا 50 میلیون نفر دیگر، 

نوبت سوم را تزریق کنند.
دبیر کمیته علمی کشوری کووید۱۹ با تشریح محورهای جلسه امروز کمیته علمی 
کشوری کووید۱۹ گفت: این جلسه با محوریت تقویت واکسیناسیون و تست های 
تشخیصی برگزار و آخرین اطلاعات و وضعیت شیوع اومیکرون در جهان و ایران بررسی 

شد.
جماعتی ادامه داد: باتوجه به شیوع سویه جدید در بسیاری از کشورهای جهان بویژه 
در کشورهای همسایه ایران از جمله بحرین و کویت به نظر می رسد که در چند هفته 

آینده شاهد پیک کرونا با اومیکرون در کشور باشیم.  
وی خاطرنشان کرد: در جلسه امروز همچنین بر تکمیل واکسیناسیون ۱2 تا ۱8 
ساله ها تاکید شد و این رده سنی دُز سوم را حتما تزریق کنند، چراکه شیوع اومیکرون 
در افراد جوان تر بیشتر است و بنابراین واکسیناسیون این گروه سنی، اهمیت بسیار 

زیادی دارد.  

اخبار

رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران :

مشارکت های مردمی برای حمایت
 از آسیب دیدگان کرونا نباید کم شود

 رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران گفت: تجربه زیسته در جهان و ایران نشان 
داده که هرچه از زمان بحران ها فاصله می گیریم و شرایط بهتر می شود میزان مشارکت 
و حمایت های اجتماعی مردمی و حتی دولتی در جوامع هم معمولا کمتر می شود، 

بنابراین مشارکت ها برای حمایت از آسیبب  دیدگان کرونا نباید کم شود. 
کرونا  دوران  در  اجتماعی  حمایت های  با  ارتباط  در  چلک  موسوی  حسن  سید 
مختلف  جوامع  در  دولت ها  وظایف  از  یکی  افزود:  اجتماعی  پذیر  افرادآسیب  از 
سیاستگذاری و برنامه ریزی برای ارتقای سلامت اجتماعی و رفاه و تامین اجتماعی 
در همه شرایط از جمله در سوانح وحوادث و شرایط بحرانی است. موضوعی که 
دراصل بیست ونهم قانون اساسی هم بر آن تاکید وتصریح شده است. در سایر اسناد 
و سیاست های مرتبط با حوزه رفاه تامین اجتماعی به طور عام و حمایت های اجتماع 

به طور خاص هم بر آن تاکید شده است.
وی ادامه داد: از جمله این بحران ها،  شیوع ویروس کرونا است که از  بحران هایی 
است که در تمام جهان از جمله ایران شیوع یافته و بدون شک هر بحرانی پیامدهای 
متعددی را به دنبال خواهد داشت که افراد و گروه های مختلف از جمله گروه های 

آسیب پذیر اجتماعی را تحت تاثیر قرار می دهد.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران گفت: ویژگی های خاص این بحران و 
استراتژی های متعددی که برای پیشگیری از شیوع، رعایت فاصله گذاری اجتماعی، 
محدودیت های حضور در عرصه های اجتماعی، افزایش هزینه های خانوار، مشکلات 
اقتصادی حاکم بر جامعه از قبل یا درحین کرونا و تاثیرگذاری بیش از حد این شرایط 
اقتصادی در زندگی این افراد آسیب پذیر  و عدم امکان تامین  و پاسخگویی به  نیازهای 
این افراد و پیشگیری از ایجاد مشکلات بیشتر شرایطی را فراهم کرده است که نیازمند 

حمایت های بیشتر از سوی دولت و خیرین هستند.
رئیس کمیسیون اخلاق فدراسیون جهانی مددکاران اجتماعی اضافه کرد: به رغم 
همه اقدامات انجام شده مبنی بر افزایش یارانه های این افراد از محل منابع هدفمندی 
یارانه ها،   افزایش دوره ای کمک های معیشتی، کمک های خاص کرونا به مراکز 
ارائه کننده خدمات و افراد آسیب پذیر با بهره گیری از تمام ظرفیت های مردمی، دولتی 
و نهادهای عمومی غیر دولتی، خصوصی، موسسات خیریه، گروه های مردمی و گروه 
های جهادی در قالب کمک های مومنانه، مسئولیت اجتماعی بنگاه ها، افزایش 
حمایت های ستاداجرایی فرمان امام )ره( وستاد احسان این ستاد، بنیاد مستضعفان، 
سپاه و بسیج، هلال احمر که در ابتدا بیشتر بوده و به مرور زمان این نوع مشارکت ها هم 

کمتر شد ولی شرایط برای افراد و گروه های آسیب پذیر همچنان نگران کننده است.
موسوی چلک افزود: افزایش هزینه های مراکز ارایه کننده خدمات به این گروه ها، 
ناکافی بودن یارانه های دولتی، افزایش اقلام بهداشتی و توانبخشی، از دست دادن 
مشاغل خرد خانگی که درآمد هایش جبران بخشی از هزینه های زندگی بود، نگرانی 
در زمینه شرایط این افراد را بیش از پیش افزایش داد. شرایطی که قبل از کرونا هم 
نامطلوب بود. گروه هایی هم که به دلیل بی خانمانی و نداشتن سرپناه و اجبار به کار 
در خیابان و زباله گردی  در دوران کرونا به مراتب شرایط سخت تری را تجربه می کردند 
که با حضور مددکاران اجتماعی فعال در موسسات خیریه و غیر دولتی و در تهران 
شهرداری تهران و بعد ها سازمان های دولتی شرایط شان از ابتدای دوران شیوع کرونا 

به مراتب بهتر شد.
وی ادامه داد: البته در این راه عدم فراگیری، جامعیت، کفایت و پایداری خدمات 
از جمله مشکلات اساسی در حمایت اجتماعی از این افراد وگروه های آسیب پذیر 
بود. ضمن این که به دلیل مشکلات اقتصادی ایجاد شده از جمله افزایش بیکاری 
وتعطیلی واحد های صنعتی و مرگ و میر سرپرستان خانوار ها و گروه های دیگری هم 
بودند که در این شرایط نیازمند دریافت حمایت های اجتماعی بودند که ساز و کارهای  
مشخص و نظام مند برای ارایه حمایت ها برای این افراد و  خانواده ها اتخاذ نشده بود که 

این مشکل همچنان وجود دارد.
 

رییس دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهوری:

گزینش نباید مانع به کارگیری
 نیروهای کارآمد شود

 رییس دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهوری با بیان اینکه شیوه و ساختار بررسی 
سوابق و صلاحیت افراد در گزینش نیازمند تحول اساسی است، تأکید کرد: روال 

گزینش نباید مانع جذب و به کارگیری نیروهای نخبه و کارآمد شود. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن درویشیان رییس دفتر بازرسی و نماینده ویژه 
رییس جمهور در امر مبارزه با فساد در آیین تودیع و معارفه دبیر سابق و فعلی هیأت 
عالی گزینش کشور که امروز یکشنبه برگزار شد، با بیان اینکه روال گزینش نباید مانع به 
کارگیری و جذب نیروهای نخبه و کارآمد شود، گفت: شیوه و ساختار مطالعه و بررسی 

سوابق و صلاحیت افراد در گزینش نیاز به تحول اساسی دارد.
وی تصریح کرد: شاخص های گزینش باید با توجه به شعارها و رویکرد دولت سیزدهم 
بر مبنای روحیه عدالت خواهی و به ویژه فسادستیزی اصلاح شود و مهم ترین ویژگی 

افراد و مدیران گزینش شده، فسادستیزی آنها باشد.
رییس دفتر بازرسی ویژه ریاست جمهوری با بیان اینکه رصد و نظارت بر افراد و 
مدیران پس از گزینش بسیار مهم تر از قبل از گزینش آنهاست، متذکر شد: نظارت 
بر عملکرد یک مدیر و کارمند تأیید شده بسیار مهم تر از بررسی صلاحیت اولیه 
اوست؛ چرا که در این مرحله او امکانات و اختیاراتی دارد که باید بر حسن استفاده 
از آنها نظارت شود. حجت الاسلام والمسلمین درویشیان بر همین اساس خطاب 
به هسته های گزینش تأکید کرد که باید با حراست ها و دستگاه های نظارتی ارتباط 

مستمر و نزدیک تری داشته باشند.
در مراسم تودیع و معارفه دبیر سابق و فعلی هیأت عالی گزینش کشور، حکم انتصاب 
علی حاجی خانی دبیر جدید هیأت عالی گزینش از سوی رئیس سازمان امور اداری 
و استخدامی به وی اعطا و با اهدای لوح تقدیری از زحمات و تلاش های حمیدرضا 

شهبازی دبیر سابق این هیأت قدردانی شد.
 

رئیس کمیته وضعی و انتظامی معاونت پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه:

بانک اطلاعات رانندگان پرخطر تشکیل شود
 رئیس کمیته وضعی و انتظامی معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
قضاییه گفت: تشکیل بانک اطلاعات رانندگان پرخطر در قالب سامانه هوشمند و 

ارسال پیامک های هشدار از اقدمات مؤثر در کاهش این قبیل جرایم است. 
به گزارش روز یکشنبه ایرنا از معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه 
ذیل  انتظامی  و  وضعی  کارگروه  نشست  سومین  در  ساوری  علیرضا  قضاییه، 
کمیسیون پیشگیری از جرایم و آسیب های اجتماعی و ارتقاء سلامت اجتماعی با 
محوریت بررسی ایراد صدمه بدنی غیر عمدی بر اثر تصادفات رانندگی و راهکارهای 
کاهش و پیشگیری از آن، مهمترین علل وضعی مرتبط با تصادفات رانندگی را 

تشریح کرد.
وی اظهارداشت: ضعف در مهارت های رانندگی، نقص خودرو، ضعف های مرتبط با 
ایمنی خودرو، اختلالات روحی و روانی راننده، رانندگی در شرایط و حالت غیرعادی، 
وجود مقاطع پر تصادف و دارای خطر جاده ای، ضعف فرهنگ عمومی در رعایت 
قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی، ضعف در بازدارندگی مجازات های رانندگان 
پرخطر، عدم کفایت مکانیزم های کنترل و نظارت هوشمند، ضعف در نصب علائم 
و تابلوهای هشدار دهنده، ترویج انواع روش های رانندگی پرخطر، هیجان طلبی و 
ماجراجویی در فضای مجازی. از جمله مهمترین علل وضعی مرتبط با تصادفات 

رانندگی است.
رئیس دبیرخانه شورای عالی پیشگیری از وقوع جرم در ادامه افزود: ارتقای نظارت 
بر عملکرد آموزشگاه های رانندگی و به روزرسانی آیین نامه ها و شیوه نامه های آموزشی 
متناسب با شرایط و اخذ گواهینامه های رانندگی یا تمدید گواهینامه ها و اعمال 
محدودیت های رانندگی در محورهای مواصلاتی بین شهری برای کسانی که مدت 
زمان کوتاهی از صدور گواهینامه آن ها می گذرد یکی از راهکارهای پیشنهادی کاهش 

تصادفات است.
وی به ضرورت پیگیری و بازرسی ایمنی راه ها و رفع مقاطع پر تصادف و دارای خطر، 
پیگیری پیشنهادات مربوط به بکارگیری فناوری های نوین در حوزه ایمنی راه ها، ارائه 

راهکارهای بهبود وضعیت صدور و تجدید انواع گواهینامه ها تأکید کرد.
ساوری افزود: پلیس راهنمایی و رانندگی ضرورت دارد از تردد خودروهایی بدون 
برگه معاینه فنی در محورهای مواصلاتی و برون شهری جلوگیری و نسبت به توقف این 

قبیل خودروها اقدام کند.
براساس این گزارش، علل و راهکارهای مذکور در جلسه کمیته فوق الذکر به تصویب 

نمایندگان اعضا دستگاه های مرتبط رسید و به زودی به مرحله اجرا در خواهد آمد.

تقویت  دولت،  محسوس  و  مردمی  گرایش  تحسین  با  انقلاب  معظم  رهبر 
و تکمیل این حرکت را ضروری خواندند و دولتمردان را به عمل به وعده ها در 
موعِد خود و گزارش صریح و صادقانه به مردم در صورت محقق نشدن وعده ها 
و استفاده از ظرفیت های مردمی برای نظارت عمومی بر مسائلی نظیر فساد و 

ویژه خواری توصیه کردند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، صبح روز یکشنبه 
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار تصویری با جمعی از قشرهای مختلف 
مردم قم، قیام تاریخی ۱۹ دی ۱356 قم را نشان دهنده »عمق اعتقاد دینی« 
و »غیرت دینی همراه با عقلانیت« خواندند و با اشاره به کینه عمیق امریکا به 
نظام برخاسته از اعتقادات ملت ایران گفتند: باید با درک وظیفه کنونی، با امید 
و وحدت و قدرت به سمت چشم انداز روشنِ آینده حرکت کنیم که در این مسیر 
مسئولان نیز باید با تقویت و تکمیل ابعاد مردمی، تلاش های مشهود خود را برای 

حل مشکلات گسترش دهند.
در  سلسله وار  حرکتی  ایجاد  منشأ  را   ۱356 دی   ۱۹ حادثه  انقلاب  رهبر 
شهرهای مختلف و در نهایت پیروزی انقلاب خواندند و افزودند: اینگونه حوادث 
که مضامین قوی و پیام های بزرگی برای نسل های آینده دارند، نباید در غبار 

فراموشی، کمرنگ شوند.
حادثه ۱۹ دی ماه و دنباله های آن، نشان دهنده عمق اعتقاد دینی مردم است 
آن،  اجتماعی   - سیاسی  دنباله های  و  ۱۹دی  حادثه  افزودند:  ایشان 
نشان دهنده عمق اعتقادات دینی مردم بود زیرا اگر امام به عنوان یک مرجع 
تقلید و عالِم دینی در مرکزیت آن نبود، هیچ شخص و جریان دیگری نمی توانست 

ملت را شهر به شهر به خروش و قیام وادارد.
و  شجاع  دینی  علمای  محوریت  به  اشاره  با  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
سیاست شناس در اغلب حوادث تاریخی و اجتماعیِ ۱50 سال اخیر ایران از 
جمله قضیه تنباکو، نهضت مشروطه، حادثه گوهرشاد، قیام 30 تیر و قیام ۱5 
خرداد گفتند: عناصر با نفوذ ممکن است شماری از مردم را به حرکت درآورند اما 
به موج درآوردن اقیانوس عظیم ملت در مقابل استعمار و استکبار و دنباله های 
آنها، فقط کار عالِم و مرجع دینی است و از همین جا می توان راز دشمنی عمیق 
مستکبران را با دین، علمای دینی، علمای سیاسی، فقه سیاسی و اسلام سیاسی 

درک کرد.
ایشان با اشاره به کسانی که شعار »مرگ بر امریکا« را علت خصومت همیشگی 
استکبار با جمهوری اسلامی می دانند، افزودند: امریکا از بُن دندان با نظام 
اسلامی دشمن است زیرا این نظام را برخاسته از دین و مظهر اعتقادات دینی 

ملت می داند.
حادثه 19 دی ماه ، نشان دهنده عمق اعتقاد دینی مردم است 

حضرت آیت الله خامنه ای، غیرت دینی را از دیگر عوامل قیام ۱۹ دی برشمردند 
و گفتند: برخی تلاش و تبلیغ می کنند که غیرت دینی را »بی منطقی و خشونت« 
بنامند اما حقیقت این است که غیرت دینی همراه با عقلانیت و برخاسته از 
بصیرت است و بصیرت نیز شعبه و مظهری از عقلانیت است ضمن اینکه در 

عمل نیز در اغلب موارد، غیرت دینی با عقلانیت همراه بوده است.
ایشان، امام خمینی)رض( را مظهر کامل غیرت دینیِ همراه با عقلانیت و 
خردمندی دانستند و افزودند: شاگرد شایسته امام، آیت الله مصباح نیز، هم در 
غیرت دینی در اوج بود و هم در عقلانیت یک فیلسوف به معنی واقعی کلمه بود.
رهبر انقلاب تصمیم رژیم طاغوت برای چاپ مقاله موهن درباره امام در یکی 
از روزنامه ها را تصمیمی براساس محاسبه و نقشه خواندند و گفتند: طاغوت با 
درک نفوذ روزافزون امام در مردم، می خواست جایگاهِ انگیزه بخش و انرژی بخش 
ایشان را تنزّل دهد و مرکزیت نهضت را از بین ببرد و اگر مشت محکم مردم قم 
در ۱۹ دی 56 به سینه طاغوت نمی خورد، این حرکت را در شکل های مختلف 

ادامه می داد.
رهبر انقلاب با اشاره به پشت گرمی طاغوت به حمایت واشنگتن و سخنان 
کارتر رئیس جمهورِ وقتِ امریکا در ۱0 دی 56 در تهران افزودند: کارتر براساس 
محاسبات غلط امریکایی ها که همچنان ادامه دارد، ایرانِ پهلوی را »جزیره ثبات« 
نامید اما قیام مردم قم و سلسله قیام های بعد از آن، به گونه ای نقشه محاسباتی 
رژیم و امریکا را بر هم زد که کارتر مجبور شد سال 57، ژنرالی به نام هایزر را به ایران 
بفرستد تا با کشتار، کودتا یا هر روش دیگر، نهضت اسلامی ملت ایران را سرکوب 

کند که به فضل الهی ناکام ماند.
عقلانیت و غیرت دینی عامل نجات کشور در بزنگاههای مختلف است

حضرت آیت الله خامنه ای به شهادت رساندن سردار سلیمانی را نمونه دیگری از 
استمرار محاسبات غلط امریکایی ها دانستند و افزودند: تروریستها می خواستند 
حاج قاسم را به عنوان نماد حرکت عظیمی که نماینده اش بود از بین ببرند اما 
حرکت عظیم و ابراز ارادت و محبت عمومی ملت ایران و مردم کشورهای دیگر در 
دومین سالگرد شهادت سردار، به عنوان یک حرکت عظیم ناشی از دست قدرت 
خداوند، نشان داد که دستگاه محاسباتی امریکایی ها حقاً و انصافاً معیوب و 
خراب است. رهبر انقلاب با اشاره به گذشت 43 سال از روزهای پر شکوه پیروزی 
انقلاب و برپایی نظام مردم سالاری دینی، وظیفه یک ملتِ زنده را عبرت گرفتن 
از گذشته، شناخت وظایف کنونی، و تعیین چشم انداز و گام های استوار برای 
حرکت پر قدرت به سمت آن چشم انداز دانستند و افزودند: این وظیفه دانی و 
آینده شناسی موجب کامیابی و پیروزی نهایی یعنی حیات طیبه ملت ایران و 

تأمین دین، دنیا و رفاه روحی و جسمی برای ملت خواهد شد.
ایشان با ابراز خرسندی از گسترش فکر و عمل جوانان مؤمن و حزب اللهی 
در سراسر کشور، گفتند: برخی اظهار نظرها و گزارش ها گویای حقیقت ملت 
نیست و باطن و احساسات واقعی مردم را باید در مسائلی همچون تشییع شهید 
سلیمانی درک کرد. حضرت آیت الله خامنه ای در ادامه چند تذکر مهم خطاب به 
مردم و مسئولان برای حفظ نشاط و حرکت رو به پیشرفت انقلاب اسلامی بیان 
کردند. ایشان »غیرت دینی« را عامل نجات کشور در بزنگاههای مختلف و تبدیل 
کردن تهدیدها به فرصت خواندند و افزودند: غیرت دینی را حفظ کنید زیرا این 
غیرت دینی مردم بود که کشور را در دفاع مقدس -یعنی آن جنگ بین المللی که 
آمریکا، شوروی، ناتو و ارتجاعِ آن روز برای به زانو در آوردن انقلاب به راه انداخته 

بودند- پیروز کرد.
رهبر انقلاب، تشییع تاریخی شهید سلیمانی را نمونه دیگری از فورانِ غیرتِ 
فرصت ساز مردم دانستند و گفتند: در آن مراسم، ملت ایران بار دیگر وحدت و 

هویت دینی و انقلابی خود را عیان کرد و اگر آن پیکر مقدس به سوریه، لبنان 
و پاکستان نیز می رفت، همانند ایران و عراق مورد استقبال عظیم ملت های 

مسلمان قرار می گرفت.
ایشان ۹ دی 88 را مصداق دیگری از تجلّی غیرت دینی مردم خواندند و 
خاطرنشان کردند: در آن حادثه نیز غیرت دینی مردم آثار سوء تهدیدها را از بین 
برد و آنها را به فرصت تبدیل کرد، بنابراین باید گویندگان، نویسندگان و صاحبان 

نفوذ تلاش کنند تا غیرت دینی مردم محفوظ بماند.
مذاکره، صحبت و تعامل با دشمن در مقطعی به معنای تسلیم شدن نیست

حضرت آیت الله خامنه ای »حساسیت زدایی از اصول و مبانی انقلاب به وسیله 
تبلیغات وسیع در فضای مجازی و رسانه های بیگانه و برجسته سازی سخنان افراد 
کم مایه و پر ادعا« را از دیگر برنامه های دشمنان دانستند و گفتند: اصول انقلاب 
از جمله »شکل گیری حکومت و جامعه بر اساس هندسه دینی«، »استقلال« و 

»مبارزه با فساد و بی عدالتی« نباید تضعیف شوند.
ایشان در همین زمینه افزودند: »تسلیم نشدن در برابر دشمن مستکبر و زورگو« 
نیز جزو اصول انقلاب است و اینکه در مقطعی با دشمن مذاکره، صحبت و تعامل 
شود به معنای تسلیم شدن در مقابل آن نیست، همچنانکه تا کنون تسلیم نشده 

و از این پس نیز نخواهیم شد.
رهبر انقلاب، حساسیت زدایی از اصول انقلاب را بخشی از جنگ نرم وسیع 
و متنوع علیه ملت دانستند و با دعوت از اهل فکر و قلم و صاحبان فعالیت های 
اجتماعی و مجازی برای مقابله با این نقشه، افزودند: این تصور که اصول انقلاب 

برای مردم و آینده سودمند نیست خلاف واقع و بی انصافی محض است.
ایشان با تأکید بر اینکه پایبندی به اصول انقلاب از مهمترین ابزارهای پیشرفت 
کشور است، خاطرنشان کردند: در طول این 43 سال هر جا پیشرفت و حرکت 
کرده ایم، محصول روحیه و مجاهدت افراد مؤمن و انقلابی بوده و هر جا کار زمین 
مانده، پای فرصت طلبی، فساد، اشرافی گری و نگاههای غیرانقلابی در میان 

است.
اختلاف نظر نباید به جبهه گیری در مقابل یکدیگر منجر شود

و  به »حفظ وحدت  را  آیت الله خامنه ای در تذکری دیگر، همگان  حضرت 
انسجام ملی« فراخواندند و تأکید کردند: البته در خصوص بعضی که در مقابل 
انقلاب می ایستند، انقلاب چاره ای جز ایستادگی ندارد اما نباید »اختلاف نظر و 
سلیقه« به جبهه گیری در مقابل یکدیگر، تضعیف امید و مخدوش شدن انسجام 

عمومی منجر شود.
ایشان با اشاره به تخصص برخی دشمنان انقلاب در سیاست »تفرقه بینداز و 
حکومت کن« و تلاش آنها برای ایجاد اختلافهای مذهبی و درگیر کردن شیعه 
و سنّی، افزودند: نباید اجازه داد این مسائل در کشور اتفاق بیفتد و اوج بگیرد، 
همچنانکه قرن ها است شیعه و سنّی در کشور در کنار یکدیگر و بدون درگیری و 
اختلاف زندگی کرده اند، بنابراین نباید برای اختلافها بهانه ای به وجود بیاید که 

خوشبختانه نیز به وجود نیامده است.
رهبر انقلاب اسلامی افزودند: حالا یک کسی حرف غلطی می زند و یک نفر 
هم احساس تکلیف می کند اما این مسائل را نباید ادامه داد و همه باید انسجام 

عمومی را حفظ کنند.
اسلامی  امت  حاکمیت  و  اسلام  مظهر  را  ایران  اسلامی  جمهوری  ایشان، 
خواندند و با اشاره به اظهار علاقه و تعصب اهل سنت در کشورهای مختلف 
به جمهوری اسلامی، گفتند: مراسم های عظیم تجلیل از شهید سلیمانی در 
کشورهای اسلامی نمونه ای از این علاقه و تعصب و پشتیبانی امت اسلامی از 

جمهوری اسلامی از شرق آسیا تا غرب آفریقا است.
حضرت آیت الله خامنه ای در توصیه بعدی با تأکید بر لزوم تقویت امید به آینده، 
گفتند: جوانِ امیدوار، بهتر کار و تلاش و تحقیق می کند البته تقویت امید فقط 
با حرف زدن نیست و مسئولان باید با کار و تلاش خود که امروز بحمدالله به آن 

مشغول هستند، دل جوانان را از امید لبریز کنند.
استفاده ظرفیت های مردمی برای نظارت عمومی 

ایشان با اشاره به مکتوم ماندن موفقیتهای جمهوری اسلامی در عرصه های 
برای  بخصوص  معیشتی  و  اقتصادی  مشکلات  وجود  با  افزودند:  گوناگون، 
مالیاتی، جمهوری  و  بانکی  و مشکلاتی همچون مشکلات  طبقات ضعیف 
اسلامی دستاوردهای مهمی در بخش های مختلف داشته که باید برای مردم و 

کسانی که فقط با بیان مشکلات از این موفقیتها غافل هستند، بیان شود.
حضرت آیت الله خامنه ای با تحسین گرایش مردمی و محسوس دولت، تقویت 
و تکمیل این حرکت را ضروری خواندند و افزودند: باید به وعده ها نیز در موعِد 
خود عمل کرد و اگر به هر دلیلی اجرای وعده ممکن نشد، صریح و صادقانه برای 
مردم توضیح داد. ایشان ایجاد سازوکاری برای استفاده از دیدگاهها و شیوه های 
پیشنهادی صاحبنظران، متخصصان و مردم و بررسی چگونگی استفاده از 
مشارکت های مردمی را در اقدامات دولت لازم دانستند و به دولتمردان توصیه 
بر مسائلی نظیر فساد و  از ظرفیت های مردمی برای نظارت عمومی  کردند 

ویژه خواری نیز استفاده کنند.
رهبر انقلاب در پایان سخنانشان تأکید کردند: مسئولان با همه وجود برای 
مردم کار کنند و با نیت خالص، کار و تلاشِ محسوسِ فعلی را گسترش دهند تا 

خداوند این تلاش ها را هرچه بیشتر پُر برکت گرداند.

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار تصویری با جمعی از مردم قم خطاب به دولت تأکید کردند: 

باید به وعده ها در موعِد خود عمل کرد
نباید بگذاریم غبار فراموشی روی حوادث بزرگ بنشیند

 رئیس جمهور با بیان اینکه برخی خسارات ناشی از 
سیل به گونه ای است که اگر به سرعت برطرف نشود 
باعث خسارات ثانویه و سنگین تر خواهد شد، تصریح 
کرد: خسارات سیل جمع بندی و به جلسه بعدی 
دولت و یا حداکثر ظرف یک هفته ارائه شود تا هر چه 
سریع تر تصمیمات لازم در خصوص آنها اتخاذ شود. 

آیت الله سید ابراهیم رئیسی بعد از ظهر یکشنبه 
در جلسه هیات دولت که بصورت کامل به گزارش 
برای رفع مشکل سیل زدگان  و اخذ تصمیم  دهی 
کشور اختصاص داشت، پس از ارائه گزارش مفصلی 
از وضعیت 4 استان سیل زده کشور از سوی وزرا و 
استانداران، ضمن تشکر از همه کسانی که در این 
تلاش  سیل زده  مردم  آلام  کاهش  برای  روز  چند 
بلوچستان،  و  سیستان  کرمان،  گفت:  کردند، 
هرمزگان و فارس، همکاری و هم افزایی دستگاه های 
دولتی، نهادهای انقلابی و عمومی، نیروهای بسیج و 
نیروهای مسلح و نیروهای مردمی از جلوه های ویژه 

در موارد بروز حوادث طبیعی در کشورمان است.
رئیس جمهور افزود: باید به شکلی برنامه ریزی و 

اقدام شود که خسارات وارده به مردم در زمینه مسکن، 
شغل و لوازم ضروری زندگی آنها به سرعت جبران و 
تامین گردد و علاوه بر مبلغ دویست میلیارد تومان که 
همین امروز به عنوان تنخواه به استان های سیل زده 
پرداخت می شود، رئیس سازمان برنامه و بودجه منابع 
لازم برای رفع نیازهای ضروری و فوری سیل زدگان را 
محاسبه و تامین نمایند. رئیسی افزود: درس مهم 
سیل اخیر در 4 استان جنوبی و شرقی کشور این 
بود که باید در اجرای قانون مقابله با بحران ها جدی تر 
اقدام شود. برابر گزارش های ارائه شده در مناطقی 
که لایروبی انجام شده، خسارات سیل کمتر بوده و 
لذا ستاد مدیریت بحران باید بر اجرای این قانون و به 
ویژه بخش پیش بینی های لازم برای بلایای طبیعی، 
به شکل جدی و موثرتری نظارت کند. رئیس جمهور 
به  سیل  از  ناشی  خسارات  برخی  اینکه  بیان  با 
گونه ای است که اگر به سرعت برطرف نشود باعث 
خسارات ثانویه و سنگین تر خواهد شد، تصریح کرد: 
خسارات سیل جمع بندی و به جلسه بعدی دولت و یا 
حداکثر ظرف یک هفته ارائه شود تا هر چه سریع تر 

تصمیمات لازم در خصوص آنها اتخاذ شود. رئیس 
جمهور همچنین در بخش دیگری از سخنانش با 
اشاره به سالروز شهادت جمعی از هموطنان مان در 
حادثه پرواز شماره 752 اوکراین، از مسئولان ذی ربط 
در دولت خواست که پیگیری های لازم برای رسیدگی 
به  رسیدگی  و  آنان  خانواده های  قانونی  حقوق  به 

درخواست هایشان صورت پذیرد.
در این جلسه وزرای نیرو، کشور، جهادکشاورزی و 
معاون اول رئیس جمهور گزارش هایی از سفر خود 
به مناطق سیل زده ارائه کردند. همچنین استانداران 
سیستان و بلوچستان، هرمزگان، کرمان و فارس نیز 
به صورت ویدئو کنفرانس گزارشی از میزان خسارات 
ارائه  به سیل زدگان  امدادرسانی  آخرین وضعیت  و 
کردند. علاوه بر این روسای کمیته امداد امام خمینی 
)ره(، بنیاد مستضعفان انقلاب اسلامی، ستاد اجرای 
فرمان امام)ره( و رئیس ستاد مدیریت بحران کشور 
در این جلسه گزارشی از اقدامات صورت گرفته و 
برنامه های آتی خود برای امدادرسانی به سیل زدگان 

ارائه نمودند.

جلسه هیات دولت در خصوص رسیدگی فوری به سیل زدگان جنوب کشور؛
رییس جمهور: مسئولان ظرف یک هفته گزارش جمع بندی سیل را ارائه کنند

بهروز فرهمند*



3 دوشنبه-20دی ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 5430
سلامت

پیامدهای فشارخون بالای کنترل نشده + راهکارها؛  دمنوش هایی که پوست را 
جوان نگه می دارند 

استفاده از دمنوش های گیاهی برای درمان یا پیشگیری از انواع بیماری ها 
رایج است، اما در این نوشتار دمنوش هایی را معرفی می کنیم که علاوه بر 

خاصیت های درمانی در جوانسازی پوست نیز موثرند.
دمنوش هایی را در این نوشتار معرفی می کنیم که علاوه بر خاصیت های 

درمانی در جوانسازی پوست نیز موثرند.
دمنوش به

در طب قدیم ایران »به شیرین»، گرم و  تر و »به ترش«، سرد و خشک است. 
»روغن به«، سرد و  تر و قابض و »دانه به« سرد و  تر است. »دانه های به«، به دلیل 

داشتن لعاب، در رفع التهاب مخاط ها، سرفه و گرفتگی صدا نقش دارند.
جوشانده »دانه های به« برای پاکسازی و زیبایی پوست مفید است. همچنین 

مصرف لعاب »به دانه« برای رفع آفتاب سوختگی پوست شفابخش است.
دانه های یک »به« کامل را درون یک فنجان بریزید و روی آن را تا نصف، آب 
و نصف بقیه فنجان را گلاب بریزید و به مدت چهل و هشت ساعت در یخچال 
بگذارید و پس از لعاب انداختن دانه ها به صورت ماسک استفاده کنید. اثر 

فوق العاده ای در زیبایی و شفافیت پوست خواهد داشت.
نکته: توجه داشته باشید که »دانه به« را باید فقط به طریقی که گفته شد 
مصرف کرد و هرگز نباید آن را به صورت له شده یا خردشده، جوشاند و خورد، 
و اسید  به تجزیه می شوند  آمیگدالین در دانه  نام  به  این کار موادی  با  زیرا 

سیانیوریک تولید می کنند که اسیدی خطرناک است.
دمنوش تمشک

برای درمان جوش، پوست صورت را با میوه تمشک ماساژ دهید. خوردن 
شربت تمشک باعث روشن شدن پوست می شود. ماسک تمشک برطرف کننده 

منافذ باز پوست صورت است.
برای درمان جوش های صورت صد گرم برگ خشک تمشک را به مدت ده 
دقیقه بجوشانید و صورت را با آن بشویید. مالیدن عصاره میوه تمشک برای 

خشک کردن زخم ها و جراحت ها و جلوگیری از جریان چرک به کار می رود.
دمنوش شبدر قرمز

ویتامین C، فسفر، روی و ویتامین B کمپلکس موجود در این گیاه ریشه ای، 
برای پوست مفید است. خاصیت ضدعفونی کننده آن اختلالات پوستی مانند 

خشکی، ترک و جوش های قرمز را رفع می کند.
دمنوش گزنه

به دلیل داشتن خواص قلیایی برای پوست خیلی چرب و پر از آکنه مفید 
است. برگ های گزنه تازه را بجوشانید و آب کش کنید. سپس اجازه دهید 
برگ ها خنک شوند. آن ها را بکوبید و به صورت مرهم هر هفته دو بار روی پوست 
بگذارید. همچنین می توانید یک قاشق غذاخوری برگ خشک گزنه را با یک 
لیتر آب به مدت ده دقیقه بجوشانید و روزانه سه بار و هر بار یک فنجان از آن 

بنوشید.
اگر معمولا احساس خستگی می کنید از گزنه استفاده کنید. این گیاه سرشار 
از ویتامین C و آهن است و برای رفع خستگی مناسب است. گزنه انرژی زاست 
و سیستم ایمنی بدن را تقویت می کند. برای رفع کم خونی و خستگی مفرط از 

آب گزنه استفاده کنید و هفته ای سه بار از آن بنوشید.
دمنوش نعناع و لیمو

تخم گشنیز و تخم رازیانه چهار قاشق چای خوری، پودر زیره یک قاشق 
غذاخوری، فلفل سیاه دو قاشق چای خوری، زنجبیل سه برش از برگ های تازه 
آن، نعناع شانزده عدد و سه برش لیمو آماده کنید. تخم های گشنیز، رازیانه، 
زیره و فلفل سیاه را با هم مخلوط کنید و کنار بگذارید. زنجبیل و برگ های نعناع 
را کمی له کنید. مخلوط نعناع و زنجبیل را همراه با یک قاشق غذاخوری از مواد 

خشک در آب جوش بریزید.
مخلوط فوق را سه تا پنج دقیقه بجوشانید. برش های لیمو و چای را از یک 
صافی رد کنید و درون کاسه ای بریزید سپس میل کنید. این دمنوش برای 
سم زدایی بدن بسیار مفید است. برای شیرین کردن آن می توانید از کمی عسل 

استفاده کنید.

اگر خودتان را وزن نکنید، یک سال بعد که روی ترازو بروید عددی خواهید 
دید که شگفت زده تان خواهد کرد؛ چون مثلًا پنج کیلوگرم اضافه کرده اید، 
و این میزان افزایش وزن کافی است تا تفاوت زیادی در وضعیت سلامتی 
آینده تان ایجاد کند. حتی مقدار کمی افزایش وزن می تواند بر ریسک 
فاکتورهای بیماری های قلبی، مانند فشارخون و لیپیدها و حتی کنترل 

قند خون اثر بگذارد.
کارشناسان سلامت می گویند مدام وزن کردن خودتان چندان روش 
جهت  از  وزن  کنترل  به هرحال  اما  نیست؛  وزن  کنترل  برای  مناسبی 
سلامتی لازم است. کاهش وزن کاری چالش برانگیز است، حتی اگر به 
روش ها و ابزارهای مناسبی دسترسی داشته باشید؛ اما برای موفق شدن 
باید بدانید روند پیشرفتتان چگونه است. اگر روند پیشرفت خود را به طور 
مرتب پیگیری نکنید، به راحتی انگیزهٔ خود را از دست خواهید داد و کلًا 

هدف و تلاش هایتان را رها خواهید کرد. 
عددی  بروید  ترازو  روی  که  بعد  سال  یک  نکنید،  وزن  را  خودتان  اگر 
خواهید دید که شگفت زده تان خواهد کرد؛ چون مثلًا پنج کیلوگرم اضافه 
کرده اید و این میزان افزایش وزن کافی است تا تفاوت زیادی در وضعیت 
سلامتی آینده تان ایجاد کند. حتی مقدار کمی افزایش وزن می تواند بر 
ریسک فاکتورهای بیماری های قلبی، مانند فشارخون و لیپیدها و حتی 
کنترل قند خون اثر بگذارد. بنابراین بهتر است افزایش وزن های کوچک 
را کنترل کنید تا بیشتر و سخت تر نشود. به هرحال کم کردن یک کیلوگرم از 

وزن بدن خیلی راحت تر از کم کردن چهار کیلوگرم می باشد
هر روز خودمان را وزن کنیم یا نه؟

حالا که می دانید لازم است وزنتان را به طور مداوم چک کنید، آیا باید هر 
روز روی ترازو بروید؟ تحقیقات نشان می دهد افرادی که هر روز روی ترازو 

می روند نسبت به کسانی که هر روز خودشان را وزن نمی کنند، بیشتر وزن 
کم کرده و به مرورزمان کمتر اضافه وزن خواهند داشت. مطالعاتی نیز نشان 
داده اند هر روز وزن کردن به کاهش وزن و کنترل وزن کمک می کند؛ اما اگر 
روزانه چک کردن وزن باعث اضطرابتان می شود می توانید هفته ای یک بار 

خودتان را وزن کنید. 
و  بالا می رود  وزنتان کم کم  افزایش سن ممکن است متوجه شوید  با 
داده اند.  ارائه  جدیدی  تئوری های  اتفاق،  این  علت  برای  دانشمندان 
دانشگاه Uppsala در سوئیس و دانشگاه Lyon در فرانسه دریافته اند با 
بالارفتن سن، از سرعت تبدیل سلول های چربی به بافت چربی کم شده و 
افزایش وزن را راحت تر می کند و تنها راه مقابله با آن رژیم غذایی مناسب و 
داشتن فعالیت است. چک کردن وزن به طور مرتب کمکتان می کند نسبت 
به کوچک ترین تغییرات وزنی فوراً عکس العملی نشان دهید، پیش از اینکه 

تبدیل به مسئلهٔ بزرگ شود.
بهترین زمان برای وزن کردن چه وقت است؟

حالا این سؤال مطرح می شود که بهترین زمان برای وزن کردن چه وقت 
است. وزن شما به دلیل عوامل زیر، در روزهای مختلف نوساناتی دارد:

. خوردن غذایی حجیم . مصرف نمک زیاد . میزان هیدراته بودن بدنتان
. تأثیرات هورمونی در خانم ها . داروهایی که مصرف می کنید . یبوست

. اثرات مصرف الکل
خیلی از افراد وقتی روی ترازو می روند و تغییرات وزنی خود را می بینند 
تعجب می کنند؛ اما این نوسانات عادی است. بهترین راه کاستن از اثرات 
نوسانات وزنی روزانه که ناشی از مصرف مایعات و نمک زیاد و غذای حجیم و 
... است، این است که صبح ها به محض بیدارشدن از خواب خودتان را وزن 
کنید. حتماً قبل از وزن کردن دستشویی بروید زیرا مثانه پُر می تواند وزنتان 

را بیشتر نشان دهد و شما را به اشتباه بیندازد. پس نسبت به نوسان وزنتان 
طی روز حساس نباشید چون طبیعی اند. صبح بهترین زمان برای وزن 
کردن خودتان است. یادتان باشد که هر چه روزتان را جلوتر می برید وزنتان 
هم بیشتر می شود، بنابراین وزنتان عصرها بیشتر از صبح هاست. طی روز 
غذاهایی می خورید، سدیم مصرف می کنید و مایعات می نوشید، همهٔ اینها 
بر وزنتان اثر می گذارند. اگر صبح ها بعد از بیدارشدن از خواب و خالی کردن 

مثانه خودتان را وزن کنید، درست ترین نتیجه از وزنتان را خواهید دید.
اگر از نظر متابولیکی سالم باشید، سایز دور کمرتان نباید بیشتر از نصف 
نباید  کمرتان  دور  است،  سانتیمتر  قدتان ۱70  اگر  مثلًا  باشد.  قدتان 
بیشتر از 85 سانتیمتر باشد. اگر چنین باشد پس یعنی چربی احشایی یا 
شکمی زیادی دارید. خیلی از پزشکان و کارشناسان عقیده دارند از جهت 

سلامتی، سایز دور کمر، شاخص مهم تری از وزن بدن است
وزن شما فقط چربی هایتان نیست

وقتی روی ترازو می روید و می بینید وزنتان بیشتر شده، تصور نکنید که 
حتماً چربی هایتان بیشتر شده است. این افزایش وزن می تواند ناشی از 
وزن آب باشد یا اگر تمرینات قدرتی را شروع کرده اید این افزایش وزن به 
دلیل به دست آوردن توده های عضلانی است. شما نمی توانید فقط با یک 
ترازو متوجه شوید میزان چربی بدنتان تغییری کرده یا نه. ممکن است 
از ترازهایی استفاده کنید که درصد چربی بدن را تخمین می زنند؛ اما 
این ابزارها نیز مزایا و معایبی دارند و به دلایل گوناگونی چندان دقیق و 

قابل اطمینان نیستند.
البته منظور ما این نیست که ترازوهایی که درصد چربی بدن را نشان 
از خالی کردن مثانه  به دردبخور نیستند؛ اگر اول صبح و بعد  می دهند 
خودتان را وزن کنید، می توانید تخمین بزنید که آیا درصد چربی بدنتان 
به مرور در حال تغییر است یا خیر. داشتن این اطلاعات می تواند مفید 
باشد، اما نباید فرض کنید عددی که نشان می دهد درصد دقیقی از چربی 

بدنتان است.
خیلی وابسته به یک معیار اندازه گیری نباشید

پزشکان  امروزه  می دهد.  نشان  را  معیار  یک  فقط  دارید  که  ترازویی 
می گویند باید به اندازهٔ دور کمر بیشتر توجه کنیم. بالا بودن سایز دور کمر 
شاخصی است که به معنی افزایش چربی درونی شکم است. چربی شکمی 
یا احشایی منجر به بیماری های قلبی و عروقی و دیابت نوع دوم می شود. 
برای اندازه گیری چربی شکمی، یک متر نواری ساده اطلاعات بسیار 
خوبی به شما می دهد. اگر از نظر متابولیکی سالم باشید، سایز دور کمرتان 
نباید بیشتر از نصف قدتان باشد؛ مثلًا اگر قدتان ۱70 سانتیمتر است، دور 
کمرتان نباید بیشتر از 85 سانتیمتر باشد. اگر چنین باشد پس یعنی چربی 
احشایی یا شکمی زیادی دارید. خیلی از پزشکان و کارشناسان عقیده 
دارند از جهت سلامتی، سایز دور کمر، شاخص مهم تری از وزن بدن است.

کلام آخر
حالا می دانید بهترین زمان برای وزن کردن چه وقت است و دانستید چرا 
باید در چک کردن وزنتان پیگیر باشید. حتماً اندازهٔ دور کمرتان را نیز به طور 
منظم چک کنید. همان طور که گفتیم سایز دور کمر معیار بسیار مهمی 
برای سلامتی است؛ اما بیشتر افراد به اندازهٔ کافی به آن اهمیت نمی دهند.

خیلی وابسته به یک معیار اندازه گیری نباشید؛

شما هیچ محدودیتی برای لبخند زدن ندارید؛بهترین و بدترین زمان برای وزن کردن خودتان

لبخند بزن؛ آرام باش

یکی از اساسی ترین رفتار های انسان خنده است که شش هفته پس از تولد 
آغاز می شود وقتی که نوزادان در حال تقلید کردن لبخند و شادی بزرگسالانی 
هستند که در اطرافش در لحظات خوشحالی از خود بروز می دهند. بچه ها یاد 
می گیرند که به اطرافیان نشان دهند که چه زمان هایی شاد و خوشحال هستند 

و این مهارت ارتباطی شان را در ادامه زندگی خود به کار برند.
 لبخندهای ساده باعث بهبود روابط و ایجاد فضایی صمیمی تر و کاهش 
عصبانیت ها می شود و همچنین منجر به درگیری کمتر و کارایی بیشتر می شود. 
اعضای  و  همکاران  دوستان،  با  دار  خنده  موضوعات  گذاشتن  اشتراک  به 
خانواده زمینه های مشترکی از احساسات خوب را برای شما به ارمغان می آورد و 

روشی برای تعاملات مثبت در روابط بین فردی است.
لبخند روحیه را تقویت می کند، انسان را جذاب تر و با اعتماد به نفس تر جلوه 

دهد و دید مثبت تری از زندگی به انسان ها ببخشد.
لبخند، استرس و اضطراب را کاهش می دهد:استرس و اضطراب ممکن 
و  افزایش ضربان قلب  به  و منجر  التهاب در بدن شوند  افزایش  باعث  است 
فشار خون شوند. با این حال مطالعات نشان داده اند که وقتی در یک وضعیت 
استرس زا لبخند می زنید می توانید آرام تر باشید و به همان میزان عوارض جانبی 
استرس را کاهش دهید. وقتی بدن در حالت استرس مداوم قرار دارد و احساس 
می کنید که با دنیای اطراف در حال جنگ هستید، با لبخند زدن و تمرکز روی 
افکار مثبت، می توانید به بدن خود کمک کنید تا افکار بد را کنترل و بهتر مدیریت 

کند. اطرافیانتان نیز می توانند بلافاصله آرام شدن شما را احساس کنند.
ورزش  لبخند زدن مانند ورزش کردن باعث افزایش روحیه می شود: 
برای سلامتی مهم و خوب است. ورزش کردن نه تنها در حفظ وزن سالم کمک 
می کند بلکه به ما کمک می کند تا عضلات خود را قوی نگه داریم و استرس و 
التهاب را به حداقل برسانیم. آیا می دانید که لبخند زدن می تواند تأثیر مشابه 
ورزش کردن روی بدنتان داشته باشد؟ ورزش کردن باعث آزاد شدن هورمون 
اندورفین می شود. این هورمون ها همان چیزی هستند که باعث افزایش روحیه 
می شوند و باعث می شوند شادتر باشید و استرس کمتری داشته باشید. در 
مواقع استرس زا اگر فرصت ورزش کردن را ندارید لبخند زدن برای بهتر شدن 

حالتان کارساز است. شما هیچ محدودیتی برای لبخند زدن ندارید!
تولید  بدن  می زنید،  لبخند  وقتی  می کند:  تقویت  را  ایمنی  سیستم 
را تقویت  ایمنی بدن  این کارسیستم  و  را تقویت می کند  گلبول های سفید 
می کند. تحقیقات انجام شده در یک بیمارستان کودکان نشان داده است که 
کودکان بیماری که بیشتر می خندیدند و لبخند می زدند، تعداد گلبول های 
سفید خون بالاتری داشتند. این جمله را شنیده اید، "خنده بهترین درمان 

است". لبخند زدن باعث شاداب تر شدن و دور شدن از استرس می شود.
و کاهش فشار خون کمک می کند:  برای سلامت قلب  لبخند زدن 
اهمیت رسیدگی به سلامت قلب با گذشت سن بیشتر می شود، زیرا در سنین 
بالاتر خطر ابتلا به حمله قلبی یا سکته مغزی افزایش می یابد. یک مطالعه 
روانشناسی نشان داده است که شاد بودن و لبخند زدن در زندگی می تواند قلب 
را از التهاب ناشی از استرس محافظت کند. اگر مستعد ابتلا به مشکلات قلبی 
هستید، بهتر است بیشتر لبخند بزنید. لبخند زدن و داشتن افکار مثبت باعث 
کاهش خطر بیماری های قلبی، سکته  مغزی، دیابت و فشار خون بالا شده و 

باعث افزایش طول عمر همراه با سلامتی و خوشبختی می شود.
لبخند زدن سلامت سلول های بدن را بهبود می بخشد: تأثیر استرس 
بر بدن ما بسیار شگفت انگیز است. وقتی دچار استرس و تنش هستید، تمام 
سلول های بدنتان نیز این استرس را احساس می کنند. تداوم بیش از حد 
استرس در سلول های ما می تواند حس تعادل بدن را برهم زند و ما را مستعد ابتلا 
به جهش سلولی و بیماری کند. با این حال وقتی لبخند می زنید، دیواره های 
سلولی شل می شوند و پیدا کردن و ترمیم آسیب ها آسان تر می شود. جهش 
سلولی که در برخی از سرطان ها رخ می دهد با میزان استرس مرتبط بوده 

است. در نتیجه لبخند زدن بدن را از بیماری ها محافظت می کند.
 لبخند زدن باعث می شود جوانتر به نظر برسید: لبخند زدن نه تنها باعث 
جذابیت بیشتر شما می شود بلکه می تواند جوانی شما را نیز بیشتر جلوه دهد. 
ماهیچه هایی که برای لبخند زدن از آن ها استفاده می کنیم، پوست صورت را 

صاف می کنند و باعث می شود فرد جوانتر به نظر برسد. 
لبخند سرایت می کند: حتما می دانید که خمیازه کشیدن جزو اعمال مسری 
است. احتمالا برای شما هم اتفاق افتاده است که با دیدن خمیازه شخص 
دیگری خمیازه بکشید. خوشبختانه لبخند نیز مانند خمیازه کشیدن مسری 
است. علم ثابت کرده است که لبخند زدن یک عکس العمل طبیعی است که 
انسان نسبت به اتفاقات خوب نشان می دهد و در عین حال، تحت تاثیر آن قرار 
می گیرد.  در واقع خوشبختی باعث لبخند زدن شما می شود و لبخند زدن به 

شما احساس خوشبختی می دهد. در نتیجه یک چرخه مثبت شکل می گیرد.
از لبخند خود محافظت کنید: بهداشت دهان و دندان نیز در لبخند شما 
و سلامت بدن نقش دارد. به وجود آمدن جرم روی دندان ها می تواند منجر به 
بیماری لثه شود که ممکن است قلب و سیستم ایمنی بدن را تضعیف کند. هر 
شش ماه یکبار برای رسیدگی به وضعیت دندان ها به دندانپزشک مراجعه کرده 

و در اسرع وقت هرگونه مشکل را برطرف کنید.
حرف آخر: استرس می تواند تأثیر مخربی بر زندگی مان بگذارد. متاسفانه فرار از 
استرس کار آسانی نیست ولی لبخند زدن و مثبت اندیشی به میزان خیلی زیادی 
از بدنمان در مقابل استرس محافظت می کند و عوارض استرس را کمتر می کند.

رییس مرکز بهداشت قم:

علامت شبه سرماخوردگی، مشکوک به 
اومیکرون تلقی می شود

 
و  بیماری های ویروسی  به شیوع  با توجه  رییس مرکز بهداشت قم گفت: 
سرماخوردگی در فصل زمستان، هرگونه علامت شبه سرماخوردگی، به عنوان 

مشکوک به سویه اومیکرون کرونا تلقی می شود.
سیامک محبیافزود: در حال حاضر سویه دلتا، سویه غالب در استان قم است، 
ولی به نظر می رسد با توجه به قابلیت سرایت بالای سویه اومیکرون نسبت به 
دلتا، افزایش موارد ابتلا به اومیکرون می تواند زنگ خطر جدی را برای سلامت 
مردم به صدا درآورد. وی اضافه کرد: میزان شناسایی بیماران اومیکرون بر اساس 
افراد مشکوکی است که کارشناسان بهداشت مشخص می کنند، ولی ممکن 
است در سطح جامعه افراد دیگری مبتلا به این سویه باشند که هنوز شناسایی 
نشده اند. وی با بیان این که عامه مردم تصور می کنند بیماری ناشی از اومیکرون 
خفیف تر از سایر سویه هاست،  ادامه داد: با توجه به شیوع خیلی بالایی که این 
سویه می تواند در سطح جامعه ایجاد کند،  میزان ابتلا، بستری ها و مرگ ومیر 
افزایش بالایی خواهد داشت. محبی خاطرنشان کرد: با توجه به این که فصل 
آنفلوانزاست،  هرگونه  زمستان فصل بیماری های ویروسی، سرماخوردگی و 
علامت شبه سرماخوردگی به عنوان مشکوک به اومیکرون تلقی می شود. وی 
تاکید کرد: تمام نکاتی که ماه های گذشته در زمینه رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی برای جلوگیری از ابتلا به کرونا توصیه شده باید توسط شهروندان 

رعایت شود تا سویه جدید شیوع کمتری داشته باشد.
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دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع(:

دنیا تشنه  فرهنگ اهل بیت)ع( است
دبیرکل مجمع جهانی اهل بیت)ع( با بیان اینکه همه باید به اهل بیت)ع( خدمت کنیم 
و ترویج فرهنگ آن بزرگواران برای ما افتخار است،گفت: اکنون بهترین زمان برای دریافت 

این فرهنگ است و دنیا تشنه  فرهنگ اهل بیت)ع( است.
به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی مجمع جهانی اهل بیت )ع(، آیت الله رضا رمضانی 
در دیدار با حجت الاسلام و المسلمین »نبیل حلباوی« مدیر مرکز آموزشی حضرت 
رقیه)س( سوریه و عضو شورای عالی مجمع جهانی اهل بیت)ع(در قم، افزود: یکی از 
علمای مسیحی دانشگاه سوربون در جلسه "دیالوگ اسلام و مسیحیت" گفت که امروز 
شیعه با اجتهاد پویا می تواند به همه پرسش های ما پاسخ دهد. علمای مسیحی می گویند 
که ما نمی توانیم به برخی از سئوالات پاسخ درستی دهیم، مسیحی ها در برخی از احکام 
مانند شبیه سازی، تلقیح مصنوعی و .... پاسخ متقنی ندارند و چه بسا آنها در عقیده و 

مسائل اعتقادی هم تقلید می کنند.
وی خاطرنشان کرد: معنویتی که در حوزه های علمیه  شیعی پیدا می شود در مسیحیت 
و کلیسا وجود ندارد. کسانی که قصد ملاقات پاپ را دارند، باید تشریفات فراوانی مراعات 
کنند تا شاید تحت تاثیر پاپ قرار بگیرند، اما زمانی که پاپ به دیدار آیت الله العظمی 
سیستانی رفت، دیدیم که چگونه تحت تاثیر این عالم بزرگ قرار گرفت و متواضعانه در 
محضر ایشان حاضر شد. امام خمینی)ره( هم به عنوان یک رهبر الهی زمانی که "شوارد 
نادزه" آخرین وزیر امور خارجه اتحاد جماهیر شوروی برای پاسخ نامه ایشان به گورباچف 
آمده بود، حتی عمامه خود را سر نکردند تا نشان بدهند که مقام های سیاسی، ایشان را 

تحت تاثیر قرار نمی دهند.
نقش سید محسن امین در مقاومت در برابر استعمارگر فرانسوی در سوریه

حجت الاسلام و المسلمین »نبیل حلباوی« نیز در ابتدای این دیدار با اشاره به خدمات 
سید محسن امین به شیعیان در سوریه اظهار کرد: سید محسن امین در زمان حضور 
خود در سوریه توانست از همه چالش ها عبور کند. او در جامعه آن زمان سوریه که کسی 
نمی توانست مجلس عزاداری برگزار کند، کاری کرد که علمای اهل سنت در مجالس 
شیعیان سوریه حضور یابند. سید محسن امین همچنین به تشکیل جمعیت های خیریه 

و فرهنگی در سوریه، توجه داشت.
وی ادامه داد: سید محسن امین در مقاومت در برابر استعمارگر فرانسوی در سوریه نقش 
داشت و زمانی که از دنیا رفت، تشییع جنازه ای برای او برگزار شد که در سوریه بی نظیر 
بود و تشییع جنازه سید محسن امین هم رسمی و هم مردمی به شمار می رفت. بعد از 
درگذشت وی علمای شیعه دیگری هم در سوریه ظهور یافتند، اما قدرت سید محسن 

امین را در فعالیت نداشتند تا این که انقلاب اسلامی ایران، پیروز شد.
تاثیر انقلاب اسلامی بر شیعیان سوریه

عضو شورای عالی مجمع جهانی اهل بیت)ع( افزود: جوانان شیعه سوری پیش 
از پیروزی انقلاب اسلامی ایران، اخبار انقلاب را دنبال می کردند و کتاب های امام 
خمینی)ره( را می خواندند تا این که انقلاب پیروز شد و همان جوانان مقلد امام راحل 
شدند. از آن زمان خطی در بین شیعیان سوریه به نام خط امام به وجود آمد که تا امروز 
نیز است که مراکزی همچون محسنیه و مجمع حضرت رقیه)س( توسط این خط اداره 
می شود. سید عبدالله نظام، نخستین کسی از شیعیان سوریه بود که پس از انقلاب 

اسلامی برای تحصیل علوم دینی به قم رفت و من پس از او به ایران آمدم.
حلباوی با اشاره به تاثیر انقلاب اسلامی بر شیعیان سوریه اظهار کرد: وضعیت شیعیان 
سوریه پس از پیروزی انقلاب به لحاظ علمی ارتقا پیدا کرد و گروه هایی از آنها برای کسب 
علم به ایران آمدند و پس از تحصیل به مناطق زندگی خود در سوریه برگشتند که بین آنها 

پزشکان هم بودند تا این که جنگ دیوانه واری به سوریه تحمیل شد.
وی گفت: در ابتدای جنگ، شهر دمشق پایتخت سوریه از همه سمت ها در محاصره 
بود و اگر تروریست ها وارد این شهر می شدند، اتفاقات بدی می افتاد. اما بشار اسد 
استقامت کرد و شجاعت از خود نشان داد، ارتش سوریه هم ایستادگی کرد. حمایت های 
ایران و حزب الله نقش بسیار زیادی در مقاومت سوریه داشت، جبهه استکبار از همه جهان 

با اموال عربستان و قطر به جنگ سوریه آمده بود.
وی ادامه داد: سوریه از مرحله جنگ گذشته است، اما این جنگ مشکلاتی به وجود 
آورده که تاکنون نیز باقی مانده است. هم اکنون برخی از مناطق سوریه در اشغال است و 
نیروهای ارتش ترکیه در برخی از این مناطق اشغالی هستند، مناطق نفتی سوریه نیز در 
اشغال آمریکایی هاست، اسرائیلی ها هم مدام به سوریه حمله می کنند. همچنین توان به 
حرکت درآوردن دوباره صنعت و کشاورزی و اقتصاد سوریه وجود ندارد که موجب مشکلات 
معیشتی برای مردم سوریه شده است، امنیت در سوریه وجود دارد، اما مردم این کشور با 

گرانی مواجه هستند.

سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان قم :

کشاورزی دانش بنیان درقم ترویج می شود 
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: ترویج کشاورزی دانش بنیان و نوآور 
با هدف استفاده هرچه بیشتر از ظرفیت های فناوری در بخش کشاورزی استان قم در 

دستور کار سازمان جهاد کشاورزی است. 
محمد رضا حاجی رضا اظهاردشت : برای موفقیت هرچه بیشتر در اجرای طرح های 
کشاورزی دانش بنیان در استان بیش از همه نیازمند گسترش بستر های ارتباطی و تبادل 

اطلاعات میان بهره برداران این بخش با فعالان حوزه فناوری هستیم.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی قم گفت: در همین راستا تلاش داریم با برگزاری 
نمایشگاه های تخصصی، ابعاد متنوع و گسترده استفاده از فناوری های روز دنیا در بخش 
کشاورزی را برای بهره برداران به نمایش درآوریم و کشاورزان استان را به سمت استفاده 

حداکثری از این ظرفیت ها تشویق کنیم.
حاجی رضا گفت: استفاده از فناوری دربخش کشاورزی قم علاوه برافزایش سطح تولید 
محصولات به طور حتم هزینه های جاری بهره برداران را نیز کاهش خواهد داد و موجب 

سوددهی بیشتر بسیاری از کسب وکار ها در این حوزه مهم اقتصادی می شود.
سرپرست سازمان جهاد کشاورزی قم با اشاره به لزوم تحول دربخش کشاورزی قم و 
تدوین برنامه ای جامع دراین رابطه، گفت: استفاده از ظرفیت شرکت های دانش بنیان و 
به کارگیری جدیدترین یافته های علمی برای افزایش سطح تولید محصولات کشاورزی 

استان از جمله موارد مورد توجه در این برنامه است.
حاجی رضا با اشاره به استقبال خوب کشاورزان قمی از ظرفیت های فناوری برای تولید 
بیشتر محصول،گفت: درحال حاضر نیز شمار زیادی از بهره برداران بخش کشاورزی 
استان درحوزه های مختلف ازجمله زراعت، باغداری، دامپروری، شیلات و صنایع تبدیلی 
برای ارتقاء کمی و کیفی سطح تولید محصولات خود از تجهیزات پیشرفته و فناوری های 

جدید استفاده می کنند که باید این روند افزایش یابد.
 

یک عضو شورای اسلامی  شهرقم مطرح کرد:

تشکیل کمیته فناوری اطلاعات
 در شورای شهر قم

تشکیل کمیته IT در شورای ششم، تحقیق و تفحص از سازمان فناوری اطلاعات و 
ستاد شهر هوشمند کلید خورد. 

مهندس معصومه آمره با اشاره به تشکیل کمیته فناوری اطلاعات در شورای ششم، 
اظهار داشت: این کمیته متشکل از 3 تن از اعضای شورا؛ اساتید دانشگاه و متخصصین 
این حوزه است، این کمیته مسئله محور خواهد بود و با برنامه ریزی 4 ساله نگاهی 

راهبردی به امور هوشمند سازی و همچنین اولویت های شهر خواهد داشت.
عضو شورای اسلامی شهرقم ادامه داد: فضایی تعاملی با نگاه تخصصی بین فعالین 
حوزه IT و مدیریت شهری به وجود آمده است، عملکرد ستاد هوشمند و سازمان فاوا 
شهرداری قم در این سال ها بررسی و متأسفانه وضعیت مطلوبی نداشته است، اولویت 
شورای اسلامی شهر ارتقاء این مهم و تبدیل سازمان فاوا شهرداری قم به سازمان ماده 84 
است. وی با تأکید بر تغییر شیوه های مدیریت در حوزه شهری، افزود: با توجه به ضرورت 
تغییر شیوه های مدیریت در شهر و لزوم بهره مندی از فنّاوری های نوین برای دستیابی به 
شهر هوشمند، عملکرد سازمان فناوری اطلاعات و ستاد شهر هوشمند قم باید تغییری 

جدی داشته باشد.
مهندس آمره ادامه داد : با توجه فراوانی استارتاپ های گوناگون حوزه شهری که 
امکان ارائه خدمات متفاوت و راه حل های نوین و هوشمند برای برطرف سازی مشکلات 
شهر را دارند، اما زیرساخت های دقیق جهت استفاده از این پتانسیل و ایجاد این ارتباط 
دوسویه تاکنون ارائه نشده است. وی با اشاره به ضعف در سامانه شفافیت شهرداری قم 
وشورا که به عنوان یکی از مراکزی که می توانست پایه گذار این مهم باشد، گفت: شورای 
اسلامی شهر نماینده مردم است و نباید خود را نماینده شهرداری بداند، وظیفه ذاتی شورا 
سیاست گذاری و نظارت است و ناظر به همین مهم تحقیق و تفحص از عملکرد سازمان 

فناوری اطلاعات و ستاد شهر هوشمند شهرداری قم آغازشده است.

رییس سازمان حج و زیارت :

مرزهای زمینی عراق به روی زائران ایرانی 
باز می شود

رییس سازمان حج و زیارت از اعزام زمینی زائران عتبات عالیات از اول ماه رجب 
)۱4بهمن ماه جاری( خبر داد و گفت: به رغم پیگیری های مسئولان این سازمان و 
توافق اولیه طرف های ایرانی و عراقی، با اعلام موافقت رسمی دولت عراق اعزام کاروان 

های زمینی عتبات عالیات بزودی آغاز خواهد شد.
علیرضا رشیدیان با تاکید بر اینکه بر مبنای توافق طرفین روزانه 500 نفر از عاشقان 
زیارت خاندان عصمت و طهارت به عراق اعزام خواهند شد، اظهار داشت: برای 
گرفتن قول مساعد مسئولان عراقی مبنی بر بازگشایی مرزهای زمینی برای اعزام 
زائران ایرانی، سفیر جمهوری اسلامی ایران در عراق و همکاران سازمان حج در دو 

کشور زحمات زیادی را متحمل شدند که جای قدردانی دارد.
وی با بیان اینکه پس از اعلام موافقت رسمی دولت عراق برای بازگشایی مرزهای 
زمینی احتمال افزایش اعزام زائران با یکهزار نفر نیز وجود دارد، تصریح کرد: در نشست 
های به انجام رسیده با مسئولان عراقی اعلام شده همچنان که زائران عراقی از طریق 
مرزهای زمینی وارد ایران می شوند ترتیبی اتخاذ شود تا زائران ایرانی نیز وارد عراق 

شوند که در این زمینه توافق های خوبی به دست آمده است.
رشیدیان با اشاره به اینکه هزینه سفرهای هوایی گران قیمت بوده و هر شخصی 
توانایی این سفر را به این روش ندارد از دیگر دلایل پیگیری بازگشایی مرزهای زمینی 
برای رفاه حال مشتاقان زیارت عتبات عالیات بوده است، گفت: اعزام های زمینی 
ارزان قیمت بوده و مشتاقان زیارت سید الشهدا)ع(   و دیگر ائمه اطهار امکان اعزام 

خواهند داشت.
رییس سازمان حج و زیارت با تاکید بر اینکه افتخار ما نوکری حضرت اباعبدالحسین 
)ع( و خدمت به مردم است، گفت: وظیفه ما تسهیل در امر زیارت برای مردم است و 

همچنان پیگیر این مهم تا بازگشایی مرزهای زمینی هستیم.
در صورت موافقت دولت عراق مرز قصرشیرین به روی زائران ایرانی باز 

خواهد شد
رشیدیان با بیان این مسئولان عراقی هم اکنون به صورت غیر رسمی وعده بازگشایی 
مرزهای زمینی را داده اند، افزود: با توجه به موافقت مسئولان عراق مرز مهران برای 
اعزام زائران در نظر گرفته شده اما با توجه به امکانات موجود در قصرشیرین برای 

استقراز زائران به دنبال بازگشایی این مرز و مرز شلمچه نیز هستیم.
رییس سازمان حج و زیارت با تاکید بر اینکه پس از بازگشایی تمامی مرزهای زمینی 
زائران اعزامی به صورت تقسیم بندی شده بنا بر امکانات موجود هر مرز اعزام خواهند 
شد، ادامه داد: در نشست های انجام گرفته تاکید ما بر اعزام زائران از چهار مرز زمینی 

قصرشیرین، شلمچه، چذابه و مهران بوده و همچنان پیگیر آن هستیم.
وی گفت: هم اکنون در مسیر های هوایی ایستگاه های پروازی نزدیک به عراق 
هزینه رفت و برگشت هوایی در حدود چهار میلیون تومان است در حالی که در اعزام 

های زمینی بسیار ناچیز در مقایسه با پرواز است.
رشیدیان در خصوص اعزام های سوریه نیز گفت: اعزام زائران به سوریه در شرایط 

فعلی با توجه به محدودیت های امنیتی فقط به صورت هوایی انجام می شود.
وی در خصوص صدور ویزا نیز گفت: در بحث اعزام زائران به صورت هوایی نیازی 
به اخذ ویزا نیست و دولت عراق برای اعزام های زمینی نیز تاکنون هیچ گونه اظهار 
نظری برای صدور ویزا نکرده است و اگر اعلام کنند زائران اعزام زمینی باید برای سفر 

به عراق ویزا اخذ کنند.
  

دومین رویداد »برکتینو« در قم برگزار شد

حمایت بنیاد برکت از کارآفرینی
 برای جوانان

مدیر نمایندگی بنیاد برکت در استان قم از برگزاری 4 رویداد »برکتینو« با هدف 
حمایت از جوانان برای ایجاد کسب و کار پایدار خبر داد.

به گزارش روابط عمومی بنیاد برکت در قم، دومین رویداد »برکتینو« با هدف حمایت 
از جوانان برای ایجاد کسب وکار در فضای مجازی به روش آزادکاری )فریلنسینگ( 
به همت نمایندگی بنیاد برکت، عصر چهارشنبه در سالن امام خمینی)ره( دانشگاه آزاد 

اسلامی قم برگزار شد.
محسن سلطانی، مدیر نمایندگی بنیاد برکت قم در حاشیه این رویداد با اشاره به 
اینکه آزادکاری یا فریلنسینگ شرایط فعالیت در داخل و خارج کشور را فراهم می 
کند، افزود: این رویداد کمک می کند افرادی که دارای مهارت در تایپ، طراحی 
سایت، طراحی وب و پوستر که هیچ نیازی به خارج شدن از منزل ندارد، دارای 
کسب و کار شوند . اگر هم نیازمند خرید تجهیزات باشند بنیاد برکت می تواند به 

آن ها کمک کند.
وی افزود: برای این کار افراد می توانند از طریق دو سایت برکت یا »آزادکارشو« ثبت 

نام کنند.
سلطانی به خدمات مشاوره ای بنیاد برکت برای متقاضیان اشاره کرد و افزود: ما 
رویدادهایی داریم که افراد متقاضی می توانند در آنها ثبت نام و بصورت حضوری 
مشاوره بگیرند. تا الان به ۱0 نفر آزادکار تسهیلات پرداخت کرده ایم و در نظر داریم 
این رقم را در سال آینده به ۱00 نفر برسانیم اما برای مشاوره و راهنمایی و آموزش هیچ 

محدودیتی نداریم.
مدیر نمایندگی بنیاد برکت قم گفت: »برکتینو« در قم از آبان ماه آغاز شده که جمعا 4 
رویداد برگزار خواهد شد و اختتامیه آن در بهمن ماه خواهد بود که امیدواریم با حضور 

مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره بنیاد برکت در قم برگزار شود.
همچنین  محسن احمدزاده مدیرعامل بنیاد ایده ها و تجربه های موفق »اتم« و دبیر 
اجرایی برکتینو درباره برگزاری این رویداد گفت: در برنامه ریزی »برکتینو« تلاش داریم، 

این رویداد سه طیف از افراد را در بر بگیرد.
آموزش  در  از شرکت  کار که پس  نه  و  دارند  نه تخصص  افرادی که  اول   دسته 
می توانند به جمع آزادکاران )فریلنسرها( بپیوندند. دسته دوم افرادی هستند که 
تخصص دارند ولی کار ندارند که بعد از آموزش می توانند روی پلتفرم های موجود، 

درآمد کسب کنند.
احمدزاده دسته سوم شرکت کنندگان رویداد را کسانی دانست که هم تخصص دارند 
و هم کار اما وصل شدن به شبکه بین المللی برای آنها مهم است و افزود: این افراد هم  
از طریق پلتفرم هایی که برکتینو در اختیار آنها قرار می دهد می توانند در کسب و کار 

خود فعالیت کنند.
وی اضافه کرد: متقاضیان می توانند از طریق سایت برکت به مجموعه ما بپیوندند تا 
روند کار را برای آنها معرفی کنیم. تا الان در کل کشور ۱500 نفر آموزش دیده و جذب 
بازار کار شده اند و برای قم هم که اولین استان پایلوت است، پیش بینی می کنیم بعد از 

برگزاری 3 دوره آموزشی 3000 نفر متقاضی داشته باشیم.
 

باحضوررئیس عقیدتی سیاسی وزارت دفاع :

اطلس مقاومت در قم
 رونمایی شد

آیین رونمایی از کتاب اطلس مقاومت با حضور حجت الاسلام ضیاالدین آقاجانپور 
رئیس عقیدتی سیاسی وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح و همچنین امیر مجید 

فخری رئیس سازمان جغرافیایی این وزارتخاته برگزار شد.
به گزارش روز یکشنبه  مرکز خبر حوزه، معاون پژوهشی دانشگاه ادیان و مذاهب و 
نویسنده اطلس مقاومت در مراسم رونمایی از این کتاب اظهار داشت: کار نگارش 
و تحقیق های اطلس مقاومت در زمان حیات سردار سلیمانی و در سال ۹7 آغاز 
شد، در ابتدا قرار بود که اطلس داعش را بنویسیم و به همین علت صدها کتاب 
از داعش را دریافت کرده و هفته نامه نبا و دابق را مطالعه و تمامی حرکت ها و 
اقدام های گروه های سلفی را در عراق و سوریه از زمان اِشغال عراق توسط آمریکا 

بررسی کردیم.
حجت الاسلام مهدی فرمانیان در ادامه بیان داشت: در همین زمان، شهادت حاج 
قاسم اتفاق افتاد که بعد از آن به سمت تدوین اقدام های جبهه مقاومت در عراق و 
سوریه رفتیم و به فعالیت های جبهه مقاومت در برابر آنها پرداختیم و سرداران بزرگ آن 

جبهه را در این اطلس معرفی کرده ایم.
عضو هیات علمی دانشگاه ادیان همچنین تصریح کرد: کتاب اطلس مقاومت 
سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی به چگونگی حضور داعش در عراق و سوریه 
پرداخته و در ادامه نیز رشادت های رزمندگان جبهه مقاومت اعم از الحشد الشعبی، 
فاطمیون، زینبیون و حزب الله به رهبری شهید سلیمانی را بیان کرده و در پایان نیز 
تخریب بارگاه های مقدس را مورد توجه قرار داده، و در پایان نیز فصلی با عنوان درنگی 

در مکتب حاج قاسم اضافه شده است.

گزارش /علی صادقی – خبرگزاری صدا و سیما – مرکز قم

کالا های قاچاق یا مشکوک به قاچاق در انباری به نام انبار اموال تملیکی نگهداری 
این  مدیریت  در  تدبیری  بی  از  نشان  انبار  این  آشفته  اوضاع  البته  که  می شوند 

کالاهاست.
در ابتدای جاده خاکی چند سگ ولگرد در سینه کش آفتاب با چشمانی بسته دراز 
کشیده اند، به قدری خسته اند که حتی با صدای تردد ماشین از جاده خاکی هم 
سرشان را بالا نمی آورند، چند درخت تکیده، یک دیوارِشکسته بدون در و دروازه تنها 
حایلی است بین حاشیه جاده قم-اراک و یکی از بزرگ ترین انبار های دولتی قم، جایی 

که هیچ نشان و تابلوی ندارد.
نزدیک انبار اموال تملیکی که می شوی چند ماشین لوکس خارجی، چندین کانتینر 
کهنه و زنگ زده در بیرون انبار خودنمایی می کند. در انبار باز است و کالا ها تا سقف، 
انبار که نه تلمبار شده اند به طوری که برای حرکت از قسمتی به قسمت دیگر مجبوری 

پا روی تعدادی از گونی ها و کارتن ها بگذاری.
 داخل انبار شلوغ است نمایندگانی از قوه قضاییه و دولت به صورت سرزده به بازدید 
این انبار آمده اند. هرچه که فکرش را بکنید در این انبار هست؛ از تخت بیمارستانی 
گرفته تا گردو و بادام، انواع و اقسام نوشیدنی، غذای سگ و گربه، ماینر، شلنگ قلیان، 

کتری و قوری، تلویزیون و صد ها و شاید هزاران طاقه پارچه و...
 خاکی که روی این کالا ها نشسته می گوید سال هاست به همین حال و احوال رها 
شده اند. در قسمتی از انبار صد ها طاقه پارچه روی هم ریخته شده. نمایندگان قوه 
قضاییه و دولت از رییس جمع آوری و فروش اموال تملیکی قم در مورد این حجم بزرگ 
کالا پرس و جو می کنند. آقای ربانی در پاسخ می گوید: این محموله به ظن قاچاق در 
استان خوزستان توقیف شده و پس از حکم دستگاه قضا مبنی بر فروش به نفع دولت 

یک خریدار در مزایده آن ها را خریداری کرده است.
وی اینطور ادامه می دهد: در طول مسیر و هنگامی که محموله در حال انتقال 
به تهران بوده، ماموران مبارزه با قاچاق نیروی انتظامی باز هم این کالا ها را توقیف 

می کنند و برای تعیین تکلیف به انبار اموال تملیکی استان می فرستند.
 وی با بیان اینکه قطعاً این محموله حکم به استرداد خواهد گرفت می گوید : اگر 
ماموران انتظامی هنگام ضبط کالا، قدری به مدارک و مستندات آن و همچنین به 
توضیحات رانندگان اعتنا می کردند این 5 کامیون پارچه دست کم چهار ماه در این 

انبار خاک نمی خورد.
آقای ربانی همچنین به برخی از بزرگترین پرونده های قاچاق استان اشاره کرد و 
گفت: 40 پرونده بزرگ قاچاق در قم وجود دارد که ارزش آن ها بالای 50 میلیارد تومان 
تخمین زده می شود، اما از سال ۹7 به دلیل تاخیر در صدور رای در این انبار نگهداری 
می شوند.  در گوشه ای از این انبار چندین گونی روی هم چیده شده. گونی هایی 50 
کیلویی شبیه گونی آرد. گرد و خاک روی آن ها از بقیه کالا های دپو شده بیشتر نیست، 
اما در زیر گونی ها روغنی سیاه رنگ و ماسیده دیده می شود. روی تکه کاغذ منگنه 

شده به یکی از این گونی ها این گونه ها نوشته شده:
3 تن گردو

 سال ورود: ۱3۹6
صاحب: ندارد.

در یکی از گونی ها را که باز می کنی ردی از گردو نیست. پودر شده اند و در لابلای این 
پودر ها کرم های ریزی دیده می شود.

 آقای ربانی می گوید: از ابتدا این پرونده قاچاق متهمی نداشت و به همین دلیل 
چندین سال بدون حکم قضایی باقی مانده و حالا دیگر راهی جز معدوم سازی باقی 

نمانده است.
آقای ربانی، اما هیچ پاسخی برای این سوال که چرا پیش از فاسد شدن این حجم 
از گردو، فکری برای آن ها نشده، نداشت. فقط یک جمله گفت: اینجا حجم پرونده ها 
بقدری زیاد است که توان و نیروی کافی برای پاسخگویی به مردم را هم نداریم چه برسد 
به این بار های بی صاحب. نماینده قوه قضاییه هم با کوهی از کتری و قوری در این 
انبار روبرو شده. بیش از 6 هزار کتری و قوری که از سه سال پیش در این انبار بوده و به 
تازگی رای به استرداد گرفته اند. آقای پوریانی در حالیکه با دست گرد و خاک یکی از 

این کارتون ها را کنار می زند می گوید: این خودش یک نمونه از احتکار دولتی است.
وی این طور توضیح می دهد: زمان بر شدن صدور حکم برای پرونده های مظنون به 
قاچاق موجب می شود کالا سال ها در انبار باقی بماند و وقتی پرونده ای رای به استرداد 

می گیرد عملًا دولت به نفع صاحب بار کالا را احتکار کرده است.
به پرونده ها می داند و  را تسریع در روند رسیدگی  این مشکل  تنها راه رفع   وی 
می گوید: اگر به این پرونده ها نهایتاً ظرف یک ماه رسیدگی می شد هرگز شاهد چنین 

وضعیتی نبودیم.
 رییس هیات عالی نظارت بر سازمان اموال تملیکی میگوید: کالا هایی که در 
مجموع 85 انبار اموال تملیکی کشور نگهداری می شوند در نهایت به سه دسته قابل 

تقسیم اند:
الف( کالا هایی که به صاحب بار برگردانده می شوند

ب( کالا هایی که به نفع دولت به فروش می روند
ج( کالا هایی که حکم به معدوم سازی می گیرند.

توقیف شده معدوم  از کالا های قاچاق  از 5 درصد  آقای زمانی می گوید: کمتر 
می شوند و بیشتر این کالا ها در قالب مزایده به نفع دولت به فروش می رسند.

 وی از عزم دولت سیزدهم و دستگاه قضا برای ساماندهی انبار های اموال تملیکی 
در کشور و همچنین قم خبر داد و گفت: از هفته آینده شعبه ویژه ای در دادسرای 
استان برای رسیدگی به پرونده های قاچاق تشکیل میشود تا فرایند رسیدگی به این 

پرونده ها سرعت بگیرد.
اصول  رعایت  افزود: عدم  تملیکی  اموال  بر سازمان  نظارت  عالی  رییس هیات 
انبارداری، قفسه بندی نامناسب، نگهداری بدون ضابطه کالا ها کنار هم و از همه 
مهمتر باقی ماندن طولانی مدت کالا در انبار اموال تملیکی از جمله آسیب های بزرگ 
این انبار هاست که علاوه بر خسارت به کالا، موجب می شود در حوادث عملًا نتوان 

کار خاصی برای حفظ انبار که انجام داد.
اموال تملیکی در  انبار های  از  به استیجاری بودن نیمی  آقای زمانی همچنین 
کشور پرداخت و گفت: با توجه به منع قانونی، سازمان اموال تملیکی نمی تواند برای 
انبار های استیجاری هزینه کند، اما با هماهنگی های به وجود آمده بین دستگاه ها 
تلاش می کنیم این خلا قانونی را مرتفع و حداقل سیستم اطفاء حریق را در این انبار ها 

نصب کنیم.
 بیرون انبار هم دو سه نفری منتظرند. در سوز سرمای زمستانی قم گونه ها و گوش 
هایشان کاملا سرخ شده. دست ها را داخل جیبش هایشان مچاله کرده اند و با نا 

امیدی به دنبال رد و اثری از کالا های خود داخل این تلمبار بزرگ می گردند.
 وقتی به در ورودی نزدیک شدم یکی از آن ها گمان کرد که از مسئولان انبارم. گفت: 

آقا من حکم استرداد گرفتم توروخدا این جنس های منو بدید برم.
 برگه ای که دستش بود را نشان می داد؛ رای قطعی دادگاه مبنی بر برائت از قاچاق و 

لزوم بازگرداندن کالا به م_ص
اینطور ماجرا را توضیح داد: در اردیبهشت ماه 3 کارتن خودکار و دو کارتن مداد 
خارجی که به صورت قانونی و از مبادی گمرکی وارد کشور شده بود را از یک بنکدار 
عمده فروش در شیراز خریدم. با توجه به حجم کم کارتن ها قصد داشتم آن ها را با 
خودروی سواری شخصی به تهران منتقل کنم که در طول مسیر ماموران به خودرو 
مشکوک شدند و پس از مشاهده کالا ها و تشکیل پرونده تعزیراتی کالا ها را به این انبار 

منتقل کردند.
 وی با بیان اینکه از زمان ورود این کالا ها به انبار اموال تملیکی قم تا صدور رای نهایی 
بیش از شش ماه گذشته، اینطور ادامه داد: حالا که رای نهایی مبنی بر بیگناهی من 

صادر شده باور کردنی نیست که جنس ها در این انبار پیدا نمی شود.
 او که ملتمسانه صحبت می کرد اینطور ادامه داد: به خدا این هایی که اینجا و اینطور 
نگهداری می کنید تمام سرمایه و دارایی یک عده است، زندگی مردم را اینطور نابود 

می کنید.
نماینده قوه قضاییه وقتی صدای این فرد را شنید دستور داد تا او را به داخل انبار راه 

دهند تا شاید بتواند کارتون ها و جنس هایش را از میان این کوه کالا شناسایی کند.
در انتهای این بازدید سرزده رئیس سازمان اموال تملیکی قم گفت: زمینی به 
مساحت 30 هزار مترمربع سال گذشته برای احداث انبار اموال تملیکی قم خریداری 

شده و در صورت تامین اعتبار عملیات ساخت آن آغاز می شود.
 آقای ربانی با اشاره ارزش 3 میلیارد تومانی این زمین گفت: برای ساخت انبار به 

بیش از 6 میلیارد تومان اعتبار نیاز است.
آقای ربانی همچنین یادآور شد: اگر فضای همکاری میان دستگاه قضا و دولت 
پایدار باشد می توان امیدوار بود دیگر شاهد دپوی این حجم عظیم کالا در انبار های 

اموال تملیکی نباشیم.
در  بودند.  انبار  به  شدن  نزدیک  حال  در  ولگرد  سگ های  اما  انبار،  از  بیرون  در 
گوشه و کنار و در لابلای کانتینر ها، بدنبال قوطی های کنسرو خارجی و ته مانده 
غذا می گشتند. چند کیسه خالی غذای سگ و گربه هم در فضای باز دیده میشود 
کیسه هایی که گویا در همان محوطه بیرون انبار معدوم و دفن شده اند. غذایی که 
اگر معدوم نشده بودند شاید می توانست سگ های زیادی را در سوز و سرمای زمستان 

سیر کند.

انباراموال تملیکی قم، جایی که هیچ نشان و تابلوی ندارد !

تلمبار بزرگی به نام انبار اموال تملیکی

آیا وام ازدواج افزایش می یابد؟

ضرورت مانع زدایی در کنار سیاست های تشویقی برای ازدواج جوانان
گزارش از: الهام دربان

اتخاذ سیاست های تشویقی همچون افزایش وام 
و  فرزندآوری  خانواده،  تشکیل  هدف  با  که  ازدواج 
جلوگیری از پیری جمعیت در جامعه ایران مورد توجه 
قرار گرفته است، به گفته شماری از مسئولین حوزه 

جوانان، موازات با مانع زدایی ها تاثیرگذار خواهد بود.
وام ازدواج از سال ۱3۹6 با مبلغ ۱0 میلیون تومان 
به  روز شد و در سال ۹8 و ۹۹ به ترتیب به 30 میلیون و 
50 میلیون تومان )به هر نفر( با بازپرداخت هفت ساله 

و بهره چهار درصد افزایش یافت.
در سال ۹۹ مبلغ این وام 20 میلیون تومان افزایش 
یافت و به 70 میلیون تومان )به ازای هر نفر( رسیده و 
یک اعتبار تشویقی نیز برای پسرانی که زیر 25 سال 
و دخترانی که زیر 23 سال ازدواج می کنند، گذاشته 
شد. براساس این اعتبار تشویقی، 30 میلیون تومان 
برای این دختران و پسران )دختران زیر 23 سال و 
پسران 25 سال( اضافه شد و این جوانان در مجموع 

۱00 میلیون تومان دریافت خواهند کرد.
مطابق با اعلام معاونت امور جوانان وزارت ورزش 
هزار  تاکنون 70  سال ۱400  آغاز  از  هم  جوانان  و 
میلیارد تومان وام ازدواج به 750 هزار نفر از جوانان 

کشور اعطا شده است.
نیز  جوانان  و  ورزش  وزیر  معاون  یامین پور،  وحید 
در این راستا از افزایش ازدواج در 6 ماه نخست سال 

۱400 خبر داده است.
وی گفته است، »نرخ ازدواج جوانان از سال 87 تا 

۹8 )به استثنای ۹3( همواره نزولی بوده، ولی پس 
جوانان  ازدواج  نرخ  نمودار   ۹۹ سال  در  سال ها  از 
شش  در  درصد(  میزان 5  )به  است  شده  صعودی 
ماهه نخست سال ۱400 نیز این نرخ با شیب کمتری 

همچنان صعودی است.«
 ۱6 تبصره  )الف(  بند  بودجه،  قانون  براساس 
پرداخت تسهیلات  به  بانک های عامل موظف  هم 
ماهانه  صورت  به  باید  و  بوده  ازدواج  قرض الحسنه 
تسهیلات پرداختی و متقاضیان در نوبت پرداخت 
وام ها  این  ضمانت  قانون  با  مطابق  کنند.  اعلام  را 
از  فرد  سهم  یا  سفته  ضامن،  یک  یا  اعتبارسنجی 

حساب یارانه ها است.
تسهیلاتی که در دولت سیزدهم با تاکید بر اهمیت 
و  جوان  جمعیت  رشد  جوانان،  ازدواج  خانواده، 
جلوگیری از گرداب پیری جمعیت، بیش از پیش مورد 

توجه قرار گرفته است.
آیا وام ازدواج افزایش می یابد؟

در روزهای گذشته نیز اخباری مبنی بررسی مبلغ 
کمیسیون  توسط  تومان  میلیون   500 به  وام  این 

اجتماعی مجلس شورای اسلامی مطرح شد.
معاون امور جوانان وزارت ورزش و جوانان در این 
محترم  رئیس  نوشت:  خود  توییتر  صفحه  در  باره 
تشویق  برای  گفتند  مجلس  اجتماعی  کمیسیون 
ازدواج در حال بررسی وام 500 میلیون  به  جوانان 
تومانی هستیم. سیاست های تشویقی خوب است، 
اما به موازات آن باید "مانع زدایی" از ازدواج به هنگام 

هم بشود.

بررسی وام ازدواج 300 و 500 میلیون تومانی
اجتماعی  کمیسیون  رییس  اسماعیلی،  ولی 
مجلس شورای اسلامی نیز ۱۱ دی ماه از بررسی وام 
300 و 500 میلیون تومانی ازدواج در این کمیسیون 
خبر داد و گفت: بر اساس پیشنهاد این کمیسیون 
میزان وام ازدواج برای هر کدام از زوج و زوجه مبلغ 
۱50 میلیون تومان تعیین شد، که در مجموع به 300 

میلیون تومان برای زوجین خواهد رسید.
تومان  میلیون   ۱00 مبلغ  همچنین  افزود:  وی 
افزایش برای تشویق جوانان به ازدواج برای پسران 
کمتر از 25 سال و دختران کمتر از 23 سال پیشنهاد 
داده شد، بر اساس این پیشنهاد هر کدام از زوج و 
زوجه واجد این شرایط سنی، از مبلغ 250 میلیون 
بهره مند  ساله   ۱0 بازپرداخت  با  ازدواج  وام  تومان 
می شوند.  به گفته اسماعیلی، این در حالی است 
که سال گذشته مدت تعیین شده برای بازپرداخت 
وام ازدواج 7 سال بود. همچنین ضامن کارمند برای 
دریافت وام ازدواج حذف شده و ارائه سفته معتبر یا 

افراد شاغل دارای چک معتبر جایگزین می شود.
بی شک نگاه ویژه دولت سیزدهم به قانون حمایت 
بر  تاکید  کنار  در  جمعیت،  جوانی  و  خانواده  از 
سیاست های تشویقی به ویژه افزایش مبلغ وام ازدواج 
و بهره گیری از نظر کارشناسان مبنی بر مانع زدایی ها، 
می تواند کفه ترازو را به نفع رشد جمعیت جوان تغییر 
راستای  در  ملی  سرمایه های  هزینه کرد  با  و  داده 
پیری  گرداب  از  را  ایران  جامعه  نظر،  مورد  اهداف 

جمعیت در سال های آینده نجات دهد.
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معاون رییس جمهور: 

نظام جامع هماهنگ پرداخت حقوق 
ساماندهی می شود

 معاون امور مجلس رییس جمهور با بیان اینکه نظام هماهنگ پرداخت حقوق 
در دولت ساماندهی می شود گفت: نظام هماهنگ پرداخت که سال ها قبل 
تنظیم و بتدریج تغییرات و استثنائاتی یافته اینک به نظام ناهماهنگ تبدیل شده 

است و نیازمند بازنگری جدی است.
سید محمد حسینی که از روز شنبه برای شرکت در مراسم بزرگداشت هفته 
رفسنجان شناسی به این شهر سفر کرده بود شامگاه شنبه در گفت وگو با 
خبرنگار ایرنا مستقر در رفسنجان تاکید کرد: ساماندهی نظام پرداخت حقوق 
ضرورت دارد تا براساس استحقاق کارمندان هر دستگاه، پرداخت متناسب با 

کار و کارآیی آنان صورت گیرد.
وی بیان کرد: از آنجا که انواع و اقسام مختلف شیوه به کارگیری نیروها در 
رسمی  آزمایشی،  رسمی  پیمانی،  قراردادی،  شرکتی،  جمله  از  دستگاه ها 
قطعی، برنامه ای و ساعتی شکل گرفته است، سازمان امور اداری و استخدامی 
کشور مامور شده با بررسی جوانب موضوع نظام هماهنگ پرداخت را عادلانه 

ساماندهی و اجرا کند.
برون رفت از مشکلات اولویت دولت مردمی

یافتن  را  اولویت نخست دولت  ادامه  امور مجلس رییس جمهور در  معاون 
در  انقلابی  و  و گفت: دولت مردمی  برشمرد  از مشکلات  برون رفت  راه های 
خدمت مردم است و تمامی سعی و تلاش خود را به کار گرفته تا مشکلات مردم 
روز به روز کاهش یابد. وی افزود: در وضعیتی دولت سیزدهم کار خود را شروع 
کرد که کشور با چالش های مختلف اقتصادی رو به رو بود و این شرایط باید به 
نفع مردم متحول و تغییر کند؛ بر این اساس سند تحول دربردارنده 37 موضوع 
مهم کشور، آماده و تدوین شده است. حسینی گفت: با این رویکرد وضع موجود 
به اختصار تبیین و راه حل های مناسب برای تحول در بخش های صنعتی، 
کشاورزی، انرژی، صادرات، بانک ها، سیاست خارجی و غیره در قالب سند 

تحول، طراحی و آماده اجرا شده است.
وی بیان کرد: در تدوین سند تحول نظر بسیاری از صاحبنظران، اندیشمندان 
و پژوهشگران اندیشکده ها اخذ و از نتایج نظرسنجی ها نیز بهره گرفته شده 
است؛ همچنین وزارتخانه ها و دستگاه ها نیز نظرات اصلاحی و تکمیلی خود 
را ارائه کرده اند. معاون رییس جمهور گفت: سند تحول دولت برای بازه زمانی 
چهار ساله تدوین شده و در هر موضوع، وظایف دستگاه های متولی مشخص 

شده است.
بودجه اوّلین ریل گذاری

حسینی ادامه داد: برای عملیاتی شدن سند تحول دولت سیزدهم، نیاز به 
گفتمان واحد و همگرایی در سطوح نخبگانی و مسئولان اجرایی و نمایندگان 

مردم داریم تا همه کمک کنند شرایط مناسبی برای کشور رقم بخورد.
وی گفت: در همین زمینه و در بحث مالی، دولت سیزدهم اولین سند مهم 
مالی یعنی لایحه بودجه ۱40۱ را بدون کسری تقدیم مجلس شورای اسلامی 
کرده که در دستور کار است؛ این لایحه براساس سند تحول تنظیم شده که 

امیدوارم روز یکشنبه)۱۹ دی( کلیات آن در مجلس رای بیاورد.
حسینی ضمن اظهار امیدواری نسبت به حمایت مجلس و تصویب بودجه 
افزود: این اولین ریل گذاری مهم دولت برای برنامه ها و اقدامات آینده در کشور 

است که اینک کلیات آن در دستور کار مجلس قرار دارد.
ساخت 4 میلیون مسکن ملی و خروج این صنعت از رکود

معاون پارلمانی رییس جمهور در ادامه با تشریح اقدامات در بخش های مختلف 
با هدف رونق تولید، رفع موانع و اشتغالزایی تصریح کرد: در بحث صادرات و 
تعامل با کشورهای مختلف نیز اقدامات موثری در کوتاه مدت انجام شده است.

وی درباره ساخت مسکن ملی هم اظهارکرد: برخی کارها کلید خورده ولی 
تا به نتیجه نهایی برسد نیاز به زمان است؛ به طور مثال ساخت چهار میلیون 
مسکن ملی که دولت می خواهد انجام دهد و کمک می کند تا این صنعت از 
رکود خارج شود. حسینی ادامه داد: اگر این ساز و کار لازم شکل گیرد مشاغل 

مستقیم و غیرمستقیم فراوانی در دسترس جویندگان کار قرار می گیرد.

یک کارشناس بازار مسکن :

قیمت مسکن می تواند کاهش پیدا کند
با  می تواند  ساخت  هزینه های  اینکه  بیان  با  مسکن  بازار  کارشناس  یک 
صنعتی سازی و استفاده از تکنولوژی روز کاهش پیدا کند گفت: صفر تا صد 
مدیریت پروژه اکباتان در دهه 40 شمسی بر عهده سازندگان داخلی بود که با در 
اختیار گرفتن کارخانجات مرتبط، هزینه های واسطه گری در بازار را حذف کردند 

و خانه ها با قیمت مناسبی احداث شد.
ابوالحسن میرعمادی اظهار کرد: هزینه های ساخت مسکن در شهر تهران 
حدودا بین 20 تا ۱20 میلیون تومان در هر متر مربع است که 40 درصد مربوط 
به زمین، 40 درصد هزینه های مصالح و ساخت، ۱0 درصد خدمات مهندسی و 

دستمزد و ۱0 درصد عوارض شهرداری و تاسیسات شهری می شود.
وی افزود: از طریق نظام ساخت و ساز سنتی فعلی نمی توان نسبت به کاهش 
قیمت ساختمان امیدوار بود. تنها راه کاهش قیمت مسکن، سری سازی و 
صنعتی سازی است که تجربه آن را در ایران داشته ایم. حتی در حال حاضر 
انبوه سازان ایرانی در کشورهای دیگر مثل ونزوئلا در حال اجرای پروژه های 
بزرگ صنعتی سازی هستند اما در کشور خودمان به دلیل نبود سیاست گذاری و 

برنامه ریزی مناسب از این مدل کمتر استفاده می شود.
این کارشناس بازار مسکن، حذف یا کاهش قیمت زمین و کاهش مدت زمان 
اجرای پروژه را در کنترل هزینه های ساخت مسکن موثر دانست و گفت: دولت 
می تواند زمینهای خود را به صورت فروش اقساطی طولانی مدت در اختیار 
سازندگان قرار دهد. سیستم ساخت نیز باید صنعتی و نیمه صنعتی شود که تا 
مدت زمان اجرای پروژه کاهش پیدا کند و هزینه دستمزد پایین بیاید. در حال 
حاضر نیمی از هزینه هایی که سازندگان برای دستمزد پرداخت می کنند هدر 

می رود و در واقع هزینه های غیرمفید است.
شمسی   40 دهه  در  اکباتان  شهرک  ساخت  طرح  اشاره  با  میرعمادی 
خاطرنشان کرد: تمام مدیریت اجرای پروژه اکباتان بر عهده ایرانی ها بود. آن 
زمان برای کاهش هزینه ها صفر تا صد پروژه توسط شرکت سازنده مدیریت 
شد؛ بدین صورت که شرکت سازنده با در اختیار گرفتن خط تولید کارخانجات، 
هزینه های واسطه گری مصالح ساختمانی را حذف کرد. یادم می آید که درب و 
پنجره را شرکت سازنده در کارگاههای خودش می ساخت یا مثلا برای موکت 
واحدها یک کارخانه را خریداری کردند که هزینه موکت 50 درصد پایین آمد. 
حتی واحدها را مبله تحویل می دادند؛ با مبلهایی که خودشان ساخته بودند. 
خرید کارخانجات مرتبط برای انبوه ساز به صرفه بود؛ چون پروژه در مقیاس 

بزرگی تعریف شد.
آمدن  پایین  راهکارهای  دیگر  از  را  شهرداری  عوارض  هزینه  کاهش  وی 
قیمت ساخت دانست و گفت: در حال حاضر بخش قابل توجهی از نقدینگی 
سازندگان را دستگاههای خدماتی دریافت می کنند که هزینه های آن به خریدار 
نهایی تحمیل می شود. از طرف دیگر نوسانات اقتصادی تاثیر منفی روی بازار 
ساخت و ساز دارد. صبح که بیدار می شویم می بینیم قیمت برخی نهاده های 

ساختمانی گران شده است.
این کارشناس بازار مسکن با بیان اینکه بخش ساختمان پیشران اقتصاد است 
تاکید کرد: بالغ بر ۱200 حرفه و صنعت با بخش مسکن مرتبط هستند که 
تحرک مسکن می تواند به رونق اقتصادی و افزایش اشتغال منجر شود. قیمت 
مسکن نیز می تواند کاهش پیدا کند؛ به شرطی که سیاست گذاری اصولی 

صورت گیرد و صنعتی سازی اجرا شود.
میرعمادی اظهار کرد: متاسفانه تا صحبت از انبوه سازی می شود سریعا می 
روند سراغ خارجی ها؛ در حالی که هم اکنون مهندسان ایرانی در کشورهای 
دیگر پروژه های فاخری را اجرا می کنند. ممکن است چین و ترکیه، تکنولوژی 
را به کشور ما بیاورند ولی در عین حال از اجرای پروژه در کشور ما تجربه کسب 
می کنند و ما به آنها وابسته می شویم. بنابراین باید تکنولوژی را از آنها بیاموزیم و 

خودمان اجرا کنیم.

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱4006033000۱007۹53 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000۱000۱۹4مربوط به تقاضای خانم 
خدیجه احسانی نکو فرزند حاج رمضان در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹4/۱5 مترمربع پلاک شماره4فرعی از 
۱0838اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه ازسیدحمید الدین زارعی وسید 

ابوالفضل زارعی سند مشاعی صادره دردفتر 7۹0 صفحه 4۹5 نسبت به سهم هریک بالمناصفه)م الف ۱233۹(
2- رای شماره ۱4006033000۱008003 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000۱000688مربوط به تقاضای خانم 
فاطمه فرقانی فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱20 مترمربع پلاک شماره ۱0586اصلی واقع در قم بخش 

یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 63627مورخ ۱400/04/23 دفترخانه 5۹ قم)م الف ۱2342(
3-رای شماره ۱4006033000۱007078 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443000۱00۱4۱0مربوط به تقاضای آقای 
ابراهیم عابدی فرزند نصراله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 80 مترمربع پلاک شماره ۱۱5۱2/640اصلی واقع در 
قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 34۹ صفحه 502 به موجب سند قطعی 20667 

مورخ ۱3۹۹/08/27 دفترخانه 77قم)م الف ۱2346(
تقاضای  به  ۱3۹۹۱۱443000۱002۱02مربوط  کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4006033000۱006840 شماره  4-رای 
آقای محمود هاتفی فرزند احمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 325/80 مترمربع پلاک شماره 83 فرعی 

الکترونیکی  اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر  از ۱0447 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
۱3۹82033000۱026355 و ۱3۹82033000۱026354 )م الف ۱2347(

5-رای شماره ۱4006033000۱00۹۱۱4 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000۱0008۱8مربوط به تقاضای خانم 
مریم لطفی مطلق فرزند محمد در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت60مترمربع پلاک شماره 58۹ فرعی از ۱۱۱35 اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از زهرا مدرسی به موجب سند مشاعی صادره 

دردفتر ۱8۹ صفحه 4۱5 )م الف ۱2352(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: 1400/10/20
نوبت دوم: 1400/11/05
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱400603300020۱445۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000200063۱ مربوط به تقاضای آقای 
محمدحسن احمدی فرزند شجاع الدین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱68مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۹5۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 

۱22686 مورخ ۱400/۹/۱ دفترخانه2 قم )م الف۱2337(
2-رأی شماره ۱400603300020۱4753 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000583 مربوط به تقاضای آقای 
عقیل ابوالقاسمی فرزند عزیزاله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱44/2۹مترمربع پلاک 
شماره 8 فرعی از 20۹8 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 432 دفتر 

684 ) الف۱2338(
3- رأی شماره ۱400603300020۱3648 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000282 مربوط به تقاضای خانم 
حکیمه قاسمی فرزند محمد در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱47 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از20۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از بتول وسیدحسن 
وسیدعلی وقدسی و مصطفی رضویان وفخری رضوی مطلق واعظم میرشجاعی مقدم از ورثه سیدمحمدرضویان)م الف۱2340(

4- رأی شماره ۱400603300020۱36۱5 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹8۱۱4430002002575 مربوط به تقاضای آقای 
جلال اوستاد فرزند گداعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱07/30 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از۱۹48/2/38 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی 

منفرد صفحه 253 دفتر ۱44)م الف۱234۱(
 5-رأی شماره ۱400603300020۱4048 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹8۱۱443000200۱6۱5 مربوط به تقاضای آقای 
ابوالفضل فرهنگیان فرزند جوادعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2۱۹0 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از امراله 

جمشیدی صفحه 430 دفتر 28)م الف۱2343(
6-رأی شماره ۱400603300020۱4680 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000۹40 مربوط به تقاضای آقای 
محمدصادق جامئی فرزند علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱34 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2277/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از علی جوهری صفحه 346 دفتر۱62 )م الف۱2344(
7- رأی شماره ۱400603300020۱4682 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000۹4۱ مربوط به تقاضای خانم 
معصومه زند فرزند یداله درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱34 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2277/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

علی جوهری صفحه 346 دفتر۱62 )م الف۱2345(
8- رأی شماره ۱400603300020۱3706 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱4430002002885 مربوط به تقاضای خانم 
زهرا قربانی ثانوی فرزند حسینعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱20 مترمربع پلاک شماره فرعی از2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از معصومه اله مرادی شماره55360 مورخ ۱368/۱0/۹ دفترخانه ۱7قم )م الف۱2348(
۹- رأی شماره ۱400603300020۱3705 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱4430002002884 مربوط به تقاضای آقای 
جعفر میرزائی فرزند براتعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱20 

مترمربع پلاک شماره فرعی از2322 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از معصومه اله مرادی شماره55360 مورخ ۱368/۱0/۹ دفترخانه ۱7قم )م الف۱234۹(

۱0-رأی شماره ۱400603300020۱352۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443000200۱808 مربوط به تقاضای آقای 
عزیزاله طاهری گلشن فرزند احمد در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۱/50 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2302/2اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی ۱0243-۱3۹8)م الف۱2350(
۱۱-رأی  شماره ۱400603300020۱3۹36 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹8۱۱4430002000227 مربوط به تقاضای آقای 
مهدی بیطرفان فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱35/۱۱ مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2283 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه 28 دفتر۹0 
بمیزان ۱۱0/8۱ متر مربع ومبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن بیگدلی آذری ثبت دفاتر الکترونیکی 6022-

۱400 بمیزان 25 مترمربع )م الف۱235۱(
۱2-رأی شماره ۱400603300020۱4052 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000200۱0۱4 مربوط به تقاضای آقای 
عبدالعزیز احمدی حاجی فرزند غلامعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱22مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱768 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سندقطعی صفحه 430 

دفتر 3۹4)م الف۱2353(
۱3-رأی شماره ۱400603300020۱4356 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000677 مربوط به تقاضای خانم 
گل گز فیلی فرزند فتح اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 70 مترمربع پلاک شماره۱33 
فرعی از ۱۹7۹اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عزت اله شهرابی 

فراهانی صفحه 583 دفتر ۱44)م الف۱2354(
۱4-رأی شماره ۱400603300020۱4500 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱443000200077۹ مربوط به تقاضای خانم 
محبوبه گلستانی فرزند یداله درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱05 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از2570/۱22/۱62 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جواد 

رشیدی ابرقویی صفحه 457 دفتر45)م الف۱2355(
۱5- رأی شماره ۱400603300020۱4۹2۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000276 مربوط به تقاضای آقای 
بهرام نوری فرزند نوروز درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱2۱/05 مترمربع پلاک شماره 
فرعی از ۱833اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدحسین 

شریفی صفحه 256 دفتر ۱۹ )م الف۱2356(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
نوبت اول: 1400/10/20
نوبت دوم: 1400/11/05
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

نظارت بر خلق نقدینگی توسط بانک های خصوصی و دولتی، خروج بانک ها 
از بنگاهداری از طریق رفع ناترازی و کنترل کفایت سرمایه بانک ها و کمک بانک 
مرکزی برای بهبود این موضوع، سه محوری است که بنا به دستور رئیس جمهور 

بایستی به طور جدی توسط بانک مرکزی پیگیری شود.
بانک های مرکزی در جهان از ابزارهایی استفاده می کنند تا بتواند قدرت خلق 
پول توسط بانک ها را محدود کنند و نیز پولی که در شبکه بانکی خلق می شود به 
سمت فعالیت های مولد هدایت شود. اما بانک مرکزی ایران برای تحقق این امر 

چه می کند؟
حداقل الزامات مدیریت ریسک نقدینگی بانک ها و مؤسسات اعتباری

یکی از مهم ترین ریسک های فراروی بانک ها و مؤسسات اعتباری سپرده پذیر، 
بدهی های  و  دارایی ها  زمانی  تطابق  عدم  از  ناشی  که  است  نقدینگی  ریسک 
آن هاست. بنابراین ضرورت دارد بانک ها و مؤسسات اعتباری از سازوکار مناسب 
مدیریت ریسک نقدینگی برخوردار باشند تا از طریق آن، علاوه بر پایش و کنترل 
ریسک نقدینگی، دارای توان و ظرفیت مناسب نقدینگی برای ایفای مؤثر نقش 
واسطه گری وجوه در شرایط عادی و متعارف باشند. ضمن آن که، قادر به رفع 
مشکلات نقدینگی در شرایط بحرانی احتمالی و گذر از آن از رهگذر برخورداری 

از منابع کافی شوند.
تجربه بحران جهانی نشان داده است که برخی بانک ها با وجود سرمایه کافی، با 
مشکلات عدیده ای ناشی از کاستی  در اصول اساسی مدیریت ریسک نقدینگی و 

عدم به کارگیری صحیح آن مواجه شده اند.
بنابراین بانک مرکزی سال گذشته به موجب مصوبه شورای پول و اعتبار بانک ها 
و موسسات اعتباری غیربانکی را موظف کرد که حداقل سه درصد از مانده کل 
سپرده های خود را به صورت اوراق مالی اسلامی قابل معامله در بازار سرمایه که 

توسط خزانه داری کل کشور منتشر می شوند،  نگهداری کنند.  
همچنین بانک مرکزی پیشتر نیز در شاخص پوشش نقدینگی به بانک ها اعلام 
کرده است که باید درصدی از دارایی های خود به صورت نقد یا دارایی هایی که از 
نقدینگی بالایی برخوردارند را در پرتفو نگهداری کند. این امر کمک می کند بانک ها 
به نوعی کمتر بتوانند تسهیلات بدهند. اما در عین حال از خلق نقدینگی توسط 
آنان نیز جلوگیری می شود و از سوی دیگر موجب می شود تا ناترازی های موجود 

در شبکه بانکی کاهش یابد.
نظارت بر رشد ماهانه ترازنامه بانک ها 

کنترل رشد مقداری ترازنامه بانک ها راهکاری برای جلوگیری از خلق نقدینگی 
بانک ها تلقی می شود. همانطور که پیشتر نیز در خبرها آمده است، رشد ترازنامه 
برای بانک های تجاری دو درصد در ماه و برای بانک های تخصصی 2.5 درصد در 

ماه است.

بانک مرکزی نیز به صورت ماهانه این امر را رصد می کند و بانک هایی که این امر را 
رعایت نکنند، با افزایس سپرده قانونی مواجه می شوند. لذا یکی از مواردی که باید 
بر آن نظارت و کنترل صورت گیرد، کنترل خلق پول توسط بانک هاست که یکی 
از موضوعات مهم برای مهار تورم تلقی می شود. البته در صورت تخطی مؤسسه 
اعتباری از حدود مقرر در ضوابط یاد شده در مقاطع سالیانه، مدیرعامل و اعضای 

هیئت مدیره آن به هیئت انتظامی بانکها معرفی می شوند.
همچنین نرخ سپرده قانونی بانک های خاطی نیز به دلیل رعایت نکردن ضوابط 
ناظر بر کنترل مقداری دارایی های شبکه بانکی افزایش می یابد. از طرفی در کنار 
این امر کنترل اضافه برداشت بانکها نیز امری کلیدی در کنترل خلق نقدینگی 

توسط بانکها محسوب می شود.
تامین مالی زنجیره راهکاری راهکاری برای کنترل نقدینگی 

ابزارهای اعتباری که جایگزین تمرکز صرف بر نقدینگی می شود، می توانند 
راهکاری مناسب برای خلق نقدینگی تلقی شود. حلقه ای مفقوده در اقتصاد ایران 
که می تواند در عین رونق بخشی به اقتصاد، عملاً  نیاز به نقدینگی را کاهش می 
دهد و در همان حال موجب بهبود ترازنامه بانکها و به اصابت به هدف تسهیلات 

می شود. 

با همه آنچه پیشتر به آن پرداخته شد،  همانطور که »علی صالح آبادی« رئیس کل 
بانک مرکزی نیز اشاره کرده است موضوع تامین مالی تولید از اصلی ترین اولویت 
های نظام بانکی است گفت: با اجرایی شدن طرح تامین مالی زنجیره تولید نیاز به 
نقدینگی واحدها کمتر می شود و در نتیجه آن فشار بر سیستم بانکی کاهش خواهد 

یافت و شاهد بهبود ترازنامه بانک ها خواهیم بود.
سیاستی که به جای تمرکز صرف بر نقدینگی بر ابزارهای اعتباری تکیه خواهد 
شد و در عین حال از انحراف منابع بانکی در بازارهای غیر تولیدی و سفته بازانه 

جلوگیری و هدایت اعتباری در تولید محقق شود.
مزیت این طرح در کاهش مطالبات غیرجاری بانک هاست. در بحث مطالبات 
غیرجاری قطعا بدلیل نظامند شدن اعطای تسهیلات و رصد آن شاهد کاهش 
بدهی ها و مطالبات غیر جاری در شبکه بانکی خواهیم بود ضمن آنکه هزینه تمام 

شده محصول با اجرایی شدن طرح تامین مالی زنجیره ای کاهش می یابد.
نظام  که  است  ضروری  مهم،  این  تحقق  برای  که  است  تأکید  به  لازم  البته 
اعتبارسنجی با پیشرفت هرچه بیشتری در شبکه بانکی کشور حاکم شود تا بتوان 

در عین هدایت اعتبار،  اعتبارسنجی مشتریان را نیز محقق کرد.
نظارت فناورانه حلقه ای مفقوده که از خلق نقدینگی جلوگیری می کند

یکی دیگر از ابزارهایی که بانک مرکزی به واسطه آن دامنه نظارتی خود را بهبود 
بخشیده، سامانه سمات است. به عبارتی سامانه محوری و استفاده از فناوری های 
روز می تواند ازخلق نقدینگی توسط بانکها جلوگیری کند. این سامانه به عنوان 
بانک اطلاعات جامع تسهیلات و تعهدات، اطلاعات مربوطه را جمع آوری و مجدداً 
بین شبکه بانکی به اشتراک می گذارد، بر این اساس دسترسی و استعلام از سامانه 

مذکور برای تمامی شعب سراسر کشور برقرار شده است.
براین اساس بانک ها موظفند قبل از ارائه تسهیلات و تعهدات، وضعیت اعتباری 
مشتریان را در سامانه سمات استعلام کنند و در صورتی که مشتری بر اساس 
مقررات مربوطه بدحساب شناخته شود، مجاز به ارائه تسهیلات و تعهدات به ایشان 

نیستند.
یکی از گزارشاتی که از این سامانه اخذ می شود، »گزارشات نظارتی« مشتمل 
بروزرسانی  بر اساس آخرین  آنها  و وضعیت بدهی  بر لیست  گروه های بدهکار 
سامانه توسط شبکه بانکی است. این گزارشات تحلیلی به بررسی مانده بدهی 
کل مشتریان شبکه بانکی، معادل ریالی اصل تسهیلات پرداختی، مانده بدهی 
اقتصادی و محل  تسهیلات غیرجاری و نسبت غیرجاری، بررسی بخش های 
مصرف تسهیلات، منبع تامین تسهیلات و هدف از دریافت آن و همچنین تحلیل 
نسبت های موارد اشاره شده در سطح شبکه بانکی می پردازد. اهمیت این سامانه 
در اعتبارسنجی مشتریان و کنترل نسبت بدهی غیرجاری بانکی )NPL( و کاهش 

ریسک اعتباری بانک هاست.

بررسی ماموریت مهم رئیس جمهور به بانک مرکزی؛

سد دولت و بانک مرکزی در برابر خلق پول بانک ها

  آگهی ابلاغ رای ماده 169 آئین نامه اجرا
بدین وسیله به آقای سید رضا موسوی فرزند محمد حسین ابلاغ می گردد 
در خصوص رسیدگی به رای از دیوان عالی کشور مبنی برشایستگی اداره ثبت 
اسناد طی دادنامه شماره  ۹۹0۹۹70۹06۱074۹0- ۱3۹۹/۱0/۱4 جهت 
رسیدگی به اعتراض شخص ثالث آقای سیدرضا موسوی به عملیات اجرایی 
وتوقف عملیات اجرایی مربوط به بازداشت خودروی سواری هیوندا جنسیس 
پرونده اجرایی کلاسه  ایران۱6 درخصوص  انتظامی 538 ط 73  به شماره 

الهلالین  بین  شرح  به  اسنادرسمی  اجرای  اداره  رئیس  ۹۹00708،نظریه 
به شما ابلاغ می گردد.مقتضی است درصورتی که به نظریه مذکور اعتراض 
دارید،ظرف مدت ۱0روز ازتاریخ ابلاغ کتبا به اداره اجرا اعلام نمائید.ضمنا 
به اعتراضی که خارج از موعد مقرر واصل گردد ترتیب اثر داده نخواهدشد.

))باتوجه به دادنامه صادره ازشعبه اول دیوان عالی کشور مبنی برصلاحیت 
رسیدگی دراداره ثبت ومدارک ارائه شده توسط مراجع قضایی به استناد ماده 
63 اصلاحی ائین نامه اجرا وهمچنین عدم تحقق ۹6 ائین نامه اجرای مفاد 

اجرایی صادر می  ادامه عملیات  به  رای  و  رد  ایشان  اعتراض  اسناد رسمی 
گردد.((

لازم به ذکر است که طبق ماده ۱8 اصلاحی آئین نامه اجرا ابلاغ شونده می 
بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق 
آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه 

ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف۱4845(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
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 بیانیه باشگاه استقلال در مورد حذف از لیگ قهرمانان؛
 مقامات سابق وزارت ورزش پاسخگو باشند

رای کمیته بدوی عامل حذف ما از آسیا بود
باشگاه استقلال با صدور بیانیه ای در مورد دلایل حذف این تیم از لیگ قهرمانان 
آسیا اعلام کرد: باعث تاسف است که اعلام کنیم از مهلت طولانی مدت اسفند 
۱3۹۹ تا شهریور امسال جهت ارسال مدارک استفاده نشده که در این میان حتما 

مقامات سابق وزارت ورزش و باشگاه باید پاسخگو باشند.
حذف سرخآبی ها از لیگ قهرمانان آسیا با واکنش های متفاوتی روبرو شده 
است. باشگاه استقلال تهران روز یکشنبه در بیانیه ای نسبت به این اتفاق واکنش 
نشان داد. متن بیانیه باشگاه استقلال را که به دلیل حساسیت مسابقه این تیم 

مقابل مس رفسنجان با تاخیر منتشر شده است را در زیر می خوانید:
باعث تاسف باشگاه استقلال است که خبر تایید نشدن مجوز حرفه ای برای 
حضور در فصل جاری لیگ قهرمانان آسیا را اعلام کند. متاسفانه ۱7 دی ماه برابر 
با هفتم ژانویه نامه ای از بخش کنترل عضویت کنفدراسیون فوتبال آسیا دریافت 
کردیم که تقاضای نامه 22 دسامبر این کمیته را تایید کرد و این موضوع را به اطلاع 

باشگاه استقلال رساند. بر همین اساس لازم است به چند نکته اشاره شود.
۱- فرآیند حرفه ای سازی که از چند سال گذشته مورد تاکید ای اف سی قرار 
گرفته نیازمند تصمیمات مهم در سطح کلان ورزش بوده که متاسفانه در دوره های 
گذشته به درستی انجام نشده و همین موضوع باعث مشکلات ساختاری در 
فوتبال کشور شده است. از همین رو سامانه حرفه ای سازی به عنوان تراز توسعه 
و پیشرفت فوتبال باید در فرآیندی بلندمدت و با اتکا به حل مشکلات ساختاری 
تکمیل شود که متاسفانه به اندازه لازم در فوتبال کشور جدی گرفته نشده است. 
موضوع حرفه ای سازی باید در سطح کلان فوتبال به عنوان بخش کنترل کیفیت 
و استانداردسازی مورد توجه قرار گیرد و مبنای اقدامات این حوزه باشد. به اطلاع 
هواداران عزیز باشگاه استقلال می رسانیم، با توجه به اهمیت موضوع اقدامات 
لازم برای نگاه بلندمدت و جدی به حرفه ای سازی انجام خواهد گرفت و باشگاه با 
تشکیل کمیته ای ویژه و دائمی فعالیت های خود برای کسب مجوز حرفه ای لیگ 
قهرمانان 2023 را از اکنون آغاز خواهد کرد و اجازه نخواهد داد تجربه دوره پیشین 
در این بخش تکرار شود. مدیریت جدید باشگاه در حالی فعالیت خود را آغاز کرد 
که زمان مفید برای اقدامات لازم سپری شده بود و تقریبا سه روز از وقت اضافه 
مانده بود که اتفاقا در همین سه روز صفحات بسیار زیادی در سامانه بارگذاری 
شد. باعث تاسف است که اعلام کنیم از مهلت طولانی مدت اسفندماه ۱3۹۹ 
باشگاه  در  مدارک  ارسال  و  تکمیل  آماده سازی  پایان شهریور ۱400 جهت  تا 
استقلال استفاده نشده است که در این میان حتما مقامات سابق وزارت ورزش و 
باشگاه باید پاسخگو باشند. لازم است این واقعیت به صورت صریح گفته شود که 
فرآیند حرفه ای سازی نیازمند برنامه ریزی بلند مدت و حداقل یک ساله است که 
بخش های مختلف زیرساختی، ورزشی، مالی، حقوقی و پرسنلی را دربرمی گیرد.

فوتبال،  فدراسیون  عملکرد  پیرامون  ابهامات  و  سوالات  از  مجموعه ای   -2
کمیته های صدور مجوز و نوع رابطه آن با کنفدراسیون فوتبال آسیا در موضوع 

حرفه ای سازی وجود دارد که اکنون زمان مناسبی برای پاسخ به آنهاست.
الف: درباره کمیته بدوی:

اکنون که مشخص شده رای کمیته بدوی، درخواست مجوز حرفه ای دلیل حذف 
باشگاه استقلال از لیگ قهرمانان آسیا بوده است، مهم ترین سوال این است که چرا 
این کمیته، امسال رویه متفاوتی را پیش گرفت و درخواست باشگاه استقلال برای 
صدور مجوز حرفه ای را رد کرد؟ چه تفاوتی نسبت به سال های گذشته به وجود 
آمد که ماهیت رای این کمیته تغییر کرد؟ آیا این کمیته نمی توانست با توجه به 
نداشتن بدهی قطعی، با لحاظ جریمه، مجوز یا فرصت لازم را به باشگاه استقلال 
بدهد؟ این کمیته در سال های گذشته با چه استانداردی مدارک را تایید می کرد 
که اکنون متفاوت شده است؟ این کمیته چه تعاملی با باشگاه ها در طول سال 
دارد و آیا اعضای آن اجازه دارند تا درباره حکم کمیته استیناف نظر دهند و آن را 
مرتبط به فشار برخی نهادها بدانند؟ آیا چنین سخنانی در حیطه اختیارات اعضای 
این کمیته قرار دارد؟ چرا قبل از رد درخواست باشگاه استقلال از مسئولان این 
باشگاه توضیح درباره مدارک خواسته نشد و تنها خبر رد این درخواست به صورت 
رسمی ابلاغ گردید؟ و سوال مهم تر اینکه اکنون پس از روشن شدن نقش رای 
کمیته بدوی، فدراسیون فوتبال به عنوان نهاد بالا دست با این رای موافق بوده؟ 
اگر موافق بوده چرا تا کنون مسئولیت آن را نپذیرفته و اگر مخالف بوده چرا در عمل 

با این رای همراهی کرده است؟
ب: کمیته استیناف:

درباره کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای، سوال اصلی این است که اگر 
اقدام کمیته استیناف مجوز حرفه ای در تایید مشروط مجوز حرفه ای قانونی 
بوده، فدراسیون فوتبال چه اقداماتی درباره دفاع از این حکم در مقابل ای اف سی 
انجام داده است؟ چرا که پس از حکم کمیته استیناف، باشگاه استقلال بنا به 
زمان سه ماهه، اقدامات خود درباره صورت حساب مالی، حسابرسی، مسائل 
مالیاتی، حقوقی و سایر موارد را انجام داد و در تاریخ 27 دسامبر مدارک لازم را که 
این اقدامات را تایید می کرد به ای اف سی ارسال نمود. اگر ای اف سی همچنان 
دو کمیته صدور مجوز فدراسیون فوتبال را به رسمیت می شناسد، اکنون وقت 
مناسبی است که درباره عملکرد این کمیته ها بحث و بررسی شود و اگر غیر از این 
است و ای اف سی اعتباری برای کمیته استیناف صدور مجوز داخلی قائل نیست 
زمان مناسبی است که باشگاه های ایرانی خود با نهاد صدور مجوز کنفدراسیون 
فوتبال آسیا مرتبط شوند. اکنون این سوال به صورت جدی وجود دارد که اگر 
حکم کمیته استیناف نافذ است، چرا فدراسیون فوتبال ایران از این حکم به صورت 
قانونی دفاع نمی کند و اگر حکم این کمیته نافذ نیست چرا این حکم صادر شد 
و به باشگاه ها فرصت سه ماهه همراه با جریمه تعلق گرفت؟ و سوال آخر اینکه 
چرا در جلسه مسئولان صدور مجوز و فدراسیون با 2 باشگاه تهرانی در روز ٢٨ آذر 
نسبت به نبود مشکل در صدور مجوز به این 2 باشگاه اطمینان داده شد؟ و باشگاه 
استقلال هم بر همین اساس نظر ایشان را منتقل کرد. آیا فدراسیون از واقعیت 
ماجرا باخبر بود که اگر چنین باشد این سوال پدید می آید که چرا با وجود احاطه 
فدراسیون به اصل موضوع، باشگاه ها در جریان قرار نگرفتند و عکس واقعیت به 
آنها گفته شد؟ اما اگر فدراسیون خود نسبت به موضع ای اف سی علم و آگاهی 
نداشت، آنگاه باید نسبت به رابطه باشگاه ها با کمیته های صدور مجوز داخلی که 
نماینده کنفدراسیون شناخته می شوند تدبیری کرد. اکنون زمان مناسبی است تا 
فدراسیون فوتبال صریح و روشن درباره نقش کمیته بدوی به عنوان زیرمجموعه 
خود در صادر نشدن مجوز حرفه ای باشگاه استقلال و میزان نافذ بودن حکم 

کمیته استیناف سخن بگوید.
3- باشگاه استقلال همان  گونه که در لایحه دفاعیه 27 دسامبر خود بر حکم 
مهلت سه ماهه کمیته استیناف و صداقت و حسن نیت در ارسال مدارک و نداشتن 
بدهی قطعی تاکید نمود بلافاصله از ای اف سی درخواست اعلام جزییات حکم 
صادره در 7 ژانویه را خواهد کرد تا شکایت خود را به دادگاه حکمیت ورزش اعلام 
کند. مبنای لایحه دفاعیه باشگاه استقلال، حکم کمیته استیناف مجوز حرفه ای 
است که بر مبنای آن سه ماه به این باشگاه فرصت داده شده و باشگاه توانسته 
اقدامات لازم را در این زمان انجام دهد. طبیعی است که دفاع فدراسیون فوتبال از 
نافذ بودن حکم کمیته استیناف به عنوان داور نهایی و مورد تایید ای اف سی علاوه 

بر اینکه جزوی از ترتیبات قانونی است بر قدرت دفاعیات خواهد افزود.
 تاکید مجدد بر این نکته لازم است که باشگاه استقلال در مهلت تعیین شده 
از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا پیش از رسیدگی در مراحل بدوی و استیناف 
هیچ گونه بدهی قطعی پرداخت نشده نداشته و با رویکردی صادقانه الزامات مورد 
نظر را مورد توجه قرار داده است. با وجود محدودیت 72 ساعته زمانی در مرحله 
بدوی اقدام به تکمیل مدارک بر مبنای مستندات و مدارک واقعی موجود نموده در 
مهلت استیناف سه ماهه کلیه مدارک و مستندات را تکمیل و طبق ضوابط ارائه 
داده، نسبت به آماده سازی، ترجمه رسمی و ارسال صورت های مالی حسابرسی 
شده با تایید سازمان حسابرسی پیرو دادخواست کنفدراسیون به همراه کسورات 
چهارگانه دیگر اعلامی توسط کمیته بدوی و استیناف و رکن مستقل ECB اقدام 
کرده که هیچ گونه شبهه یا خدشه ای در اصالت و صحت اسناد ارسالی این باشگاه 

وجود نداشته است.
در پایان باشگاه استقلال اعلام می کند که هرگونه خبر یا جزییات یا اقدامی در 
موضوع صدور مجوز حرفه ای به صورت شفاف به اطلاع هواداران عزیز خواهد 

رسید.

محمد پنجعلی 
چرا کسی افتضاح حذف را به روی خودش نمی آورد؟

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس گفت: روند رو به رشد 
پرسپولیس کاملا محسوس است و این تیم به پیشرفت می 

کند.
محمد پنجعلی د، درباره تساوی یک - یک پرسپولیس 
مقابل پدیده مشهد در هفته چهاردهم لیگ برتر فوتبال ایران 
گفت: دو ایراد بزرگ در این تساوی برای پرسپولیس وجود 
داشت که اتفاقا هیچ کدام هم ربطی به تاکتیک های کادر 
فنی پرسپولیس نداشت. اولین عامل زمین خراب مسابقه 
بود. برایم عجیب است که چرا نباید بازی در ورزشگاه امام رضا 

)ع( برگزار شود؟ نکته دوم هم بازی کاملا دفاعی حریف بود 
که کار را برای پرسپولیس پیچیده و سخت کرد. وقتی یک تیم 

دفاع می کند کار را برای پرسپولیس سخت تر می کند.
دارم  قبول  افزود:  پرسپولیس  فوتبال  تیم  پیشکسوت 
ایجاد  حریف  دروازه  روی  کمتر  بازی  این  در  پرسپولیس 
موقعیت می کرد اما نکته ای که در بازی پرسپولیس همچنان 
امیدوار کننده است سرعت بالای بازی این تیم است. آنها 
خیلی خوب در زمین می جنگند و پا پس نمی کشند. روحیه 
بردن در تیمی وجود دارد که خواسته اند سال ها در اوج باقی 

بمانند. وی هرگونه انتقاد از عملکرد فنی بازیکنانی که در 
تابستان به جمع سرخپوشان اضافه شدند را رد کرد و گفت: 
به نظرم پرسپولیس روند پیشرفت خود را طی می کند. آنها 
می توانند در آینده حرف های بیشتری برای گفتن داشته 

باشند. پرسپولیس کاملا در مسیر رشد قرار دارد.
پنجعلی درباره ایجاد دوباره فاصله سه امتیازی استقلال به 
عنوان صدرنشین با پرسپولیس یادآور شد: باز هم زود است 
بخواهیم درباره قهرمانی یا ضعف پرسپولیس صحبت کنیم. 
مطمئن هستم پرسپولیس باز هم قدرت اول فوتبال ایران 

محسوب می شود.
کاپیتان پیشین پرسپولیس درباره حذف سرخابی ها از لیگ 
قهرمانان آسیا به دلیل عدم دریافت مجوز حرفه ای گفت: 
با چنین مسأله ای  این راحتی  به  باید  هنوز نمی دانم چرا 
برخورد شود. اعتبار فوتبال باشگاهی ایران لطمه بزرگی دیده 
است اما هیچکس به روی خودش نمی آورد. واقعا چه اتفاق 
بدتری قرار بود بیافتد که نیفتاده است؟ مشکل استقلال و 
پرسپولیس برای یک سال و دوسال نیست بلکه از ریشه به 

بیراهه رفته است.

 

سرمربی تیم ملی فوتسال کشورمان با حضور در خبرگزاری ایرنا گفت: اینکه عقبه 
آدم ها را خراب می کنند و می گویند چون تو شکست خوردی، مسلمان نیستی یا 

اینکه تو جرم کردی، خیلی بد است و نه خدا از این حرف ها می گذرد نه من.
  تیم ملی فوتسال کشورمان پس از قرارگیری در جمع هشت تیم برتر جهان و 
بازگشت  به ایران از لیتوانی پس از جام جهانی در دو دیدار دوستانه در ایتالیا به 
مصاف تیم این کشور می رفت. »سیدمحمد ناظم الشریعه« سرمربی تیم ملی 
با ترکیبی از بازیکنان جوان و با تجربه به این اردوی تدارکاتی رفت و در نخستین 
دیدار خود توانست ایتالیا را شکست دهد. فوتسالیست های ایرانی در دیدار دوم نیز 

عملکرد قابل قبولی داشتند اما نتیجه را به لاجوردی پوشان واگذار کردند. 
بازیکنان جوان کشورمان نیز  تیم ملی فوتسال در این دیدارها نشان داد که 
ظرفیت های بسیار خوبی دارند و به زعم کارشناسان تیم ملی در این دیدارهای 
دوستانه توانست عملکرد خوبی داشته باشد. به نظر می رسد تیم ملی به یک دوره 
پوست اندازی وارد شده و حالا ناظم الشریعه که کار با جوان ها را به خوبی بلد است، 

راه سخت و جذابی برای تغییر نسل تیم ملی دارد. 
سیدمحمد ناظم الشریعه در گفت و گو با ایرنا به طور مفصل از تفاوت های فوتسال 
ایران و امکانات آن با دیگر کشورها، جام جهانی لیتوانی، چشم انداز تیم ملی 
و موضوعات مختلف دیگر گفت. او در اولین بخش گفت وگوی خود در خصوص 
جام جهانی در کشور لیتوانی اظهار داشت: کشور لیتوانی یکی از بلند قدترین 
ورزشکاران را دارد و رشته اصلی آن ها بسکتبال است و این موضوع که چرا میزبانی 
را به لیتوانی دادند، به این دلیل است که فدراسیون جهانی فوتبال به دنبال توسعه 
رشته فوتسال است. فیفا به دنبال این است که مردم کشورهای مختلف را به سمت 
رشته فوتسال سوق دهد و مطمئن باشید از این به بعد توسعه فوتسال در آن منطقه 

بیشتر می شود.     
وی ادامه داد: فوتسال لیتوانی با ایران اصلا قابل مقایسه نیست زیرا ما سرآمد آسیا 
که نه، سرآمد جهان می توانیم باشیم. از نظر استعدادی شرایط بسیار متفاوتی با 

تیم ها داریم اما باید در بخش زیرساخت ها و برنامه ریزی بهتر کار کنیم. اگر فوتسال 
را بر اساس جایگاه آن نگاه کنیم، خیلی می تواند بیشتر از این برای کشورمان 

افتخارآفرینی کند و جور ورزش کشور ما را بکشد. 
فدراسیون فوتبال نگاه جدیدی به فوتسال دارد

سرمربی تیم ملی فوتسال در مورد زیرساخت های این رشته در ایران تصریح کرد: 
احداث زیرساخت ها کار فدراسیون نیست و فدراسیون بر اساس امکانات موجود 
باید برای میزبانی در رویدادهای مهم اقدام کند. برای میزبانی به جز وزارت ورزش، 
وزارت خانه های دیگر هم باید به میدان بیایند. اما فدراسیون کار جدیدی انجام 
می دهد که با فدراسیون های قبلی متفاوت است و آن هم دیدگاه متفاوت فدراسیون 
جدید است. برای مثال تیم ملی فوتبال بانوان جایگاه ویژه تری نسبت به قبل پیدا 

کرده است. 
ناظم الشریعه افزود: فدراسیون در خصوص تیم ملی فوتسال نیز نگاه جدیدی 
اما  گرفت  صورت  خوبی  بسیار  همکاری  جهانی  جام  در  حضور  برای  داشت. 
متاسفانه زمان کم بود. باید برنامه محور باشیم. در تیم های پایه استعدادیابی خوبی 
در فوتبال صورت گرفته و باید این کارها ادامه دار باشد. در فوتسال نیز باید اتفاقات 
خوبی صورت بگیرد. باید بر اساس برنامه های مدونی، استعدادیابی شود و در غیر 
این صورت از نظر بازیکن دچار کمبود می شویم. با توجه به شرایط موجود در ایران و 
حتی در جهان، بچه ها کمتر به کوچه و خیابان می روند تا فوتبال بازی کنند و همین 

باعث می شود تا کلی بازیکن با استعداد ظهور نکند. 
وی گفت: یکی از مشکلات عمده ما باشگاه ها است که کمتر به آن ها توجه 
می شود. فدراسیون باید با یک برنامه ریزی مناسب به این بخش هم توجه کند تا 

استعدادها از طریق باشگاه ها به تیم ملی کمک کنند. 
مطمئن باشید فوتسال المپیکی می شود

در  رشته  این  شدن  المپیکی  احتمال  مورد  در  فوتسال  ملی  تیم  سرمربی 
سال های آینده عنوان کرد: فوتسال المپیکی خواهد شد و دلیلش هم این است 

که نمی خواهند فوتبال در بازی های المپیک حضور داشته باشد. فوتبال آنقدر 
تورنمنت و مسابقه دارد که حضور آن در المپیک خیلی خوب و جذاب نیست. این 
اتفاق برای اولین بار در المپیک جوانان آرژانتین رخ داد. مطمئن باشید این اتفاق 

در المپیک رخ خواهد داد. 
ناظم الشریعه ادامه داد: ما نباید از این موضوع که بقیه کشورها روی فوتسال  
تمرکز می کنند، ناراحت باشیم. باید به فکر این باشیم که از آن کشورها جلوتر برویم 
و در المپیک نیز افتخارآفرینی کنیم. اگر به فکر زیرساخت ها و برنامه ریزی مدون 
نباشیم در این زمینه عقب می مانیم. باشگاه های فوتبال ما خیلی حرفه ای نیستند. 
در لیگ فوتسال که اصلا حرفه ای نیستیم و دو یا سه باشگاه هر لحظه امکان دارد از 
این رشته کنار بکشند. باید برای این موضوع یک ساز و کار مشخص داشته باشیم 
که برای آن ها رغبت ایجاد شود. خیلی از تیم های بزرگ در فوتسال کنار رفتند. 
همین استقلال و پرسپولیس زمانی تیمداری می کردند. اگر دیدگاه ما تغییر نکند، 
المپیکی شدن فوتسال برای کشورهایی خوب است که از این موقعیت استفاده 
می کنند. اگر قرار باشد درجا بزنیم، حضور فوتسال در المپیک برای ما خوب نیست.
وی اضافه کرد: کشورهایی مانند ویتنام و اندونزی سالیان سال است که در 
فوتبال کار می کنند اما نتوانستند مطرح بشوند. شرایط فیزیکی و جغرافیایی آن ها 
متفاوت است. وقتی آن ها دیدند که در فوتبال نمی توانند پیشرفت کنند، رو به 
فوتسال آوردند. از همه مهم تر موضوع اقتصادی فوتسال است. جهان با یک مشکل 
اقتصادی روبرو شده است. اقتصاد فوتسال متفاوت است. الان شما می بینید که 
کشور اندونزی لیگ بسیار خوبی راه انداخته است و مطمئن باشید در آینده ای نه 
چندان دور به یکی از قطب های فوتسال آسیا تبدیل می شوند و این جایگزینی برای 

فوتبال آن ها است. 
جوانان با انگیزه و خوبی به تیم ملی اضافه شدند

سرمربی تیم ملی فوتسال در بخش دیگری از این گفت وگو با خبرنگاران گروه 
ورزشی ایرنا در مورد عملکرد تیم ملی در دیدار دوستانه برابر ایتالیا گفت: پرونده 
جام جهانی بسته شده بود و یک مقدار از نظر روحی و روانی با فکر بازتری در 
تیم ملی کار می کردیم. اسم جام جهانی و برند آن خیلی بزرگ است. ما در این 
مسابقات باید می رفتیم و از عنوانی که به دست آورده بودیم، دفاع می کردیم و 
علیرغم مشکلات بسیاری که وجود داشت، توقع از فوتسال ما نیز بسیار بالا رفته 
بود. در اردوی ایتالیا بازیکنان زیادی بعد از جام جهانی تغییر کردند و جوانان 
خوبی به تیم ملی اضافه شدند. مهمترین حسن این بازیکنان جوان، انگیزه بالای 

آن هاست.
نیز  دوم  دیدار  در  و  نبود  اتفاقی  ایتالیا  برابر  پیروزی  داد:  ادامه  ناظم الشریعه 
ایتالیایی ها اجازه ندادند بازی پخش زنده شود، اما ما فیلم آن بازی را داریم و به این 
شکل نبود که ما باخت راحتی مقابل ایتالیا داشته باشیم. همانطور که گفتم پیروزی 
ما برابر ایتالیا اتفاقی نبود و اگر بار دیگر هم با آنها بازی کنیم، باز هم آنها را می بریم 
به شرط اینکه انگیزه بازیکنان پایین نیاید. دیدار مقابل ایتالیا بسیار خوب بود و ای 

کاش، دیدارهای دوستانه قبل از جام جهانی برگزار می شد.
نمی توانیم تیم ملی فوتسال ایتالیا را ضعیف بدانیم 

وی در خصوص اینکه برخی تیم ایتالیا را ضعیف شده می دانند، گفت: نمی توانیم 
بگوییم تیم ایتالیا ضعیف است. جایگاه تیم ریشه دار همیشه بالا است حتی اگر 
نتیجه ضعیف بگیرد. سبک بازی ایتالیا بسیار خوب بود و آنها همه بازیکنان خود 
را برای این دو دیدار دعوت کرده بودند. این دیدار شرایط خوبی برای ما و بازیکنان 
جوان ایجاد کرده بود و انصافاً بازیکنان هم در این دیدارها خیلی خوب کار کردند. 
به نظر من باید این دیدارها ادامه دار باشد تا بازیکنان در جام ملت های آسیا سربلند 

شوند.
چرخه تغییر نسل در فوتسال همیشه وجود دارد

وی ادامه داد: رکورد برای شکسته شدن است. خیلی برای من عجیب بود که 
مایلی کهن بعد از جام جهانی 20۱6 که سوم جهان شدیم، به من زنگ زد و گفت 
خیلی خوشحال هستم که رکورد ما را زدید. این چرخه ادامه دارد و نسل ها تغییر می 
کنند اما نباید کاری که بازیکنان تیم ملی در 20۱6 انجام دادند را فراموش کنیم. 
آن ها بهترین تیم جهان را در در آن تورنمنت حذف کردند. این ها از رنکینگ هشتم 
به سوم رسیدند و من هیچگاه نمی خواهم این نسل را تضعیف کنم. مطمئن هستم 

نسل جدید هم به همین شکل عمل خواهند کرد. 

ناظم الشریعه سرمربی تیم ملی فوتسال: 

از خیلی حرف ها نمی گذرم؛ فوتسال المپیکی می شود

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

تقاضای  به  کلاسه ۱400۱۱443000۱00083۹مربوط  پرونده  به  مربوط  شماره ۱4006033000۱008324  رای   -۱
خانم کبری حیدرزاده قمی فرزند محمود در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 7۱/۹2 مترمربع پلاک شماره۱فرعی از 
۱0۹23اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 3۱۹54 مورخ ۱400/06/07 دفترخانه 

87 قم)م الف ۱236۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 

باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1400/10/20
نوبت دوم: 1400/11/05
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

۱-رأی شماره ۱400603300020۱36۱0 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱44300020003۹5 مربوط به تقاضای آقای 
حسینعلی رحیمی فرزند خانعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۹4/50مترمربع 
پلاک شماره فرعی از22۱5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی ثبت دفاتر 

الکترونیکی 440-۱400)م الف۱2357(
2-رأی شماره ۱400603300020۱40۹4 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱44300020004۹۹ مربوط به تقاضای آقای 
جلال بختیاریان فرزند عین اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۱0مترمربع پلاک 
شماره فرعی از2386اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسنعلی 

خشتکار وزهرا پرنیان) الف۱2358(
3- رأی شماره ۱400603300020۱4757 مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱4430002002456 مربوط به تقاضای خانم 
رخشنده امامی فرزند زیادعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱68/27مترمربع پلاک 
شماره ۱ فرعی از۱823 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره ۱22067 

مورخ ۱38۱/8/6 دفترخانه 3قم )م الف۱235۹(
4- رأی شماره ۱400603300020۱4۹87 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱443000200۱۱74 مربوط به تقاضای آقای 
منصور حیدری تبار فرزند غیبعلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱48/50 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از2۱۹۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

قدسی بیگدلی وفاطمه بیگدلی آذری صفحه 538 و54۱ و دفتر 467 وصفحه42۱ دفتر26)م الف۱2360(
تقاضای  به  مربوط  پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱4430002000338  به  مربوط   5-رأی شماره ۱400603300020۱4055 
آقای محمدتقی پوربافرانی فرزند رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت58/50 مترمربع 

پلاک شماره فرعی از۱۹0۱/4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 
58۹67مورخ ۱3۹7/4/۹ دفترخانه 23قم )م الف۱2362(

6-رأی شماره ۱400603300020۱407۹ مربوط به پرونده کلاسه ۱3۹۹۱۱44300020024۹5 مربوط به تقاضای آقای 
فتحعلی ستاره ئی فرزند محمد درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 57/75مترمربع پلاک 
شماره ۱۱8فرعی از2۱60 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از 

کتابعلی حبیبی صفحه ۱۹0 دفتر۱26 )م الف۱2363(
7- رأی شماره ۱400603300020۱4505 مربوط به پرونده کلاسه ۱400۱۱4430002000755 مربوط به تقاضای آقای 
محمد اسلامی فرزند براتعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱35/88مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 2207 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 54568مورخ 

۱3۹۱/۱/28 دفترخانه 4۱قم )م الف۱2364(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱5 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را 
اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن 
را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و فرصت امروز(
نوبت اول: 1400/10/20
نوبت دوم: 1400/11/05
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم 

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی
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دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین با بیان اینکه پشت طرح اصلاحی دولت برای 
بنزین منطق وجود دارد، نتایج و دستاوردهای علمی اجرای این طرح را برشمرد. 

اصلاحات  لزوم  بر  تاکید  با  اصولگرا  شاخص  چهره های  از  باهنر  محمدرضا 
ساختاری اقتصادی از سوی دولت آیت الله سید ابراهیم رییسی،  به طرح پایلوت 
اختصاص سهمیه بنزین به افراد در جزیره قشم و کیش اشاره کرد و گفت که در 
بررسی های علمی درباره اصلاح قیمت بنزین، مشخص شده است که سالانه 
۱50 میلیارد دلار در کشور انرژی مصرف می شود. انرژی که نه تنها تبدیل به 
تولید و رفاه نمی شود بلکه شهرها را هم آلوده می کند و بخش مهمی از آن قاچاق 

می شود.
او با منطقی توصیف کردن این اقدام از سوی دولت تاکید کرد که با دو اهرم 
قیمتی و مدیریتی در 5 سال می توانیم دست کم 30 درصد مصرف انرژی را کاهش 
دهیم بدون اینکه به رفاه مردم و تولید کشور صدمه ای وارد شود اما این کار باید 

بسیار مدبرانه و با خرد جمعی انجام شود. در ادامه این گفت وگو را می خوانید.
باهنر با تاکید بر لزوم اصلاحات اقتصادی از سوی دولت سیزدهم، گفت: اتخاذ 
تصمیمات خطیر مشکلاتی را ایجاد می کند اما نباید به دلیل این مشکلات، 
تصمیمات اساسی را به تاخیر انداخت. اگر دولت در پی اصلاح ساختارها نباشد، 
اتفاق مهمی در کشور نمی افتد. اتفاق مهم نیاز به تصمیمات بزرگ و این تصمیمات 
نیاز به خردجمعی و محاسبه دارد اگرچه تصمیمات اقتصادی خیر مطلق نیست و 

ممکن است اشکالاتی هم وجود داشته باشد.
دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین، افزود: اقناع مردم نیازمند کار فرهنگی است. 
گفته می شود در جزیره قشم و کیش به شکل پایلوت، به جای تخصیص بنزین به 
خودرو به افراد سهمیه داده شده است. در این صورت شهروند می تواند انتخاب 
کند که این بنزین را مصرف کند یا بفروشد، اگر قصد مصرف بیشتر هم داشته 
باشد می تواند از بازار آزاد آن را تهیه کند.  این تصمیم بدون اشکال است اما پشت 
آن منطقی وجود دارد. بنابراین باید به سوالات و ابهامات پاسخ داده شود. این 

تصمیم دست کم می تواند از قاچاق بنزین به عنوان ثروت ملی جلوگیری کند.
باهنر روز یکشنبه در گفت وگو با ایرنا ادامه داد: در بررسی های علمی صورت 
گرفته درباره اصلاح قیمت بنزین، مشخص شده است که سالانه ۱50 میلیارد دلار 
در کشور انرژی مصرف می شود. انرژی که نه تنها تبدیل به تولید و رفاه نمی شود 
بلکه شهرها را هم آلوده می کند و مشکل آفرین است. قاطعانه می گویم با دو اهرم 
قیمتی و مدیریتی در 5 سال می توانیم دست کم 30 درصد مصرف انرژی را کاهش 
دهیم بدون اینکه به رفاه مردم و تولید کشور صدمه ای وارد شود اما کار باید بسیار 
مدبرانه و با خرد جمعی انجام شود. حتی اگر بتوانیم یک سوم انرژی را ذخیره کنیم 

با قطعی گاز صنایع در زمستان مواجه نخواهیم بود.
نمی دهد  نفت  فروش  اجازه  تحریم ها  که  کنونی  شرایط  در  شد:  یادآور  وی 
می توان فراورده های نفتی را به جمعیت 600 میلیونی کشورهای همسایه صادر 
کرد. اگر سالی 50 میلیارد دلار به درآمدهای صادراتی ایران اضافه شود، این 

موضوع می تواند منشا تحولات بسیاری باشد.  
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی افزود: این تصمیمات ساده نیست و باید از 
ابزارهای مدیریتی استفاده شود. برخی کارخانه های داخلی، کالای تولیدی خود 
را به قیمت جهانی می فروشند اما سوخت مصرفی را به قیمت رانتی می گیرند، 
به همین دلیل است که برخی بنگاه ها در انتهای سال سودهای کلان هزاران 
میلیاردی به دست می آورند. این سودها از کارآمدی آنها نیست بلکه انرژی مجانی 

می گیرند و تولید خود را به قیمت آزاد و جهانی می فروشند.
باهنر درباره عملکرد 5 ماهه دولت سیزدهم، گفت: طی 42 سال در زمینه های 
مختلف سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و دیپلماسی در کشور کار انجام شده است. 
اگر بخواهیم کارهای مثبت را لیست کنیم تومار بلندبالایی خواهد شد، از دفاع 
مقدس، جهادسازندگی، خنثی کردن توطئه های ضدانقلاب گرفته تا مقابله با 
محاصره های سنگین نظامی، اقتصادی و فرهنگی ... کارهای بزرگی صورت گرفته 
که برخی از آنها شبیه معجزه است و به گواهی شاخص ها عملکردها افتخارآمیز 
است.   دبیرکل جامعه اسلامی مهندسین افزود: با این حال مشکلاتی هم وجود 
دارد؛ بعضی از این مشکلات به اصول حاکم بر کشور و ریشه برخی دیگر  هم به 
ناکارآمدی ها و اشتباهات تلنبار باز می گردد. باید تاکید کرد که دولتها و مجالس 
گذشته زحمت کشیده اند اما در مقام نقد هرکدام از آنها ممکن است اشکالاتی 

داشته باشند اما باید سعی کنیم این نقدها عالمانه و عادلانه باشد.
وی ادامه داد: این مدت کوتاه زمان کافی برای نقد عالمانه و عاقلانه عملکرد 

دولت نیست. اگرچه به آیت الله رییسی و اعضای دولت پس از مراسم تنفید گفتم 
که پس از شروع کار، به قدری با مسائلی چون شیوع ویروس کرونا و خشکسالی و 
تامین کالاهای اساسی روبرو خواهید شد که نمی توانید آنها را رها کنید. واقعیت 
آن است که دولت ها باید به اصلاح ساختاری اقدام کنند که این اصلاح مسیر و 

ساختار به تدبیر، خردجمعی و شجاعت و تهور در اقدام نیاز دارد.  
دولت نباید هزینه های خود را بالا ببرد

نباید  گفت:  سیزدهم،  دولت  اولویت های  درباره  پرسشی  به  پاسخ  در  باهنر 
هزینه های دولت را بالا برد. برخی شاخص ها و نیازها ایجاب می کند که هزینه های 
دولت افزایش یابد اما باید تاکید کرد که هر اندازه هزینه ها در مقایسه با درآمدها 
افزایش یابد مشکلات دولت بیشتر می شود. مثلا اگر حقوق ها به اندازه تورم 
افزایش پیدا نکند؛ شرایط سخت خواهد بود. از سوی دیگر هم گفته می شود در 
صورت افزایش، این هزینه از کجا باید تامین شود؟ اگر منبع واقعی باشد خوب 
است اما اگر منبع خود تورم زا بوده و از خط اعتباری بانک مرکزی و پول پرقدرت 

تامین شود؛ اقدام مثبتی نخواهد بود.  
تورم و شاخص های  ادامه داد:  و رهبری  )ره(  امام  پیروان خط  رییس جبهه 
اقتصادی دستوری نیستند و باید اصلاح شوند. رانت خواری و سواستفاده باید 
کنترل شود اما در نگاه کلان، اگر مصرف کشور بیش از تولید باشد، هزینه ها بیشتر 
از درآمد باشد تورم و نابسامانی اقتصادی ادامه خواهد داشت. بنابراین تولید باید از 

مصرف پیشی بگیرد و در چنین شرایطی می توان به اقتصاد امیدوار بود.  
وی یادآور شد: در تصمیم گیری بزرگ اقتصادی برخی بخش ها متضرر و یا رونق 

می گیرند امکان پذیر نیست در یک تصمیم اقتصادی همه سود ببرند.
باهنر اضافه کرد: وقتی در دولت های نهم و دهم تصمیم گرفته شد هدفمندی 
یارانه ها اجرا شود؛ ۱00 اقدام را لیست کردیم. تعدادی از این اقدامات پیشینی، 
برخی در حین اجرا و برخی دیگر پسینی بود. رییس جمهور وقت سه بار مستقیم 
با مردم از طریق رسانه ملی در این زمینه سخن گفت. در آن دوره یارانه به حساب 
سرپرستان خانوار ریخته شد اما اجازه برداشت داده نشد و همین موضوع سبب 
شد که مردم مشتاق برداشت این پول شده و اطمینان حاصل کنند که در صورت 

گران شدن بنزین به این پول دسترسی دارند.
وی گفت: بیش از ۱0 سال از دستور رهبر معظم انقلاب برای احیای سواحل 
مکران می گذرد. در جنوب کشور بیش از 2500 کیلومتر کنار آب های آزاد ساحل 
داریم که بلا استفاده و بلاتکلیف مانده است چون میان نهاد و سازمان های حاضر 
در آن منطقه اختلاف نظر وجود دارد. قاطعانه می گویم که سواحل مکران می تواند 
در ۱0 سال، ۱0 میلیون جمعیت در خود جای داده، بیش از یک میلیون شغل 

ایجاد کند و شهرهای بزرگی را به وجود آورد که چرخ های اقتصاد خود را بگرداند. 
این مهم اما نیازمند تصمیمی خطیر، مدیریت قوی و متمرکز و البته پاسخگو است 

تا به شکل روزانه اقدامات را رصد و درباره پیشرفت آن گزارش دهد.
لایحه بودجه 1401؛  نخستین آزمون جدی دولت

باهنر، نخستین آزمون جدی دولت را لایحه بودجه ۱40۱ عنوان کرد و یادآور 
شد: برخی مدعی هستند این لایحه تفاوتی با لایحه سال گذشته ندارد و برخی 
هم معتقدند که رویکردها اصلاح شده است. برخی هم به این اصلاحات انتقاد 
دارند؛ برای مثال ارز 4200 تومانی باشد یا نه؟ باید دقت کرد که بودن یا نبودن 
ارز ترجیحی، خیر یا شر مطلق نیست. این ارز اگر به شکل یارانه نقدی به مردم 
داده شود مزایا و معایبی دارد. اگر هم داده نشود؛ منجر به رانت و سواستفاده هایی 

می شود که در نهایت این ارز به دست مستحق خود نمی رسد.
می توان  کلان  نگاه  در  افزود:  رهبری  و  )ره(  امام  خط  پیروان  جبهه  رییس 
گفت دولت آیت الله رییسی موفقیت های خوبی داشته است. مثلا در موضوع 
واکسیناسیون، دولت عملکرد مثبت و قابل افتخاری دارد. پیوستن کشور به 
سازمان همکاری شانگهای هم اقدام بزرگ و از نقاط قوت دولت است. البته 
دولتهای قبل بسترسازی لازم را انجام داده بودند اما کشورهای عضو شانگهای با 
ارزیابی پارامترها و معادلات، دولت مستقر ایران را در محاسبات خود لحاظ کرده 
و یا احساس کرده اند که دولت سیزدهم می تواند بهتر با این سازمان تعامل داشته 

باشد تا دولت قبلی.
وی در ادامه به قرارداد 25 ساله میان ایران و چین اشاره و خاطرنشان کرد: 
اگرچه به این قرارداد انتقادات غیرمستدلی می شود اما واقعیت آن است که باید با 
قدرت های آینده جهان چون چین، رابطه برقرار کنیم چون اقتصاد چین به شکل 
قطعی در ۱0 سال آینده آمریکا را کنار خواهد زد. از سوی دیگر هم اروپا اگر با دقت 

و خوداتکایی و خودباوری عمل کند می تواند اقتصاد آمریکا را پشت سر بگذارد.  
باهنر تاکید کرد: اقتصاد آمریکا روند رو به رشدی ندارد و در حال نزول است و باید 
بتوانیم با قدرتهای اقتصادی آینده جهان چون چین، هند و روسیه قراردادهای 
درازمدت داشته باشیم تا در کنار روابط چند جانبه با قدرتهای نوظهور اقتصادی 

بتوانیم منافع ملی را تامین کنیم.
این فعال اصولگرا گفت: نکته بسیار مهمتر رویکرد آیت الله رییسی و دولت او 
در ارتباط با مردم است. سفرهای استانی، ملاقات ها و دیدارها با مردم، اقدامات 
مفیدی است که به حفظ سرمایه اصلی کشور، سرمایه اجتماعی کمک می کند 
و این مهم جز در سایه ارتباط رو در رو مردم با مسوولان تقویت نمی شود. در این 
بخش خوشبختانه دولت سیزدهم بسیار متفاوت تر از دولت قبل عمل می کند و 

باید توجه داشت که همزمان با این رویکرد اصلاح ساختارها هم مورد توجه ویژه 
قرار گیرد.

مذاکره را نه برای مذاکره بلکه برای نتیجه گیری انجام دهیم
باهنر درباره با اشاره به مذاکرات برای رفع تحریم ها در وین، گفت: درباره این 
موضوع افراط و تفریط هایی وجود دارد. نیمی از مشکلات اقتصادی به مسأله 
تحریم ها ارتباط دارد که در این زمینه در دولت قبل تفریط هایی وجود داشت. 
معتقدم 50 درصد مشکلات کشور به دلیل ناکارآمدی های برجامانده از دولت های 
گذشته است. در هر صورت باید مذاکرات را به شکل جدی به سمت رفع تحریم ها 

ببریم و مذاکره را نه برای مذاکره که برای نتیجه گیری انجام دهیم.  
نایب رییس مجلس نهم ادامه داد: مذاکره معامله است و ممکن یک امتیاز 
بدهید و چند امتیاز هم بگیرید. اینکه مربی تیم خود را به زمین بفرستد و تاکید 

کند که باید ۱0 گل زده و گلی نخورد؛ درست نیست.
باهنر خاطرنشان کرد:  از سوی دیگر ایران اصولی چون مصلحت، عزت و اقتدار 
دارد که نباید به حراج گذاشته شود و باید در این زمینه حواس جمع باشیم. 
تیم مذاکره کننده باید مذاکرات را به سوی تفاهم پیش ببرد اما زورگویی ها و 
بلندپروازی های طرف مقابل هم باید مهار شود.  همه کشورهای خارجی از جمله 
اروپا اگر بلندمدت و عمیق به رابطه با ایران بنگرند باید برخی از هزینه های کوتاه 
مدت را برای استقلال از آمریکا بپذیرند و خود را از زیر بار زورگویی آمریکا را برهانند. 
در صورتی که این رویکرد در مذاکرات وجود داشته باشد؛ آمریکا هم از اشتباهات 

خود بازگشته و اظهار پشیمانی کند.  
چه  و  دموکرات ها  چه  گفت:  رهبری،  و  )ره(  امام  پیروان  جبهه  رییس 
جمهوری خواهان سرکار باشند؛ حمایت از رژیم صهیونیستی سیاست ثابت آمریکا 
است. صهیونیست ها مردم آمریکا را به گروگان گرفته اند و روسای جمهوری آمریکا 

منافع مردم این کشور را با منافع رژیم صهیونیستی گره زده اند.  
وی یادآور شد: آمریکا و رژیم صهیونیستی هر لحظه به این نتیجه برسند که با 
قدرت نظامی می توانند ایران را به زانو دربیاورند لحظه ای درنگ نخواهند کرد. اگر 
نمی کنند به این دلیل است که می دانند هزینه هایی که به ایران وارد می کنند کمتر 
از آن چیزی است که به منافع آنها وارد می شود. آنها دلسوز ملت ایران نیستند و در 
موضوع تحریم ها دیدیم که سنگین ترین تحریم های ضدبشری علیه ایران وضع 

شد و حتی دارو را تحریم کردند.
اگر رای مخفی باشد انسان ها آزادتر رای می دهند

باهنر درباره طرح شفافیت آرای نمایندگان مجلس، گفت: مخفی بودن آرای 
انتخاباتی مردم در همه کشوهای جهان اصل پذیرفته شده است. فلسفه ای 
پشت این اصل است که اگر رای مخفی باشد انسان ها آزادتر رای می دهند. در 
مجلس 2۹0 نماینده وجود دارد و بر آن قوانینی حاکم است که حتی اگر مخالف 
آن باشید باید از رای اکثریت تبعیت کنید. برای مثال اگر اعلام شود که رای به 
وزرا علنی است، واقعا نمایندگان می توانند رای قلبی خود را اعلام کنند؟ نماینده 
موارد بسیاری را در نظر می گیرد و رای ها تحت تاثیر تعارف ها و موضوعات دیگر 

قرار می گیرد.
نماینده 7 دوره مجلس شورای اسلامی افزود: اینکه نماینده موظف به افشای 
رای خود باشد؛ آن رای را مخدوش می کند چون باید پارامترهای بسیار و حتی 
شخصی را هنگام رای در نظر گیرد. درباره اینکه آیا چنین شیوه ای منجر به کاهش 
مسئولیت و پاسخگویی نماینده شود هم باید گفت که وقتی قانونی در مجلس 
تصویب می شود رییس و هیات رییسه از آن دفاع می کنند، اگر نماینده ای مخالف 
این طرح باشد می تواند رای خود را افشا کند اما اگر همه نمایندگان موظف به 

افشای رای خود باشند؛ رای مخدوش خواهد شد.  
فضای مجازی تیغ دولبه است

باهنر درباره طرح حمایت از کاربران فضای مجازی گفت:  فضای مجازی ابزار 
بسیار قدرتمندی است. این فضا به عنوان تیغی دولبه عمل می کند که با آن 
می توان هم انسانی را کشت و هم با جراحی انسانی را نجات داد و پرسش این 
است که چنین ابزار خوبی باید دست چه کسی باشد؟ واقعیت آن است که با 
پیشرفت های انجام شده، متوقف یا جلوگیری کردن کارساز نیست و نمونه آن 

قوانین منع استفاده از ویدیو و ماهواره در گذشته است.
وی خاطرنشان کرد: باید فضای مجازی را درست استفاده و مدیریت کرد و این با 
ابزار فیزیکی ممکن نیست و باید تولید محتوی کرده و کار فرهنگی کنیم و آن را در 

اختیار مصرف کننده قرار دهیم تا خود انتخاب کند.

محمدرضا باهنر :

پشت طرح اصلاحی دولت برای بنزین منطق وجود دارد 

امیر عبداللهیان وزیر امور خارجه ؛
رسیدن به توافق خوب در کوتاه ترین زمان، ممکن است

 وزیر امور خارجه با بیان اینکه قرار نیست سالها معطل مذاکرات 
در  می توانیم  باشیم  داشته  جدی  اراده  اگر  گفت:  بمانیم،  وین 
کوتاه ترین زمان به یک توافق خوب برسیم و در نقطه امروز، روند را 

مثبت و رو به جلو ارزیابی می کنیم. 
حسین امیر عبداللهیان در گفت وگو با برنامه »کنکاش« شبکه 
جهانی جام جام، درباره ضرورت شکل گیری شورای عالی ایرانیان 
خارج از کشور گفت: با توجه ویژه آیت الله رئیسی، شورای عالی 
ایرانیان خارج از کشور بعد از ۱4 سال به ریاست شخص رئیس 
جمهوری برگزار و برای آسیب شناسی و بررسی مشکلات ایرانیان 
خارج از کشور، اعضای جدیدی به این شورا اضافه شدند. معاون 
نیروی انسانی ستاد کل نیروهای مسلح از جمله افرادی بود که برای 

حل مشکلات مشمولین نظام وظیفه به این ترکیب اضافه شد.
وزیر امور خارجه درباره ایران هراسی در فضای مجازی اظهار کرد: 
به موازات نشست شورای عالی ایرانیان، برخی رسانه ها و تشکل ها 
در فضای مجازی ادعا کردند که ایرانیان خارج از کشور، در بدو 
ورود با حکم قضایی ممنوع الخروج خواهند شد. رئیس محترم قوه 
قضاییه راجع به این موضوع اعلام کرد که ما با روی گشاده از تردد 

ایرانیان خارج از کشور استقبال می کنیم.
وی گفت: همچنین در هماهنگی با بخش های امنیتی و قوه 
قضاییه، در سامانه میخک وزارت امور خارجه که هم میهنان خارج 
از کشور ما برای اقدامات کنسولی به این سایت مراجعه می کنند، 
در ورود به این سایت محیطی را تحت عنوان پرسمان تردد قرار 
دادیم.  ایرانیان خارج از کشور می توانند با کمترین اطلاعات وارد 
سامانه میخک شده و با توجه به لینک بودن وزارت امور خارجه با 
بخش های امنیتی و قوه قضاییه، پاسخ در کمتر از ده روز به مخاطب 

ایرانی اعلام می شود تا بدون نگرانی به ایران سفر کند.
رییس دستگاه دیپلماسی افزود: حتما وزارت امور خارجه به عنوان 
یک نهاد حاکمیتی در جمهوری اسلامی ایران این مورد را تضمین 
می کند. همچنین کمیته ای تشکیل دادیم که پاسخ هم وطنان را 
دربازه حداکثر ۱0 روزه بدهیم. علیرغم جوسازی های شدیدی که 
بعد از به کارگیری سامانه پرسمان تردد ایجاد شده است، این سامانه 

سفر ایرانیان مقیم خارج را بسیار تسهیل کرده است.
کارگروه های  گذشته  چهارماه  در  کرد:  بیان  عبداللهیان  امیر 
هفت گانه شورای عالی ایرانیان خارج از کشور جلسات فشرده ای 
داشته اند. اگر به معنای واقعی و با روشی اطمینان بخش بتوانیم 
حمایت های ایران را از ایرانیان خارج از کشور شرح دهیم و قانون 
حمایت از ایرانیان خارج از کشور را به تصویب برسانیم، هم وطنان ما 
و بخش های اجرایی ذی ربط از سقف و کف این حمایت ها اطلاع 

پیدا خواهند کرد.
وی افزود: در حال حاضر، چند میلیون ایرانی در خارج از کشور، 
علاوه بر حفظ تابعیت خود، تابعیت کشور مقیم را هم دارند. طبق 
قانون اساسی، افراد دارای تابعیت مضاعف را نمی توانیم به رسمیت 
بشناسیم و نمی توان تابعیت غیر ایرانی آن ها را ملاک قرار داد؛ 
بنابراین در ترکیب جدید شورای عالی ایرانیان خارج از کشور، رئیس 

کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
را به عنوان عضو جدید آوردیم تا از ظرفیت مجلس شورای اسلامی 

برای تدوین و تصویب این قانون استفاده کنیم.
آغاز اقدامات چندوجهی برای حل مشکلات ایرانیان خارج 

از کشور 
وزیر امور خارجه اظهار کرد: ایرانیان خارج از کشور در نشست ما، 
نماینده ای ندارند. در گام اول، باید در جمع جامعه ایرانیان خارج از 
کشور، در هرمنطقه ای که تعداد قابل توجهی از ایرانیان مقیم وجود 
دارند، پنج تا هفت نفر از معتمدان جامعه ایرانیان، در حوزه های 
مختلف تعیین شوند و بتوانیم با سازوکاری با این معتمدان در ارتباط 
باشیم. اقدامات چندوجهی را از قوه مقننه در مجلس تا قوه قضاییه 
و قوه مجریه و دولت انجام دادیم تا اقدامات اثربخشی را در خصوص 

حل مشکلات ایرانیان خارج از کشور داشته باشیم.
تعداد  که  بود  این  شده  رصد  مشکلات  جمله  از  افزود:  وی 
زیادی از فرزندان بالای ۱5 سال ایرانیان، نتوانسته بودند کارت 
ملی دریافت کنند. این ایراد در کار بخش کنسولی ما بوده است 
که در این راستا، با اقدامات به عمل آمده در حوزه فنی و فناوری 
اطلاعات، هماهنگی سامانه وزارت امور خارجه با سازمان ثبت 
احوال انجام شد. همچنین در بعضی از کشورها همچون کانادا که 
فاقد کنسولگری است، می توانند در سفر به ایران اقدامات احراز 
هویتی همچون اثر انگشت را انجام دهند و یا به یکی از نزدیکترین 

سفارتخانه های کشورهای خارجی مراجعه کنند.
ایرانی در  امیرعبداللهیان بیان کرد: مطلوب است که سرمایه 
داخل ایران رشد کند و در خدمت توسعه کشور قرار گیرد. یکی از 
اقدامات وزارت امور خارجه در چهار ماه اخیر، تسهیل ارزآوری در 
داخل کشور است، اما در ارتباط با ایرانیان خارج از کشور، تسهیل 
تردد و مشکلات کنسولی آنها در اولویت است. در چارچوب حمایت 
از ایرانیان خارج از کشور، باید قانون پشتیبان سرمایه گذاری آنان 

باشد.
بر  گذشته  سال  چند  در  خارجه  امور  وزارت  داد:  ادامه  وی 
رویکردهای سیاسی، کنسولی و فرهنگی متمرکز بوده است. رویکرد 
دولت جدید تقویت تجارت خارجی و تجارت بین المللی در حوزه 
دیپلماسی اقتصادی است؛ لذا یکی از وظایف معاونت دیپلماسی 
ما و ادارات زیر نظر این معاونت، تلاش برای ارزآوری در کشور و حل 

و فصل و رفع مشکلات تجارت بین المللی است .
رییس دستگاه دیپلماسی کشورمان بیان کرد: این قول به مردم 
داده می شود که سفارت های ما در تلاش برای واردات واکسن و 
به موازات آن حمایت از تولید داخلی هستند. هفته پیش، کشوری 
پیشنهاد ارسال 2 میلیون دوز واکسن به ایران را داده است. مقامات 
وزارت بهداشت اعلام کردند که انبارها پر و امکان دریافت آن وجود 
ندارد. هدیه را گرفتیم و مازاد آن را در منطقه از جمله یمن، سوریه و 

افغانستان استفاده می کنیم.
با وزارت بهداشت در اوایل دولت،  وی ادامه داد: در جلسه ای 
برخی اعلام کردند، چون FATF را تایید نکردیم، چگونه پول واکسن 

را پرداخت کنیم. چراکه امکان تبادل بانکی نداریم و بانک مرکزی 
علی رغم شرایط سخت و دیگر بخش ها به وظایف خود عمل کرده 
و شاهدیم که واکسن به تعداد انبوه در حال حاضر در سراسر کشور 

موجود است.
وزیر امور خارجه ادامه داد: نزدیک به چهار میلیون افغانستانی 
مقیم ایران نیز از این خدمات بهره مند شده اند. در تماس تلفنی 
با وزیر امور خارجه نروژ اعلام کردم که در تحولات اخیر افغانستان 
نیز نزدیک به 700 هزار افغان را سامان دهی کردیم. روزانه بیش 
و  آن ها  اسکان  به  نیاز  که  می شوند  کشور  وارد  افغان  هزار  از 5 

واکسناسیونشان را داریم.
در  کرونا  مهار  برای  واکسن  جذب  کرد:  بیان  امیرعبداللهیان 
دولت جدید با موفقیت انجام شد. امیدواریم که در حوزه توسعه 
با سایر بخش های کشور موفقیت های  اقتصادی  همکاری های 
اقدامات  نتیجه  که  می کنیم  تلاش  باشیم.  داشته  را  بیشتری 
اقتصادی به گونه ای باشد که مردم آثار آن را در زندگی و سفره خود 

ببینند.
وزیر امور خارجه بیان کرد: مشکلی که با برخی از نهادهای بین 
المللی وجود دارد مربوط به پدیده مهاجرت از طرف افغانستان و 
بحران های حال حاضر این کشور است. برخی از کشورهای اروپایی 
علی رغم ابراز همدردی، خیلی محدود کمک کرده یا اصلا کمک 

نمی کنند.
امیرعبداللهیان افزود: در اروپا، اگر 200 آواره وارد جایی شوند 
ممکن است بحران ایجاد شود. اروپایی ها از نگاه انساندوستانه ایران 
که باوجود شرایط سخت تحریم، روزانه پذیرای پنج هزار افغان است، 
تعجب می کنند.  البته ما در کنار آن با هیات حاکمه افغانستان 
مرتبا در تماس هستیم و تلاش می کنیم این آوارگان در داخل خاک 
افغانستان اسکان داده شوند. در کنار این، سعی داریم کمک های 
بین المللی را جذب کرده و اروپا راتشویق به کمک کنیم تا آوارگان 
به سمت اروپا سرازیر نشده و این کشورها دچار بحران نشوند و 

افغانستان از این وضعیت سخت عبور کند.
تبادل تجاری در سه ماه گذشته تا سه برابر افزایش داشته است 

وزیر امور خارجه اظهار کرد: در بعضی از حوزه ها، حجم تبادل 
تجاری در سه ماه گذشته تا سه برابر افزایش داشته است. ضمن 
اینکه ظرفیت ها و گذرگاه های فراوان بین ایران و کشورهای همسایه 
وجود دارد. ایجاد زیرساخت های ترانزیت در منطقه به صورت ریلی 
و جاده ای و ایجاد شبکه ترانزیت صادرات گاز و انرژی در منطقه به 

نفع کل منطقه و ایران است.
وی ادامه داد: هرچه همکاری های اقتصادی، تجاری و توریسم 
بین همسایگان و ایران در منطقه تقویت شود، باعث رشد کشورها، 
تضعیف سیاست های تحریمی و پایداری ملت های منطقه می شود. 
پیام دولت جدید را همسایگان در مراسم تحلیف دریافت کردند و 
رییس جمهوری دو سفر به ترکمنستان و تاجیکستان داشتند و به 

زودی به روسیه سفر خواهند کرد.
وزیر امور خارجه بیان کرد: ایرانیان مقیم اروپا در پیام های خود 

ابراز نگرانی می کنند و  از حرکت کشور به سمت روسیه و چین 
می گویند اینجا هم ما هستیم. به صراحت بیان می کنم الگوی 
خارجه  سیاست  از  پیروی  سیزدهم،  دولت  خارجی  سیاست 
متوازن، دیپلماسی پویا و هوشمند است. متوازن یعنی شعار سردر 
وزارت خارجه »نه شرقی، نه غربی، جمهوری اسلامی« را در حوزه 
استقلال سیاسی کشور حفظ می کنیم. نه به امریکا باج خواهیم 
داد نه به روسیه و نه به هیچ کشور دیگری. اما در حوزه مناسبات 
سیاسی، البته می گوییم هم شرق و هم غرب و همه بخش های 
جهان. کشور را در دامن هیچ کدام از این دو بلوک قرار نخواهیم 
داد. از مزایای موجود در شرق و غرب برای توسعه و پیشرفت کشور 

استفاده خواهیم کرد.
وی ادامه داد: در ماه سپتامبر در نیویورک، بخش عمده ای از 
اروپا بود. در  با 80 درصد وزرای خارجه حوزه  ملاقات های بنده 
همین شرایط تحریم، شرکت های متوسط اروپایی از برخی کشورها 
در ایران سرمایه گذاری و فعالیت کرده اند اما در عین حال، از 
ظرفیت کشورهایی مثل روسیه به عنوان همسایه ایران و چین 
فراموش  می کنیم.  استفاده  جهان  در  اقتصادی  نوظهور  قدرت 
نکنیم که در حوزه سیاست خارجی، منافع کشورها تعیین کننده 
است. هنر ما باید این باشد که در منافع مشترک، کشور ما سود ببرد 
تا از این بحران ها عبور کنیم. برنامه توسعه پایدار اقتصادی کشور 
یکی از برنامه های دولت رییسی است. ما  در وزارت خارجه، لغو 
تحریم ها را با رویکردی منطقی و حکیمانه، متین و قوی دنبال می 

کنیم تا بتوانیم حقوق ملت ایران را حفظ کنیم.
قرار نیست سال ها معطل مذاکرات وین بمانیم

تیم  وظیفه  کرد:  بیان  وین  مذاکرات  درباره  امیرعبداللهیان 
اقتصادی این است که در راستای بی اثر کردن تحریم ها عمل کند. 
یعنی قرار نیست سال ها معطل مذاکرات وین بمانیم. در جلسات 
دولت هم به همکاران گفتم وظایف ذاتی خود را با فرض اینکه 
تحریم ها به همین شکل خواهد بود، دنبال کنند. تاکید رییس 
جمهوری هم این است که تیم اقتصادی نگاهشان به وین نباشد و 

کشور را به مذاکرات گره نزنیم.
و  ارزآوری  به  کمک  اول،  بخش  در  ما  وظیفه  داد:  ادامه  وی 
تقویت دیپلماسی اقتصادی است. بخش دیگری از وظیفه ما هنر 
خارجه  وزارت  ذاتی  وظیفه  که  است  مذاکره  میز  در  دیپلماسی 
و  ادامه می دهیم  را  و قوی مذاکرات  متین  با منطقی  می باشد. 
راهکارهای قابل توجهی را در مذاکرات به طرف مقابل ارائه داده ایم. 
دولت آقای رییسی عمل گرا است، لذا در مذاکرات مصمم هستیم 
با رفتارای عملگرایانه مبتنی بر منافع ملی که رویکرد دولت سیزدهم 

است؛ بتوانیم مذاکرات را به نتیجه برسانیم.
وزیر امور خارجه افزود: پیشنهادات ما شفاف و واضح روی میز 
مذاکره است. طرف های مقابل ما به ویژه غربی ها باید حسن نیت 
نشان دهند. در سفر به نیویورک، برخی از افراد نزدیک به رییس 
جمهوری ایالات متحده دنبال مذاکره در نیویورک بودند، من گفتم 
شما نشانه و رفتاری که در عمل نشان دهد که رفتارتان در قبال ایران 

تغییر کرده را از خودتان بروز دهید. اگر صداقت در گفتگو دارید، 
پول های توقیف شده ما در خارج از کشور را )۱0 میلیارد دلارش را( 

به نشانه حسن نیت ما برای برگشت به برجام آزاد کنید.
وی عنوان کرد: رسیدن به ادبیات مشترک در 2 دور اول مذاکرات 
سخت بود. تمام مذاکرات 6 دور قبل در جلوی ما قرار دارد اما در 
عین حال ما هم پیشنهاداتی داریم. یعنی اصلا تعارف نداریم و به 
طرف های مذاکرات گفته ایم که این حق طبیعی ما است که به 
عنوان دولت جدید بر توافقات دولت قبلی، مروری داشته باشیم. 
رویکرد دولت قبل شتاب زدگی در انتها بود. اصلا فرصتی برای 
اشتباه نداریم و با دقت به وظایفمان در میز مذاکره عمل خواهیم 

کرد.
همه برای ایران پیشرفته، توسعه یافته و متحد دل می سوزانند 

تبادل  در  مذاکرات،  همین  در  داد:  ادامه  امیرعبداللهیان 
NON PAPER بین ایران و آمریکا، طرف آمریکایی ۱0 امتیاز 
برای خود ذکر می کند و یک امتیاز به صورت نسیه می خواهد 
به ایران بدهد. طبعا میز مذاکره ساده ای نیست، اما ابتکارات 
طرف ایرانی و مذاکرات صورت گرفته، ما را در مسیر مناسب و 
خوبی قرار داده است. ما به توافق خوب نزدیک شده ایم، اما این 
توافق خوب را می توانیم در کوتاه مدت به نتیجه برسانیم یا نه، 
می بایست در طرف مقابل مورد پیگیری قرار گیرد. اعلام کردیم 
که اگر حسن نیت و اراده جدی دارند، همه چیز روشن است. اگر 
همه طرف های ما به تعهدات خود در برجام برگردند )که ناقضین 
برجام به طور ویژه آمریکا است که از برجام خارج شده و سه کشور 
اروپایی که از آمریکا تبعیت کردند( ما نیز به نقطه توافق برجام بر 

می گردیم.
وی افزود: امیدوارم هرچه زودتر توافق خوب در مقطع زمانی کوتاه 
شکل بگیرد. دنبال فرسایشی کردن مذاکرات نیستیم و حاضر هم 
نیستیم که ۱0 امتیاز بدهیم و یک امتیاز بگیریم. حتما برای ما مهم 
است که از حقوق و منافع کشورمان دفاع کنیم. منطق مذاکره بده، 
بستان است. اگر اراده جدی داشته باشیم می توانیم در کوتاه ترین 
زمان به یک توافق خوب برسیم. در شرایط حال، روند را مثبت و رو 
به جلو ارزیابی می کنیم. اما در نقطه دیروز، فرانسه نقش پلیس بد 
را بازی می کرد اما امروز رفتار معقولی دارد. دیروز طرف آمریکایی 
امروز تصور می کنیم طرف  اما  مطالبات غیرقابل قبولی داشت 
آمریکایی در NON PAPERهای خود، با واقعیت های صحنه وفق 
پیدا کرده است. در نهایت، توافق خوب، توافقی است که همه 

طرف ها احساس رضایت داشته باشند.
برای  توافق  این  نیز  کشور  داخل  در  گفت:  خارجه  امور  وزیر 
توجه به منافع ملی وجود دارد. در جلسات دو ماه گذشته با تمام 
سردبیران و مدیران مسئول تمامی رسانه ها)چپ، راست، مستقل و 
...( صرف نظر از گرایش ها، اصحاب رسانه تا این لحظه در مجموع 
با نگاه به منافع ملی، اتفاق نظر خوبی داشتند و پشتوانه خوبی 
برای ما هستند. همه برای ایران پیشرفته، توسعه یافته و متحد دل 

می سوزانند.
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در کمال مرد، تو را همین ] نشانه [ بس که آنچه را 
پسندیده نیست، ترك می کند... و در خوش خویی اش 

همین بس که آزارش به کسی نمی رسد.
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سخنان محمد هاشمی درباره فوت آیت الله هاشمی در استخر 
 محمد هاشمی، برادر مرحوم هاشمی رفسنجانی، در پنجمین سالگرد ارتحال آیت الله هاشمی رفسنجانی 
گفت: حملات صورت گرفته به مرحوم هاشمی رفسنجانی، از نوع حملات نوشتاری و گفتاری بود. همچنان که 
در مجلس برخی نمایندگان در صحبت های خود به او توهین می کردند و اکبر شاه می گفتند که رئیس مجلس 
به آنها تذکر می داد و این قبیل بی ادبی ها نسبت به مرحوم هاشمی رفسنجانی مطرح بود. علاوه بر این برخی 
رسانه ها نظیر کیهان و جوان که مربوط به جریان اصول گرا هستند، مقالاتی علیه هاشمی می نوشتند و اتهاماتی 
می زدند، البته این روند از سوی این رسانه ها ادامه دارد.وی افزود: این رسانه ها مواردی با عنوان اشرافی گری 
که در مورد هاشمی رفسنجانی وجود خارجی نداشت، را مطرح می کردند. البته نامبردگان این روند را رها 
نکردند کما اینکه با گذشت 5 سال از درگذشت هاشمی رفسنجانی تهمت هایی را به او می زنند. به عنوان مثال 
می گویند هاشمی رفسنجانی در استخر فرح کشته شده و یا فوت کرده است، در صورتی که استخر فرح نبوده 
بلکه استخری مربوط به نهاد ریاست جمهوری بوده است. اهانت کنندگان به مرحوم هاشمی رفسنجانی دست از 

توهین برنداشتند و همچنان توبه نکردند کما اینکه در هر فرصتی که به دست می آورند توهین می کنند.
 

سرپرست معاونت عمرانی استانداری قم منصوب شد
 استاندار قم در حکمی، »ابراهیم معتمدی« را به عنوان سرپرست معاونت امور عمرانی استانداری این استان 
منصوب کرد. به گزارش روز یکشنبه روابط عمومی استانداری قم، در حکم سید محمد تقی شاهچراغی آمده 
است: با عنایت به تعهد، سوابق و تجارب ارزنده جنابعالی، به موجب این حکم به عنوان سرپرست معاونت 
هماهنگی امور عمرانی منصوب می شوید، امید است با اتکال به خداوند متعال و در ظل توجهات حضرت ولی 
عصر )ع( ضمن تلاش در جهت ایجاد هماهنگی و تعامل با کلیه نهادها، سازمان ها و دستگاه های کشوری و 
استانی و با به کارگیری استعدادها و توانمندی نیروهای انقلابی، لایق، دلسوز و کارآمد در تحقق برنامه ها 
و  فسادستیزی  پاکدستی،  مردم داری،  عدالت محوری،  شاخص  بر  تاکید  با  مردمی  دولت  سیاست های  و 
خدمت رسانی هرچه بیشتر به مردم شریف استان قم موفق باشید.در پایان آمده است: توفیق روز افزون شما را در 
خدمت به اسلام و پیشبرد اهداف متعالی نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران تحت رهنمودهای حکیمانه مقام 
معظم رهبری از درگاه خداوند متعال خواستارم.محسن بهشتی از مهرماه سال ۹4، به عنوان معاون امور عمرانی 

استانداری قم مشغول به فعالیت بود.

 پوشش 7۳ درصدی واکسیناسیون کرونا در قم 
رئیس مرکز بهداشت استان قم گفت: 73 درصد جمعیت استان تاکنون دز اول، 60درصد دزدوم و بیش از ۱04 
هزار نفر دز سوم کرونا را دریافت کردند.سیامک محبی اظهارداشت: با توجه به اینکه ۱۱ مورد مثبت امیکرن در 
استان مشاهده شده، تجربه کشور های آمریکایی و اروپایی نشان می دهد که سرعت انتشار این ویروس بسیار 
بیش از حد تصور است و توصیه ها همچنان ادامه دارد.وی افزود: واکسیناسیون علاوه بر مراکز تجمیعی در 
خیابان معلم، بلوار کارگر، بلوار نیایش و حرم مطهر در کلیه مراکز و پایگاه های سلامت در شهر و روستا انجام 
می شود.محبی گفت: واکسن های موجود در سبد مراکز بهداشت محلات، سینوفارم و برکت هستند که با 

درخواست و تقاضای مردم واکسن پلاس هم تزریق می شود.

سلیمی نمین پُست گرفتن دامادش را تکذیب کرد
مدیر دفتر مطالعات تاریخ معاصر، انتصاب دامادش به عنوان مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
را تکذیب کرد.در پی انتشاری برخی خبرها در فضای مجازی مبنی بر انتصاب داماد عباس سلیمی نمین فعال 
سیاسی و مدیر دفتر مطالعات تاریخ معاصر به عنوان مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان، وی در 
گفت و گو با فارس این خبر را تکذیب کرد.برخی اکانت های توئیتری خبر از انتصاب فردی به نام »مسعود ملکی« به 
عنوان مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان داده اند و او را داماد عباس سلیمی نمین معرفی کرده اند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

سرعت کاه های قم استاندارد می شوند
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، استانداردسازی سرعت کاه ها را در 
سال آینده در دستور کار سازمان ترافیک شهرداری عنوان کرد و گفت: سرعت 
کاه ها در شبکه معابر یکی از روش های ایمن سازی است و شهرداری از پیمانکاران 

و مجریان این طرح حمایت خواهد کرد.
مسعود طبیبی در جلسه شورای سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، 
با اشاره به رویکردها و خط مشی های این سازمان از حرکت به سمت مشتری 
مداری در ارائه خدمات مستقیم به شهروندان اظهار داشت: در ارائه خدماتی که 
به صورت مستقیم به شهروندان عرضه می شود، مانند پارکینگ های سطح شهر، 
محوریت برنامه ریزی مشتری مداری و بهبود کیفیت خدمات، تغییر در قراردادها 

و نرخ گذاری ها خواهد بود.
به گفته معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، در بحث خط کشی معابر 
توجه به اقلیم و میزان تردد در معابر در انتخاب و استفاده از رنگ های ترافیکی 

حائز اهمیت بوده تا بتوانیم از این خدمت در بلندمدت استفاده کرد.
وی با اشاره به اینکه در سال آینده از انواع خطوط ترافیکی بهره خواهیم برد که 
به صورت مکمل با علائم بتوانند میزان فاصله های ایمن را به رانندگان نشان دهد 
ادامه داد: رنگ های ترافیکی جدید و دانش بنیان در سطح شهر مورد آزمایش قرار 
گرفته که ویژگی عمده آن ها افزایش ماندگاری خطوط در کنار کاهش استفاده از 

رنگ و به تبع کاهش هزینه ها را در پی خواهد داشت.
طبیبی در خصوص تابلوها و علائم نصب شده نیز تصریح کرد: استفاده و 
جانمایی صحیح تابلوهای ترافیکی در سطح شهر و توجه به بازتابندگی و خوانایی 
نوشتار تابلو در شب موردتوجه بیشتر قرار خواهد گرفت و 72 نقطه میراث فرهنگی 

و گردشگری توسط تابلوهای هدایت مسیر به مخاطبان معرفی خواهند شد.
وی چراغ های راهنمایی سطح شهر را در سطح کیفی خوبی دانست و افزود: در 
نصب پل های عابر پیاده توجه به مخاطبین سالخورده و کم توان، تنظیم و قرارداد 

ساخت پل به همراه مکانیزه کردن آن با هم در حال پیگیری است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم، استانداردسازی سرعت کاه ها را در 
سال آینده در دستور کار سازمان ترافیک شهرداری عنوان کرد و گفت: سرعت 
کاه ها در شبکه معابر یکی از روش های ایمن سازی است و شهرداری از پیمانکاران 

و مجریان این طرح حمایت خواهد کرد.
وی در خصوص لزوم انطباق آیین نامه های جدید با پروژه های در حال اجرا، از 
تشکیل گروه های اجرا و نظارت به صورت همزمان خبر داد و افزود: این گروه ها 
موارد پروژه ها و همچنین شرایط حال حاضر معابر شهر را مورد پایش و جهت 
رفع مشکلات و کاستی ها و تسریع در اجرای طرح ها همفکری و ارائه پیشنهاد 
خواهند کرد. ایجاد و گسترش کارگاه فنی جهت رفع بخشی از نیازهای شهر در 
خصوص تابلوها و امکانات ترافیکی و ساخت رک های موتور سیلکت، افزایش 
تعداد و سطح پارکینگ های عمومی و اجرای پویش های فرهنگی با هدف تغییر 
و اصلاح رفتار ترافیکی رانندگان و شهروندان از دیگر برنامه های بود که معاون 

حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم به آن ها اشاره کرد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم خبرداد:

کاشت ۹۵۰ هزار بوته گل
 فصلی و دائمی 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از کاشت بیش از ۹50 
هزار بوته گل فصلی و دائمی در کاشت پاییزه فضای سبز شهر قم خبر داد.

پیام جوادیان با اشاره به کاشت بیش از ۹50 هزار بوته گل فصلی و دائمی در 
کاشت پاییزه فضای سبز شهر قم اظهار کرد: با توجه به شروع فصل سرما و اتمام 
دوره رشد گونه های گیاهی تابستانه و حساس به سرما و ضرورت حفظ زیبایی 
منظر شهری مطابق هر سال برنامه ریزی برای کاشت گل های فصلی پاییزه انجام و 
گونه های کلم زینتی، بنفشه، همیشه بهار و ابری نقره ای و… که مقاومت خوبی به 
سرما دارند و گونه های مناسب گل دهی بهار مثل شب بوی زعفرانی در دستور کار 
قرار داده شد. وی بیان کرد: گونه های تولیدی گلخانه مرکزی سازمان و گونه های 
خریداری شده در اختیار مناطق هشتگانه قرار گرفته و کاشت آنها در مراحل 
پایانی قرار دارد. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم تصریح 
کرد: هزینه این عملیات بالغ بر ۱7 میلیارد ریال است که تلاش داریم تا اوایل 

زمستان آن را به اتمام برسانیم.
 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم خبرداد:

انجام ۹۰ درصدی پروژه های  
آسفالت منطقه پنج 

مدیر منطقه پنج شهرداری قم، از اجرای آسفالت 20 کوچه خارج از بودجه سال 
منطقه و با درخواست مردم خبر داد و گفت: میزان آسفالت استفاده شده در سه 
ماه دوم سال 8 هزار و 200 تن بوده و هزار و 800 تن آسفالت مازاد بر سهمیه 
منطقه تا ماه دی و بهمن ماه استفاده می شود که این 20 کوچه نیز شامل این 

آسفالت ریزی می شود.
زین العابدین قراچورلو ، از انجام ۹0 درصدی پروژه های منطقه پنج خبر داد و 
اظهار داشت: بخشی از پروژه های در حال اجرا در منطقه خارج از بودجه منطقه 

تعریف شده است.
وی از آسفالت 20 کوچه خارج از برنامه سال ۱400 در منطقه پنج خبر داد و 
افزود: به طورکلی بودجه سال ۱400 منطقه 40 میلیارد تومان بوده که آسفالت 
و زیرسازی این 20 کوچه با مشارکت مردم و خارج از بودجه و برنامه سال در حال 
انجام است.  مدیر منطقه پنج شهرداری قم، میزان آسفالت استفاده شده در سه 
ماه دوم سال را 8 هزار و 200 تن اعلام و تصریح کرد: هزار و 800 تن آسفالت مازاد 
بر سهمیه منطقه تا برج ۱0 و ۱۱ استفاده می شود که این 20 کوچه نیز شامل این 
آسفالت ریزی می شود. وی انجام آسفالت 20 کوچه را با توجه به درخواست مردم 
عنوان و ابراز کرد: اجرای آسفالت 20 کوچه خارج از 40 میلیارد تومان بودجه سال 

بوده و با درخواست مردم برای آسفالت آن برنامه ریزی شده است.
و  انجام شده  مردم  مشارکت  با  کوچه ها  جدول گذاری  داد:  ادامه  قراچورلو 
شهرداری آسفالت آن را اجرا می کند تا بتوانیم مشکلات مردم را در این کوچه ها 

هر چه سریع تر حل کنیم.
وی در پایان تأکید کرد: اولویت منطقه بر اجرای آسفالت کوچه هایی است که 

هنوز آسفالت نشده و ترمیم و بازسازی آسفالت در مرحله بعد قرار دارد.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم خبرداد:

توزیع 3۰ هزار تن آسفالت در سطح 
منطقه یک قم

مدیر منطقه یک شهرداری قم با اشاره به توزیع حدود 30 هزار تن آسفالت در 
سطح این منطقه در سال جاری تا پایان آذرماه خبر داد و گفت: با این حجم ، 2۱5 

هزار مترمربع از سطح منطقه آسفالت شده است.
علیرضا اقبالیان با اشاره به اقدامات منطقه یک برای آسفالت معابر و شوارع 
شهر،  سطح  شوارع  مرور  و  عبور  عملکرد  بهبود  راستای  در  داشت:  اظهار 
رضایت مندی و رفاه زائرین و مجاورین کریمه اهل بیت )س( در ۹ ماهه نخست 

سال ۱400 حدود 30 هزار تن آسفالت در سطح منطقه توزیع شده است.
وی با بیان اینکه با این حجم ، 2۱5 هزار مترمربع از سطح منطقه آسفالت شده 
است، ابراز کرد: این میزان از آسفالت بیش از 200 میلیارد ریال هزینه در برداشته 
است. مدیر منطقه یک شهرداری قم ادامه داد: اجرای آسفالت با بررسی دقیق 
محله ای بیشتر در محلات با بافت قدیمی منطقه یک شهری متمرکزشده و در 
سال جاری در مناطقی از قبیل محله شهدای دروازه ری، شوارع فرعی خیابان 
انقلاب، شوارع فرعی خیابان طالقانی و آذر، شوارع فرعی خیابان شهید محلاتی 
و ۱5 خرداد، شوارع فرعی خیابان سمیه، شوارع فرعی خیابان شهید فاطمی، 
شوارع فرعی محله بلوار تعاون و خوش رفتار و بیگدلی، شوارع فرعی و اصلی محله 

فرهنگیان، خیابان جدیدالاحداث شهیدان برقعی و … توزیع شده است.
به گفته وی، در سه ماهه چهارم سال ۱400، منطقه در حال آماده سازی بلوار 
شهید صادقی حدفاصل بلوار ۱5 خرداد تا کمربندی امام علی)ع( بوده که خود 

باعث تأثیرات شگرفی در مباحث ترافیکی این حوزه شهری خواهد بود.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم: 

۹۲ بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی قم
 بستری هستند

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در قم، گفت: در حال حاضر ۹2 
بیمار مبتلا به کرونا در مراکز درمانی استان بستری هستند که حال ۹ تَن از ایشان وخیم است. 

به گزارش عصر یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری اعلام کرد: در 24 ساعت منتهی به 
نوزدهم دی ماه 33 تَن مشکوک و یا با علائم قطعی ابتلا به کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد 

پذیرش قرار گرفته و 26 تَن از ایشان بستری شدند.
وی با اشاره به این که خوشبختانه طی بیست و چهار ساعت گذشته هیچ مورد فوتی بر اثر کرونا در قم 
گزارش نشده است؛ افزود: همچنین در این مدت ۱6 تن از بیماران بستری در مراکز درمانی استان پس 
از بهبودی مرخص شدند. سرپرست دانشگاه علوم پزشکی قم در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
از مجموع 70 تست کرونا گرفته شده طی بیست و چهار ساعت گذشته در قم، نتیجه هشت مورد مثبت 
بوده است. وی  ادامه داد: از ابتدای اجرای طرح واکسیناسیون همگانی کرونا در قم تاکنون یک میلیون 
و 575 هزار و ۹28 دُز واکسن به جامعه هدف تزریق شده است. وضعیت کرونایی استان قم از روز پنجم 

آذرماه جاری آبی شده است. 
 

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد:

محکومیت۲,3 میلیاردی برای قاچاقچی البسه 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از مجازات ضبط خودرو و جزای نقدی 2,3 میلیاردی برای 

قاچاقچی البسه در قم خبر داد. 
مهدی ریاضی اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل خودرو های عبوری در موقعیت عوارضی 
 ـتهران به یک دستگاه خودروی سواری پژو، مظنون و پس از توقیف، در بازرسی از خودروی مذکور،  قم 
مقادیری انواع پوشاک به ارزش 2,27۹,6۱7,247 ریال به ظن قاچاق کشف و مراتب طی گزارشی 

جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردید.
 وی افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، 
ضمن احضار متهم، استماع اظهارات و اخذ آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک 
مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته؛ متهم را علاوه بر ضبط محموله مکشوفه 
قاچاق به نفع دولت و ضبط خودرو، به پرداخت مبلغ 2,300,000,000 ریال جزای نقدی در حق دولت 
محکوم نمود. مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: بر اساس قانون کلیه محموله مکشوفه توسط 

مرجع کاشف، تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان گردید.

نظارت گشت مشترک تعزیرات قم بر فعالیت اصناف 
گشت مشترک تعزیرات قم بر فعالیت اصناف قم نظارت می کند. 

براساس این گزارش ؛ در راستای اجرای طرح تحول در سازمان تعزیرات حکومتی، نظارت گشت 
مشترک تعزیرات قم از چندین فروشگاه عرضه کالا های اساسی با همراهی بازرسان دستگاه های متولی 
امر نظارت در حال اجراست.  در این راستا گزارش تخلف برای برخی از این اصناف تنظیم و جهت 

رسیدگی به تعزیرات حکومتی استان ارسال گردید.

طرح:محمدعلی رجبی

بعد از کارتن خوابی و ماشین  خوابی، حالا اتوبوس خوابی!

ایمان / روح اله کرمانی 
استاندارقم گفت : سفر رییس جمهور و هیئت 
دولت به قم ۱58 مصوبه داشت که برای تحقق  
بینی  پیش  تومان  میلیارد   ۱800 مصوبات  این 
سالهای  ۱40۱و  طی  قراراست  که  است   شده 

۱402تخصیص داده شود.
تقی  محمد  ،سید  خبرنگارما  گزارش  به 
نشست  اولین  در  یکشنبه  روز  عصر  شاهچراغی 
و  دستاوردها  تشریح  موضوع  با  خود  خبری 
مصوبات سفر رییس جمهور به استان قم برگزار 
شد اظهارداشت:مهمترین دغدغه ما حضور دربین 
مردم و شنیدن مشکلات آنها و تلاش در جهت رفع 

آن می باشد.
از  باید  مشکلات  حل  برای  اینکه  بابیان  وی 
ظرفیت های مردمی استفاده شود افزود:  انتظارات 
قانونی و وعدهای که مسئولان  به مردم می دهند 
دلایل  به  ها  وعده  که  هرجا  و  شود  عملی  باید 
منطقی عملی نشده است، دلایل بصورت مستدل 

و دقیق به مردم گفته شود.
شاهچراغی اضافه کرد: خط قرمز ما پاسخگویی 
قبول  قابل  و  پذیرفتی  ما  برای   است  مسئولان 
نیست که مسئول دستگاهی که وظیفه ذاتی آن  
انجام کاری است پاسخگوعملکرد خود نباشد. وی 
با تاکید برایجاد امید در جامعه افزود:کار و تلاش و 
پی گیری مسئولان در رفع مشکلات مردم زمینه 
آینده  به  بیشتر مردم  امیدواری  و  ایجاد موفقیت 
خواهد شد. استاندارقم دربخش دیگری از سخنان 
خودبابیان اینکه اجرای کامل و به موقع و براساس 
برنامه مصوبات سفر رییس جمهور به قم منوط به 
تحقق  درآمد پیش بینی شده دولت است تصریح 
کرد: سفر رییس جمهور و هیئت دولت به قم ۱58 
منحصربفرد  آن  ۱4۱مصوبه  که  داشت   مصوبه 
است که برای تحقق  این مصوبات ۱800 میلیارد 
قراراست طی  که  بینی شده است   پیش  تومان 

سالهای  ۱40۱و ۱402تخصیص داده شود.
اختصاص 13 هزار میلیارد تومان

 تسهیلات بانکی  
از  مهم  مجوزهای  برخی  اخذ  داد:   ادامه  وی 
برای احداث  اراضی 560 هکتاری  الحاق  جمله 
مسکن ملی و احداث کارخانه تولید پارچه چادر 
وغیره از جمله مصوبات این سفربوده است که به 
لحاظ ریالی  ازمیزان مصوبات دارای اعتبار به مراتب 
بیشتر است. مقام عالی دولت در استان قم افزود: 
دراین سفر مصوب شده ستاداجرایی برای انجام 
برخی پروژه ها و کسب و کارها هزارو 500میلیارد 
اضافه  استاندارقم  نماید.  گذاری  سرمایه  تومان 
دلار  میلیون  شد 22/5  مصوب  سفر  کرد:دراین 
ازمحل اعتبارات صندوق  توسعه ملی  برای احداث 

کارخانه تولید چادر مشکی در قم اختصاص یابد.
وی  ادامه داد : در این سفر مصوب شد بانکهای 
عامل ۱3 هزار میلیاردتومان  تسهیلات در غالب  
رفع موانع  تولید ، کشاورزی و خدمات و ازدواج به 

متقاضیان در استان قم پرداخت نمایند.
مسئولیت اجرای پروژه های نیمه تمام قم  با 

دستگاههای ملی است
شاهچراغی دربخش دیگری از سخنان خود با 
بیان اینکه سئولیت اجرای پروژه های نیمه تمام 
قم از جمله  مترو، منوریل و فردوگاه با دستگاههای 
ملی است گفت : براساس مصوبه هیئت دولت 
قرار است برای هریک از این سه پروژه کارگروهی 
متشکل از دستگاههای ملی و استانی تشکیل شود 
که مقررشده است منوریل ظرف 6 ماه و فردوگاه نیز 
ظرف مدت سه ماه تعیین تکلیف شودو درخصوص 
مترو نیز قراراست  هفته آینده جلسه ای با حضور 
وزیر کشور در تهران برگزار شود و آخرین وضعیت 

این پروژه بررسی و تصمیمات مقتضی برای رفع 
آن و بهره برداری هر چه سریع تر فاز اول این پروژه 
دیگراز مصوبات  افزود:یکی  وی  اندیشیده شود. 
سفر رییس جمهور به استان قم تشکیل کارگروه  
قراراست  که  نمک است  دریاچه  با موضوع  ملی 
زیست  مشکلات  و  تشکیل  کارگروه  این  بزودی 
محیطی این دریاچه بصورت کارشناسی و دقیق 
جلوگیری  برای  مناسبت  های  راهکار  و  بررسی 
از مشکلاتی  از جمله گرد وغبار که ممکن است 
بخش زیادی از مرکز کشور را دربربگیرد مرتفع شود.

اولتیماتوم استاندارقم
 به موسسات فرهنگی دارای زمین راکد

ریاست  تاکید  به  اشاره  با  درادامه  استاندارقم 
محترم جمهورمبنی برتعیین تکلیف زمین های 
معروف به هزار هکتاری که موسسات فرهنگی برای 
توسعه فعالیت های خود از دولت گرفته اند ولی 
تاکنون برای ساخت و ساز اقدامی نکرده اند گفت: 
باتوجه به نیاز استان به این زمین ها برای ساخت 
مسکن برای مردم درغالب طرح مسکن ملی  این 

موسسات تا پایان بهمن ماه فرصت دارند نسبت 
به واگذاری  تمام این زمین ها و یا بخش عمده آن 
اقدام نمایندو اداره کل راه و شهرسازی نیز موظف 
است طرح های خود  را دراین اراضی برای ساخت 
مسکن هر چه زودتر آماده نماید تا عملیات اجرایی 

ساخت مسکن در این زمین ها آغاز شود.
هم افزایی و همکاری با نهاد های فرهنگی 

برای بهبود وضعیت شهر قم
مقام عالی دولت در استان قم  دربخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به انتقادات زیاد به وضعیت 
 ، ، اعتیاد  از جمله حجاب و عفاف  فرهنگی قم 
طلاق و تغییر سبک زندگی  و غیره که نارضایتی 
به همراه داشته است   را  و متدین  و علما  مراجع 
گفت: درصدد هستیم با همکاری و هم افزایی با 
سایر دستگاههای فرهنگی از جمله حوزه علمیه 
و موسسات فرهنگی ، اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و نهادهای فرهنگی مردم نهاد نسبت به 
تطبیق اقدامات  جهت جلوگیری از موازی کاری 
اقدام نماییم و با شناخت دقیق مشکلات  با برنامه 
ریزی دقیق نسبت به کاهش مشکلات فرهنگی 

اقدام عملی انجام دهیم.
به  اشاره  با  خود  سخنان  دیگر  قسمت  در  وی 
این  افزود:  استان  در  دی  قرارگاه ۱۹  برنامه های 
قرارگاه با نگاه ایجابی در حوزه فرهنگ تشکیل شد 
و بهره مندی از ظرفیت های مردمی در این قرارگاه 
مورد تأکید است و ایده و طرح های مختلف ارائه و 
بررسی می شود و ریاست قرارگاه ۱۹ دی بر عهده 

آیت الله سعیدی نماینده ولی فقیه است.
اجتماعی  حوزه های  کرد:  بیان  قم  استاندار 
قرارگاه ۱۹  در  مردم  زندگی  مسائل  و  فرهنگی  و 
دی مورد تأکید است و جلساتی باهدف خروجی 
میان  هم نوایی  و  می شود  تشکیل  مناسب 

دستگاه های فرهنگی استان موردتوجه است.
40درصد د کار نشر در حوزه دین در قم 

انجام می شود
فرهنگ  مقوله  اهمیت  به  اشاره  با  شاه چراغی 
و لزوم بهره مندی از ظرفیت علما و حوزه در قم 
و  است  مهم  بسیار  فرهنگ  حوزه  کرد:  تصریح 
حدود 40 درصد از کار نشر در کشور به خصوص 
در حوزه دین در قم انجام می شود و تلاش می شود 
از ظرفیت های حوزه های علمیه و علما در قم و 
در  فرهنگی  موضوعات  در  دولت  ظرفیت های 

استان استفاده شود.
وی افزود: تسهیلات و کاغذ وهر گونه حمایت از 
حوزه  چاپ دو نشر قم باید از طریق استان قم انجام 

نشود  نه اینکه از طریق مرکز انجام شود

به دنبال ایجاد سه شهرستان دیگر دراستان 
هستیم

استانداردرادامه با  اشاره به اینکه  اعتبارات ملی 
در غالب بودجه براساس تعدادشهرستان به استانها 

اختصاص می یابد بیان داشت:
با پی گیری  خوشبختانه در دوره استاندارقبل 
های که انجام شد دو شهرستان کهک و جعفرآباد 
سه  ایجاد  درخواست  شد  ایجاد  قم  استان  در 
شهرستان جدیددستجرد؛ قنوات و سلفچگان نیز 
به وزارت کشور داده شده است امیدواریم با نگاه 
مثبت دولت  به این استان شاهد ایجاد این سه 

شهرستان در آینده نزدیک باشیم.
شاهچراغی افزود: پیشنهاد استان قم مبنی بر 
تشکیل کارگروه ملی زیارت مورد پذیرش قرارگرفت 
و اولین جلسه آن جمعه گذشته به ریاست رییس 
جمهور با حضور استانداران استانهای زیارتی  در 
این  تداوم  با  امیدوارم  شد،  برگزار  مقدس  مشهد 
درحوزه  استان  مشکلات  رفع  شاهد  جلسات 

گردشگری مذهبی باشیم.
قرارگاه جهادی و محرومیت زدایی در استان 

قم تشکیل می شود
از  خود  سخنان  از  دیگری  دربخش  استاندارقم 
تشکیل قرارگاه جهادی و محرومیت زدایی در استان 
قم در آینده نزدیک خبردادو گفت : بزودی مشاور 
استاندارودبیر قرارگاه جهادی استان مصوب  خواهد 
شد و این قرارگاه در نظر دارد با کارکارشناسی دقیق و 
شناخت مشکلات استان براساس اولویت در جهت 

رفع مشکلات اقدام نماید.
مشکلات محلات کم توسعه یافته قم

 برطرف می شود
مقام عالی دولت در استان قم در پاسخ به سوال 
خبرنگار ما که پرسید آیا سفر رییس جمهور به قم 
از جمله  برای مناطق محروم شهر قم  مصوباتی 
محله چهل اختران ، دروازه ری و جمکران و غیره 
داشته است یانه گفت:  خوشبختانه با نگاه مثبت 
وزیر راه وشهرسازی مصوبه قبلی که درخصوص 
اختصاص اراضی 48 هکتاری و 32 هکتاری که 
ملغی شده بود مجدد مصوب شد و مقرر گردید 
از محل ارزش افزوده ای که  ازمحل  این اراضی 
بافت  به تملک و بهسازی  ایجادمی شود نسبت 
محله  چهل اختران ، دوازه ری ، ساختمان زیر دکل 
برق در منطقه دو وشش و اطراف دریاچه جوان 
ومحله اسماعیل آباد اقدام شود تادر آینده نزدیک 

شاهد رفع محرومیت از این محلات باشیم.
وی در خصوص مشکلات مردم محله جمکران 
گفت: در بازدیدی که اخیرا از محله جمکران داشتم 
از نزدیک با مردم این محله درخصوص مشکلات 
گفت و گو نمودم و مطالبات آنها بحق بود پی گیر 
هستیم مشکلات این محله  درکوتاه ترین زمان 

ممکن رفع و مردم طعم توسعه را بچشند.
مصوبه ای برای توسعه و آبادانی جمکران

شاهچراغی افزود :در این سفر مصوب شده 40 
هکتار از زمین های  محله جمکران که در طرح 
تفصیلی فقط کاربری فضای سبز دیده شده بود از 
این حیث خارج شود و به مالکان اجازه داده شود 
نسبت به توافق با شهرداری اقدام نمایند این اقدام 
گام مهمی در رفع مشکلات زیرساختی این محله 
کامل  رفع  به  باتوجه  داد:  ادامه  بود. وی  خواهد 
مشکل الحاق جمکران به شهرقم شهرداری موظف 
به ارائه خدمات مطلوب به مردم این محله است و 
می بایست بابرنامه ریزی و توجه جدی مشکلات 

مردم این محله را به حداقل برساند.
لزوم نگاه جهادی داشتن همه مدیران 

دستگاه ها 
استاندار قم با اشاره به لزوم نگاه جهادی داشتن 
همه مدیران دستگاه های استان تاکید کرد: کار 
جهادی فقط ملزم به گروه های جهادی نیست و 
نگاه جهادی داشتن در این زمینه بسیار مهم است، 
باید نگاه به مردم وجود داشته باشد، در ابتدا مدیران 
باید جهادی عمل کرده و جهادی نیز به فعالیت 
خود ادامه دهند و دغدغه مردم را داشته باشند. 
استاندارقم در پایان سخنان  تغییر مدیران دراستان 
برای ایجادفضای جدید کاری در دستگاههاست 
و همه این تغییرات به معنی نا کارآمدی مدیران 
نیست گفت:جهادی بودن،انقلابی و مردمی بودن 
و پاکدستی از شاخصه های مهم در انتصاب مدیران 

استان می باشد.

استاندارقم خبرداد:

اختصاص 18۰۰ میلیارد تومان به قم درسفر رییس جمهور


